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Фестивал Бюджет На пожар

Стр. 18

Филм на дебютант
се състезава за „Златна роза”

Стр. 5

Вдигат заплатите
на военните с 9%

Стр. 23

Пенев повика 2-ма играчи
от ЦСКА в националния

Стр. 11

Найден Найденов
за колективизма във волейбола
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Тревожно

Най-кратко живеят
във Видинско и Странджанско

Стр. 4

Криза в кризата

С 25% намалял оборотът на
кръчмите заради пушенето

Стр. 6

БСП спечели частичните
местни избори в три населени
места. Румен Стоянов сяда на
кметския стол в Калофер, след
като смаза съперника си от
ГЕРБ и спечели с впечатлява-
щите 88,27%. Димитър Димит-
ров ще управлява с. Батак, Пав-
ликенско, а Огнемир Симов е
новият кмет на козлодуйското
село Хърлец. Идва мощна анти-

Три победи на БСП
на избори за кмет

Няколко
ÄÓÌÈ

Велиана
ХРИСТОВА

Тъкмо скандалният бала-
ган на ГЕРБ около АЕЦ “Бе-
лене” позатихна, тъкмо
референдумът най-сетне
тръгна из парламента и
остават само безпомощни-
те опити на властта да се
измъкне от вота на народа
чрез манипулиране на
въпроса за допитването,
ето ти ново двайсет. Об-
ластният лидер на БСП в
Плевен Васил Антонов по-
иска прякото допитване да
се отложи до изборите до-
година и да е заедно с тях
(стр. 3). И взе да се прави
на Дянков и да обяснява как
от тази еквилибристика
щели да се икономисат 30
млн. лв.

Няма да обясняваме, че
за референдума си има сро-
кове, определени от закона,
не от “неверни внушения”,
както твърди Антонов.
Друг е проблемът. Защо
някой толкова държи да
обвърже с политическата
конюнктура един съдбовен
за икономиката ни въпрос?
С подписката за плебисци-
та БСП и мислещите хора
в България нанесоха тежък
удар върху бакалските
сметки на властта и върху
диктаторския режим в
България. Точно в този мо-
мент някой вътре в леви-
цата решава да подбие кри-
лата на хората, да налее
мътеница в чистата вода,
да изобрази разнобой на
“мненията” в самата пар-
тия и в крайна сметка да
подаде на Борисов дървар-
ската реплика: “Абе, я се
оправете първо в партия-
та си, пък после давайте
акъл”. Идеята се подхвърля
не на партиен терен, къде-
то евентуално й е място-
то, щом излиза от името
на БСП, а... пред журналис-
ти. Защо? Защото в БСП
за референдума и неговите
срокове две мнения просто
няма. Но явно някой много
иска да ги изръчка - нена-
дейно и в гръб. На БСП, не
на друг. Превръщайки дори
яркия успех в безцветно
мазало. За жалост - в ущърб
на България.

Ако вътре в БСП
продължат да се хвърлят
задкулисно бумеранги, бю-
летините на изборите
може и да зачеркнат непо-
носимото за хората бреме
на ГЕРБ, но няма да паднат
наляво в урните.

Идва мощна антиГЕРБ вълна, страхът
е преодолян, заявиха социалистите

Бумеранги
ГЕРБ вълна, страхът е преодо-
лян и започва да се вижда про-
тестния вот, заяви Катя Николо-
ва, секретар на ИБ на НС на
БСП. “В Калофер управляваща-
та партия спечели едва 42 гла-
са и вече е трета политическа
сила. Добре смазаната изборна
машина на ГЕРБ засече, въпре-
ки манипулациите и лъжите,
смята Николова. Тя подчерта, че

на местния вот управляващите
са впрегнали криминалния кон-
тингент, мутрите, МВР и адми-
нистративната власт, но това не
им е помогнало. В една от сек-
циите в Хърлец, когато видяха,
че губят, хората на ГЕРБ не
искаха да съставят и да подпи-
шат протокола с резултатите и
ако не беше натиска на хората
и сезирането на ЦИК, нямаше

да го има, убедена е Николова.
Не трябва да допуснем ни-

кога повече правенето на избо-
ри по модела на ГЕРБ, който е
симбиоза между мутренски ме-
тоди, административен и влас-
тови натиск с цел да се постига
изборен резултат, допълни ор-
ганизационният секретар на
БСП Красимир Янков.

Президентът на ПЕС и лидер на БСП Сергей Станишев се срещна в НДК вчера
с актива на софийската градска организация на социалистите. Събитието
се проведе под наслов “Победата започва от София - Солидарни с хората”

Стр. 3

Стр. 8
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КРЪСТЬО ПЕТКОВ: СВЕТЪТ ПРИЕМА С
ПРЕЗРЕНИЕ МЕГАЛОМАНИЯТА НА ГЕРБ

Стр. 14
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Снимка Мариета ТОМОВА
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България

Община Белене обявява публичен търг с тайно надда-
ване за разпореждане с общински имоти, както следва:

I. Отдаване под наем на общински имоти, както следва:
1. Реална част от сграда с идентификатор

03366.602.200.1 с площ 1,50 кв.м за разполагане на съоръ-
жение - БАНКОМАТ за срок от 5 години.

Начална тръжна цена - 7,50 лева/месец без ДДС.
2. Реална част с площ 1570 кв. м от поземлен имот с

идентификатор 03366.602.927 по кадастралната карта на
гр. Белене за срок от 2 години.

НТЦ - 314 лева/месец без ДДС.
3. Реална част с площ 45 кв. м (помещение за нуждите

на училищна сладкарница), част от имот 03366.602.52.8
по кадастралната карта на гр. Белене за срок от 5 години.

НТЦ - 128 лева/месец без ДДС през учебната година.
4. Реална част от имот- публична общинска собстве-

ност с площ 1 кв. м за поставяне на преместваемо съоръ-
жение - автомат за кафе, пред кметство с. Деков, община
Белене, за срок от 3 години.

НТЦ - 8 лева/месец без ДДС.
II. Продажба на на 31 общински земеделски имота в

землището на с. Кулина вода, община Белене, с обща
площ 123,522 дка.

Начална тръжна цена (НТЦ) на имотите, както следва:
III. категория - 550 лева/дка с НТП - зеленч. култури и

560 лева/дка с НТП - ниви, IV категория- 516 лева/дка с
НТП - ниви, V категория - 366 лева/дка с НТП - ниви, и VI-
та категория - 301 лева/дка с НТП - ниви.

Публичният търг ще се проведе на 24.10.2012 год.
(сряда), а при неявяване на кандидати на 31.10.2012 год.
(сряда) от 14.30 часа в зала №26 на административната
сграда на община Белене.

Оферти с депозити за участие в публичния търг в
размер на 10% от НТЦ за всеки от обектите по точка I и
точка II, запечатани в непрозрачен плик, ще се приемат
до 16,30 часа на 23. 10. 2012 год. (вторник), съответно до
16,30 часа на 30. 10. 2012 год. (вторник) в деловодството
на община Белене - стая №10, след заплащане на същите
по сметка (IBAN): BG61 STSA 9300 3359 4547 00, BIC:
STSA BGSF в “Банка ДСК” ЕАД.

Цената на тръжните документи е 60 лева с включен
ДДС за всеки от обектите по точка I и 100 лева с включен
ДДС за всички обекти по точка II и те могат да се получат
в същите срокове до 16,00 часа на 23. 10. 2012 год.
(вторник), съответно до 16,00 часа на 30. 10. 2012 год.
(вторник) в стая №12, след заплащане на същите по смет-
ка (IBAN): BG74 STSA 9300 8459 4547 00, код за вид
плащане 44 80 07, BIC: STSA BGSF в “Банка ДСК” ЕАД.

При отказ за подписване на Договор от спечелилите
участници внесените депозити не се възстановяват.

Оглед на обектите може да се извършва всеки рабо-
тен ден след закупуване на тръжни книжа с представител
на общината.

За допълнителна информация - тел.(0658) 3-10-61 инж.
Пламен Петров

КМЕТ: /Петър Дулев/

О Б Я В А

Парламентарната група на
Коалиция за България ще внесе
законопроект за предсрочно
пенсиониране през следващата
седмица. Това съобщи в Русе
депутатът от БСП и председател
на парламентарната комисия по
труда и социална политика Дра-
гомир Стойнев.

Законопроектът се отнася за
всеки, на когото не достигат до
2 години стаж или възраст за

Левицата внася законопроект
за предсрочно пенсиониране
Коалиция за България настоява за повече пари за майчинство в бюджета за 2013 г.

пенсиониране. Така хората ще
могат да се пенсионират пред-
срочно, като за всеки месец,
който не им достига, пенсията
ще се намалява с 0,4 процента.
Според Стойнев пенсиите за три
години трябва да се увеличат
още от януари догодина с мини-
мум 11,2 на сто, защото това е
натрупаната инфлация на мал-
ката потребителска кошница, а
не с 9,8 процента.

Депутатът обясни, че май-
чинските също трябва да се вдиг-
нат, тъй като трета година не са
повишавани. Същата теза защи-
ти и народният представител
Емилия Масларова в Хасково.
ПГКБ ще настоява месечното
обезщетение за осигурените
майки, които сами отглеждат
децата си от една до двегодиш-
на възраст, да се увеличи от 240
на 290 или дори на 310 лв. от

началото на следващата годи-
на. Трябва да се обърне изклю-
чително голямо внимание на
политиката за майчинството,
възпитанието на децата и здра-
веопазването, отбеляза Масла-
рова. През миналата година око-
ло осем на всеки 1000 деца са
родени мъртви, а около девет на
всеки 1000 деца умират, преди
да навършат година, посочи
Масларова. Според нея това

означава занижени медицински
грижи и профилактика в ранния
етап от развитието на плода.
Депутатът алармира, че все още
деца раждат деца в България.
Като пример Масларова посочи,
че 11 на сто от родените през
2011 г. са деца на момичета под
16-годишна възраст. По думите
й това създава и мултиплицира
т. нар. наследствена бедност, ми-
зерия, ниска образованост.

От Националната асоциация на
работещите в спешната медицин-
ска помощ не желаят да изпълня-
ват повиквания, поръчани чрез смс
на телефон 112. Това обяви пред-
седателят на асоциацията д-р Де-
сислава Кателиева. Като основни
мотиви от асоциацията посочват ве-
роятността тези смс-и да увеличат
фалшивите сигнали и да изложат
на опасност специалистите, които
нямало как да знаят при какъв чо-
век отиват и дали имат нужда от
полицейско присъствие.

“Най-голямото ни учудване

“Изпитвам огорчение,
че получаваме дипломи-
те си в момент, когато се
опитват да ни унищожат.
Не бива празникът да ос-
тане извън контекста на
нашето битие - този срам,
че нашите млади колеги
са с 250 лева заплата.
Този срам, че нашите ко-

Работещи в спешната помощ
протестират срещу смс-ите на 112

настъпи в момента, в който раз-
брахме, че промените са приети
на първо четене без никой да се
допита до нас, хората, които ще
отговарят на тези повиквания”,
обясни Кателиева. Според нея е
несериозно работещите в спешна-
та помощ да бъдат повиквани на-
равно с такситата и храна за
вкъщи. Подадените сигнали чрез
съобщение крият рискове както за
работещите в спешната помощ,
така и за пациентите, категорична
бе Кателиева. По думите й голяма
била и вероятността чрез новата

услуга екипите да бъдат саботи-
рани. “Съществува опасност да
попаднем на психично болен па-
циент, сред дрогирани, пияни,
сред масово сбиване, да попад-
нем в битов скандал, в престрел-
ка, а да няма кой да ни защити”,
коментира председателят на асо-
циацията.

От асоциацията не отхвърлиха
твърдението, че има държави, в ко-
ито пострадалите могат да пови-
кат спешна помощ чрез смс. Гло-
бите за злоупотреби в тези държа-
ви обаче били в пъти по-сериозни.

Младите учени в БАН с 250 лв. заплата
леги професори са със
заплата на половината на
един полицай”. Това заяви
вчера проф. Лъчезар Ав-
рамов от Института по
електроника по време на
церемония в БАН за
връчване на дипломите за
нови академични длъжно-
сти в академията.

Над 60 дипломи на
учени, избрани на
длъжности  “главен асис-
тент”, “доцент” и “профе-
сор” бяха връчени на це-
ремонията. Новоизбрани-
те професори са 26, 21 са
новите главни асистенти и
още толкова са доценти-
те, предаде БГНЕС. Науч-

на степен “доктор” успеш-
но са защитили 29 млади
учени. В зключителните си
думи изпълняващият в мо-
мента длъжността предсе-
дател на БАН проф. Евге-
ний Николов заяви, че
младите доктори ще са
тези, които ще спасят
бъдещето на БАН.

Сергей Станишев:
ПЕС показа, че е готова
да помага на България

Европейската левица показа, че е готова да помага на Бълга-
рия, цяла лява Европа показа отношение към нашата страна и
декларира, че тя не е втора ръка член на Европейския съюз. Това
заяви вчера лидрът на БСП Сергей Станишев като коментар на
своето избиране за президент на ПЕС. Станишев се срещна с ак-
тива на столичната организация на БСП в зала 3 на НДК. Близо
1000 души посрещнаха лидера на левицата с ръкопляскания, с
червени знамена и викове “Победа”. Според Станишев за всеки
българин оттук нататък ще е по-добре повече социалисти да управ-
ляват в ЕС, да има повече социалисти еврокомисари, защото леви-
цата има верните рецепти за излизане от кризата. Президентът на
ПЕС отчете и големите победи, които БСП е постигнала на прове-
дените частични местни избори и заяви, че това е началото на края
на управлението на ГЕРБ. Преди него лидерката на БСП-София
Анна Янева обобщи, че столичната организация трябва да е мо-
торът на бъдещата победа на БСП. За целта се иска да отидем при
хората, да решаваме техните проблеми, да разберем техните болки,
да предложим верните решения, категорична бе тя. Според Янева
столичната БСП е натрупала важен опит със събирането на подпи-
си за провеждане на референдум за АЕЦ “Белене”. БСП в столицата
събра 95 000 подписа. Основната ни задача е всекидневно да по-
казваме истинското лице на това управление, наша е отговорността
за промяна, за излизането на страната от кризата, за връщането на
държавата в ръцете на хората, обобщи Янева.

Младежкото обединение на БСП пусна часовник с обратното броене на дните до края на мандата
на ГЕРБ на ул. “Позитано” 20. На екрана му е написано: “269 - началото на края на ГЕРБ”

Снимка Мариета ТОМОВА

Александър СИМОВ

нтропологична експертиза
на атентатора от бургаско-
то летище ще бъде из-
вършена и в чужбина, съоб-
щи съдебният лекар Гали-
на Милева. Тя уточни, че
негови останки се пазят
още в бургаската болница.
Според д-р Милева съще-
ствуват категорични дока-
зателства срещу твърдени-

Eкспертиза на атентатора от Бургас
ще бъде извършена и в чужбина

А
ята, че автобусът с израел-
ските туристи е бил взри-
вен от шведския гражданин
Махди Газали. Тя е на мне-
ние, че извършителят на
терористичния акт е от сме-
сен брак.

Веднага след атентата
Министерството на вътреш-
ните работи разпространи
снимка и видеозапис на

атентатора. Това е млад
мъж с дълга коса и шапка.
Той е облечен като типич-
ния турист. Оказа се, че той
има фалшива шофьорска
книжка от американския
щат Мичиган на името на
Жак Фелипе Мартин с фал-
шива адресна регистрация
от Батън Руж, щата Луизи-
ана.
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Óâåëè÷àâàìå ïî-ìàëêo, çà äà íå
ïëàùàò íàøèòå äåöà äúëãîâå‘ Сергей Игнатов разкрива тайната

на ниските заплати у нас

БСП:

Изборната машина
на ГЕРБ засече
Левицата спечели кметските места
в Калофер, Хърлец и Батак

Юлия КУЛИНСКА

Н

Снимка БГНЕС

Идва мощна антиГЕРБ вълна, категорични са Катя Николова и Явор Гечев

иколова обяви, че на
вота, провел се в 10
населени места, БСП
печели изборите в
три, а в с. Доброплод-

но, община Ветрино, левият кан-
дидат Милен Георгиев отива на
балотаж. Секретарят на БСП
поздрави новоизбраните кмето-
ве Румен Стоянов на Калофер,
който смаза съперника си от
ГЕРБ с резултат от 88,27%, Ди-
митър Димитров, победил в с.
Батак, Павликенска община, и
Огнемир Симов от козлодуйско-
то село Хърлец.

Въпреки манипулациите, на-
тиска, мачкането на хората и
лъжите на частичните избори в
неделя изборната машина на
ГЕРБ засече, заяви Катя Нико-
лова, секретар на Изпълнител-
ното бюро на БСП и председа-
тел на НС на Обединението на
жените-социалистки на прескон-
ференция вчера. По думите й
вълната срещу управляващите се
надига и започва да се вижда
протестният вот.

В последната година от уп-
равлението си ГЕРБ не спече-
ли нито едно кметско място,
уточни Николова. Резултатите от
неделя показват, че въпреки со-
циологическите проучвания,
които показват преднина на
ГЕРБ, въпреки декларациите им,
че са следващите победители
на парламентарните избори,

най-доброто социологическо
изследване е реалният вот, ко-
ментира Николова. “В Калофер
ГЕРБ са трета политическа сила
и печелят едва 42 гласа, като
на редовните местни избори са
имали 216 гласа. Не им помог-
на и използването на техните
представители в местната и об-
ластната власт, нито преобла-
даващото мнозинство в избор-
ните комисии”, обясни тя. Нико-
лова поясни, че е станало прак-
тика на ГЕРБ да не подписват
протоколите и да повтарят бро-
енето на бюлетини до умопо-
мрачаване. Тя даде за пример
село Хърлец. “Ако не беше на-
тискът на хората и сезирането
на ЦИК, нямаше да има прото-
кол от вота. В село Туховища,
Сатовча, успяха по този начин
да стигнат до балотаж”, посочи
Николова. Според нея на избо-
рите в неделя българите са по-
казали истинска гражданска
позиция.

Не трябва да допуснем нико-
га повече правенето на избори
по модела на ГЕРБ, категоричен
бе Красимир Янков, организаци-
онен секретар на БСП. “Говорим
за системни нарушения, които се
повтарят на много места с цел
подмяна на резултатите. Очер-
тан е моделът на правене на
избори - симбиоза между мут-
ренски методи, административен
и властови натиск”, допълни той.
Янков съобщи, че в Хърлец има
жалби срещу многократно извоз-

ване с едни и същи коли на едни
и същи лица от домовете им до
ОИК. “Има жалба срещу Ангел
Попов-Главестия за физическа
агресия над активист на БСП и
за създаване на атмосфера на
страх, както и срещу участието
на областния управител и кмета
на община Козлодуй от ГЕРБ за

съвместна обиколка по секции-
те с техния партиен кандидат.
Това не може да бъде възприе-
мано по друг начин, освен поли-
тическа агитация и натиск в деня
на вота, което противоречи на
закона”, коментира Янков.

Председателят на Младежко-
то обединение в БСП Явор Ге-

чев попита риторично защо чо-
векът, нанесъл побой над акти-
вист на левицата в Хърлец, не е
бил задържан на място веднага.
Той обяви, че не вярва на Цве-
тан Цветанов, но административ-
ните началници в МВР трябва
да спрат да изпълняват полити-
чески поръчки.

Въпросът за миналото
на моя баща е комунисти-
чески заговор и вие се
превръщате в част от
него, обвини водещите на
БТВ министърът на вън-
шните работи Николай
Младенов, след като те го
попитаха дали баща му е
бил свързан с Държавна
сигурност.

ДУМА припомня, че
бащата на външния ми-
нистър Евтим Младенов е
бил шифровчик в Първо
главно управление на ДС.
В него той стига до чин
подполковник, няколко
пъти е бил на дипломати-
чески мисии в посолства
на България в чужбина.

Младенов-младши по-
втори няколко пъти, че в

ИГНАТОВ ОБЕЩА ПОНЕ 5% УВЕЛИЧЕНИЕ
НА УЧИТЕЛСКИТЕ ЗАПЛАТИ

У
Учителските заплати ще се увеличат

минимум с 5% от януари 2013 г., обеща
министърът на образованието Сергей
Игнатов. Повишението ще бъде различ-
но за всяко училище и ще зависи от де-
легираните бюджети и грижата на общи-
ните. “Там, където има повече деца, по-
добро управление и повече натрупани
средства, е естествено учителите да по-
лучат повече”, смята Игнатов. “Бюджетът

за образование става близо 3 млрд. лева.
Ако добавим и 520 млн. евро, с които
стартирахме проекти за квалификация на
учители и други дейности, ще управлява-
ме над 3 млрд. лева за следващата годи-
на”, изтъкна той. В бюджета на министер-
ството се дават 63 млн. допълнително.
Според него тези пари ще увеличат стан-
дарта за издръжка на ученика, а това ще
се отрази и на учителите.

а едновременното провеждане
на референдум за АЕЦ “Белене”
и парламентарните избори се
обяви областният лидер на БСПЗ

БСП В ПЛЕВЕН ИСКА РЕФЕРЕНДУМ ЗА
АЕЦ „БЕЛЕНЕ” ЗАЕДНО С ИЗБОРИТЕ

в Плевен Васил Антонов. Той бе кате-
горичен, че ако двете допитвания ста-
нат едновременно, ще бъдат икономи-
сани около 30 млн. лв. от държавния
бюджет. Антонов подчерта, че съчета-
ването на допитване до народа и избо-
ри е европейска практика. Той обясни,
че някои европейски държави дори
поставят не един, а няколко въпроса за
референдум по време на избори. Анто-
нов определи като неверни внушения-
та, че референдумът е вътрешнопарти-
ен проблем на БСП, че въпросът за
АЕЦ “Белене” е само експертен и че
допитването трябва да се произведе
преди парламентарните избори.

В общината веднага се почувства
засилване на инвеститорския интерес
в различни сфери след появата на ин-
формациите за американски инвести-
тор за АЕЦ, заяви кметът на Белене
Петър Дулев. Той обаче допълни, че
след като нещата бяха отложени, об-
становката в Белене отново станала
тягостна. Кметът смята, че премахва-
нето на охраната на площадката от
жандармерията и съкращаването на
състава на военното поделение са
причина младите хора да напускат
общината. Неизпълнението на местния
бюджет до момента е 800 хил. лв. -
средства, които са нужни за съфинан-
сиране на европроекти за ремонти на
улици, строителство на предпазна
дига и други инфраструктурни проек-
ти, оплака се Дулев.

НИКОЛАЙ МЛАДЕНОВ ЗАБРАНИ НА
ЖУРНАЛИСТИ ДА ГО ПИТАТ ЗА БАЩА МУ

студиото трябва да се
обсъжда външната поли-
тика на правителството, но
не и семейството му. “Не
намесвайте баща ми и
семейството ми, моля ви
да не бъдете част от ко-
мунистическата конспира-
ция. Не действайте така,
както правят комунисти-
те”, заяви Младенов.
Въпреки настояването на
водещите, че имат право
да задават въпроси, те не
получиха конкретен отго-
вор. Според Николай Мла-
денов типичен комунисти-
чески начин на мислене
било да съдиш за един
човек по родителите му.
Така по времето на кому-
низма децата на интели-
гентни и уважавани хора

преди 9 септември 1944
бяха репресирани и уни-
жавани заради близките
си, поясни външният ми-
нистър. “Политиката, коя-
то съм заявил, е ясна и
категорична и ще я пре-
следвам до последния
ден на това правителство,
и се надявам, че тя ще
бъде успешна. България
не може да бъде пред-
ставлявана от хора, които
са били свързани с ДС.
Аз няма да позволя по-
сланик в страна, член на
ЕС, изпратен през 70-те
години там да шпионира
срещу тази страна, да
разработва канали на вли-
яние и т.н., да представля-
ва съвременна България”,
категоричен бе Младенов.
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кратки

От нейните съратници и колеги
от областните организации на
Българския антифашистки съюз и
Съюза на пенсионерите - 2004 в Со-
фийска област, приятели и другари.

ЧЕСТИТ 80-ГОДИШЕН ЮБИЛЕЙ НА
ЙОРДАНКА

ВЛАДИМИРОВА
КРИНЧЕВА,

председател на ОблС на
БАС - Софийска област!

Израснала в борческо
антифашистко семейство,

закърмена от дете със соци-
алистическия идеал, посвети-
ла целия си живот на своята

партия и на добруването
на хората, тя е достоен
пример за всички, които

я познават и обичат.

ПОЖЕЛАВАМЕ Й ЗДРАВЕ, ТВОРЧЕСКО
ДЪЛГОЛЕТИЕ И ОЩЕ МНОГО ГОДИНИ
ДА БЪДЕ ВСЕ ТАКА ВДЪХНОВЯВАЩА,

БОРБЕНА И ВСЕОТДАЙНА!

Трима нови академици
избра Събранието на ака-
демиците вчера - в първия
ден на започналия фина-
лен маратон за избор на
нови членове на БАН. В
математическите науки за
академик е избран чл.-кор.
Веселин Дренски от Инсти-
тута по математика и ин-
форматика при БАН. В ме-
дицинските науки местата
са две - за предклинична и
клинична медицина, избра-
ни са съотвено чл.-кор. Вла-
димир Овчаров, бивш рек-
тор на МУ-София, и чл.-кор.
Дамян Дамянов, завеждащ
коремната хирургия в
ИСУЛ.

В тазгодишния конкурс за
членове на академията са

Академична клетва положиха 57 курсанти, 472 студенти
първи курс и 128 кадети от Професионалния сержантски
колеж в Националния военен университет “Васил Левски”

във Велико Търново

ЗАПОЧНА ГЛАСУВАНЕТО ЗА НОВИ АКАДЕМИЦИ В БАН

Велиана ХРИСТОВА

Акад. Веселин Дренски Акад. Владимир Овчаров Акад. Дамян Дамянов

обявени 10 места - по едно
в математическите, физиче-
ските, биологическите и об-
ществените науки и по две в
инженерните науки и за
творци на изкуството. Във
вчерашния избор кандида-
тите за академик в матема-

тиката бяха общо петима, не
са избрани чл.-кореспон-
дентите Емил Хорозов, Иван
Димовски, Стефан Радев и
Юлиян Ревалски. В медицин-
ските науки за академик
кандидатите бяха шестима,
не са избрани чл.-кореспон-

дентите Йордан Йорданов,
Радомир Радомиров и Нико-
лай Цанков, както и проф.
Емилия Запрянова. Кон-
курсът за нови член-корес-
понденти  ще се състои
също този месец - до края
на октомври.

В Северозападна и
Югоизточна България
живеят най-кратко в ЕС

Н

В страната се намира и най-бедната област
в Европейския съюз, показват данни на Евростат

ай-кратка е продължителност-
та на живота на хората, насе-
ляващи Югоизточна и Северо-
западна България, сочат дан-
ни на европейската статисти-

ческа служба Евростат за 2011 г. Преди
дни стана ясно също, че българките над
65-годишна възраст живеят най-кратко в
ЕС.

 Най-големи дълголетници са жите-
лите на испанската област Навара и на
столицата Мадрид.

От осемте области с най-дълга
продължителност на живота пет се на-
мират в Испания, въпреки че там и без-
работицата е най-висока. Андалусия е

градът с най-много безработни в ЕС,
следван от почти цялата останала част
на Испания. Страната обаче е на първо
място и в класацията по брой на туристи-
те. Първите три най-популярни туристи-
чески дестинации са Канарските остро-
ви, Балеарските острови и Каталуния.

Северозападна България е в дъното
на класацията и по брой нощувки в хоте-
лите през 2011 г.

Данните показват още, че хората във
вътрешната част на Лондон са най-за-
можни в Евросъюза с три пъти по-висока
от средната покупателна способност,
въпреки че в рамките на града съществу-
ват големи различия. Без изненада Се-
верозападна България отново е най-бед-
ната област в ЕС. Жителите й имат малко
над четвърт от средната покупателна
способност на хората в другите области
на съюза.

Вътрешната част на британската сто-
лица е и най-гъсто населеният район в
ЕС с население от близо 10 000 жители
на квадратен метър. Брюксел се нареж-
да на трето място по богатство след
Люксембург, но е на второ място по гъсто-
та на населението с близо 7000 души на
квадратен метър.

Най-слабо населени в Европа са Ис-
ландия и най-северната шведска област
Горен Норланд с малко над трима души
на квадратен метър.

О

СИНДИКАТИ СКОЧИХА
НА ЕКОЛОЗИТЕ В ЗАЩИТА
НА МИННАТА ИНДУСТРИЯ

т КНСБ скочиха срещу еколози в защита на минната индустрия. Те
застават зад “Челопеч Майнинг” и други големи предприятия в сектора.
Според Валентин Вълчев, председател на Федерацията на независими-
те синдикати на миньорите в КНСБ, е лъжа, че заради взривните работи

в мината в Челопеч са напукани над 200 къщи. От федерация “Металици” пък
са на мнение, че екодвижения се опитват да рекетират мениджмънта на
“Челопеч Майнинг”. Синдикалистите смятат, че сред населението в Челопеч
умишлено се фабрикува психоза.  КНСБ настоява за национална надпартий-
на стратегия за индустрията в България под егидата на президента.

Снимка ПРЕСФОТО/БТА

Мъж влиза в затвора
заради заплаха срещу
журналист

Районният съд в Разград поста-
нови ефективна присъда за мъж,
отправил заплаха за унищожение
към журналист. Подсъдимият Геор-
ги Стоянов от с. Побит камък е
герой от репортаж по телевизия,
в който местни хора обвиняват
съселяни в домови кражби. Пред
камерата Стоянов отрича да е
извършител, по-късно е осъден ус-
ловно. В изпитателния срок той
заплашва по телефона кореспон-
дента на телевизията Петър Пе-
тров. За заплахата Стоянов полу-
чава наказание от 6 месеца  в
затворническо общежитие от за-
творен тип. Заради това, че вто-
рото престъпление е извършено в
изпитателния срок, общият срок в
затвора става 1 година и 6 месеца.

Задържан пътен
шеф пуснат срещу
25 000 лева

Александър Косерков, директор
на отдела в АПИ, който издава
разрешителните за товари, е осво-
боден срещу гаранция от 25 000 лв.,
след като в петък бе задържан по
подозрения в корупция. На двама
негови колеги е наложена същата
гаранция късно в неделя. Трима от
задържаните бяха пуснати още в
петък, защото според прокурату-
рата те няма да се укрият или да
извършат ново престъпление. Дру-
гите трима останаха за 72 часа в
ареста. Според  разследващите за-
държаните издавали разрешител-
ни, в които не пишело реалното
тегло на товарите, като прибира-
ли част от платените такси, вме-
сто те да влизат в бюджета.

Тръгна делото
срещу ексшефа
на антимафиотите
във Велико Търново

Великотърновският окръжен съд
даде вчера ход на делото срещу
бившия шеф на местното звено на
ГДБОП Орлин Тодоров. Той е обви-
нен за разгласяване на информация
по досъдебни производства, пред-
ставляващи държавна тайна, и за
злоупотреби със служебно положе-
ние. Графикът на съда предвижда
всекидневни заседания до 16 ок-
томври, като разпитите на свиде-
тели ще вървят при открити вра-
та. Ще бъдат изслушани над 100
души. Тодоров беше задържан през
март 2011 г. В продължение на една
година му бе наложена постоянна
мярка задържане под стража, след
което беше пуснат под домашен
арест, а впоследствие и освободен
под гаранция.

Потрошиха
кметство с камъни

Кметът на карнобатското село
Екзарх Антимово е подал сигнал в
полицията за потрошени стъкла на
сградата на кметството. Две от
стъклата са на двете алуминиеви
входни врати на сградата на кмет-
ството и производителна коопера-
ция “Нов живот” в селото. Стой-
ността на нанесените щети е в
размер на 310 лв. Установено е, че
в помещенията не е прониквано и
няма извършена кражба.

Катастрофа блокира
Хаинбоаз за часове

Катастрофа затвори прохода
Хаинбоаз за няколко часа вчера.
Сблъскали са се товарен камион и
лек автомобил с румънска регист-
рация. При инцидента няма жерт-
ви и тежко ранени.



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

5 ВТОРНИК 9 ОКТОМВРИ 2012

България

Д
Общинска администрация - Търговище, община - Търговище,

гр. Търговище, 7700, пл. “Свобода”, телефон 0601/6 87 00,
на основание чл. 14 от НПКДСи Заповед щ 3-01-743/01.10.2012 г.

ОБЯВЯВАМ КОНКУРС:

I.  За длъжността: “НАЧАЛНИК ОТДЕЛ” в общинска администрация - Търговище, обща
администрация, дирекция “Финансово-счетоводна”, отдел “Бюджет и финансови програми”

1. Минималните и специфични изисквания, предвидени в нормативните актове за
заемане на длъжността, са: степен на образование: бакалавър

предпочитана специалност: “Финанси”, “Счетоводство и контрол”, “Стопански и финан-
сов контрол”, “Прогнозиране и планиране”, Статистика и иконометрия”. Професионален
опит: 4 години, и/или минимален ранг за длъжността - III младши

2. Начинът за провеждане на конкурса:
-  решаване на тест
-  интервю
3.  Необходимите документи, които кандидатите следва да представят за участие в

конкурса, са:
3.1 Заявление за участие в конкурса - образец (Приложение №2 от НПКДС);
Към заявлението се прилагат:
3.2. Декларация от лицето, че е пълнолетен български гражданин или гражданин на

друга държава - членка на Европейския съюз, на друга държава - страна по Споразуме-
нието за Европейското икономическо пространство, или на Конфедерация Швейцария; не
е поставено под запрещение, не е осъждано за умишлено престъпление от общ характер
на лишаване от свобода и не е лишено по съответен ред от правото да заема опреде-
лената длъжност;

3.3. Копия от документи за придобитата образователно-квалификационна степен,
допълнителна квалификация и правоспособност, които се изискват за длъжността;

3.4. Копие от документите, удостоверяващи продължителността на професионалния
опит;

3.5. Други документи, свързани с изискванията за заемането на длъжността.
4. Документите следва да бъдат представени в срок до 12 дни от публикуването на

обявлението за конкурса. Същите се подават в Общинска администрация - Търговище,
дирекция “Административно и информационно обслужване”, отдел “Канцелария, информа-
ционно обслужване и човешки ресурси”, ет. 3, стая N63.

5. Подаването на заявлението и приложенията към него се извършва лично от всеки
кандидат или чрез пълномощник.

6. С входящ номер и дата се регистрират само заявления, към които са предоставени
всички посочени в тях документи.

7. Заявлениятаq подадени след изтичане на срока, посочен в т.4 от настоящата
заповед, не се регистрират.

8. Списъците или други съобщения във връзка с конкурса ще се обявят в сградата на
община Търговище, гр. Търговище, пл. “Свобода”, партерен етаж, Център за администра-
тивно обслужване,  информационно табло и на електронната страница на община Търго-
вище: www. targovishte.bg

9. Описание на длъжността - длъжностна характеристика ще бъде предоставена на
всеки кандидат при подаване на документи за участие в конкурса.

10.Размер на основната работна заплата за длъжността съгласно изискванията на
Наредбата за заплатите на служителите в държавната администрация.

 Д-Р  КРАСИМИР МИРЕВ /П/
КМЕТ НА ОБЩИНА ТЪРГОВИЩЕ

О Б Я В Л Е Н И Е

ДДС на лекарствата остава същият
и няма да има диференцирана ставка.
Това съобщи министърът на здравео-
пазването Десислава Атанасова вчера.
Препоръката за намаляване на ДДС
върху лекарствата е отправена и към
Министерския съвет, в доклада на
Сметната палата, заяви министърката.

Разчети, направени от Министерст-
вото на финансите, показват, че това е
невъзможно да се направи с оглед на
бюджетните средства за следващата

Окръжната прокуратура в Кюстендил
е образувала досъдебно производство
по случая с пияния лекар в Дупница. То
е срещу неизвестен извършител за при-
чинена смърт поради немарливо
изпълнение на служебни задължения.
Говорителят на Окръжната прокуратура
Марияна Сиракова съобщи, че резулта-
тите от кръвните проби не са предста-
вени в прокуратурата. Назначени са ек-
спертизи, за да бъде установено нали-
це ли е причинна връзка между смъртта
на пострадалата и евентуалното немар-
ливо поведение на лекаря, който я е
приел, добави Сиракова. Според нея е
рано да се каже дали лекарят ще бъде
привлечен като обвиняем.

Жена на 35 години от Перник с
остър хепатит и нефункциониращи
вътрешни органи почина в болница “Св.
Иван Рилски” в Дупница. При направе-
на проверка с дрегер на лекаря във
вътрешното отделение, където била
настанена жената, е установено, че той
има 2,47 промила алкохол в кръвта.

Регионалната колегия на Лекар-
ския съюз все още няма позиция, тъй
като не се е запознала подробно със
случая. Етичната комисия ще се произ-
несе в най-кратки срокове, каза д-р
Пламен Симеонов, председател на РК
на БЛС в Кюстендил.

ДДС на лекарствата
остава същият
„Пирогов” със седем акта за административни нарушения

година. Атанасова се надявала, че за
бюджет 2014 вече би могло. Тя изпра-
ти вчера писмо до Сметната палата, че
приема доклада и няма възражения по
него. В него са констатирани факти
относно липсата на промяна в норма-
тивната уредба, уточни тя. Атанасова
поясни, че всички препоръки към МЗ в
доклада вече почти били изпълнени.

Здравната министърка отново се
противопостави на отмяната на забра-
ната за тютюнопушене. Тя подчерта, че

няма да подкрепи текстовете, които в
момента са внесени от народните пред-
ставители. Причината за това не е,
защото са обявява срещу бизнеса и
ресторантьорите, а защото цигарите са
един от рисковите фактори, които во-
дят до сърдечносъдови проблеми и
заболявания.

Атанасова заяви, че продължава
държавната финансова инспекция,
извършваща проверка на “Пирогов”. Тя
обясни, че вече са съставени седем

акта за административни нарушения в
лечебното заведение.

Директорът на болницата проф.
Димитър Раденовски уточни, че пет от
актовете са за директора и два за дру-
жеството, като те са свързани с обще-
ствените поръчки. Той бе категоричен,
че актовете ще бъдат обжалвани в
съда. Според Инспектората на минис-
терството чиновниците в болницата са
взели 420 хил. лв. допълнително през
последните три години. Сериозни на-
рушения бяха открити и в сключените
договори за обществени поръчки.

9% увеличение на за-
платите на военнослуже-
щите обеща министър
Аню Ангелов вчера. Той
бе категоричен, че между
ведомството му и финан-
совото министерство вече
е постигнато споразуме-
ние за по-високите запла-
ти. Според него договор-
ката е да се запазят всич-
ките привилегии на воен-
нослужещите, но да бъде
въведена възраст за пен-
сиониране.

Ангелов добави, че за-
платите на останалите
служители в системата на
военното министерство ще
се вдигнат със 7%. Спо-
ред него до ден-два ще
стане ясно дали може да
се постигне увеличение и

Разследват
пияния лекар
в Дупница

Бурен и студен западен вятър със скорост около 15 метра в секунда през целия ден духаше в Пловдив.
Вятърът разбута откритите кафенета в центъра на града и навяваше прах и боклуци

Снимкa ПРЕСФОТО/БТА

Вдигат заплатите на военните,
но им слагат възраст за пенсия

от 10% на основните за-
плати на военните от на-
чалото на следващата го-
дина.

Идеите за промените
предвиждат въвеждането
на възраст за пенсиони-
ране, от която военнослу-
жещите, изпълнили усло-
вието за прослужено вре-
ме в армията, да имат
право на вземане на по-
лагаемата пенсия.

ДУМА припомня, че в
момента, за да се пенсио-
нира военен, той трябва
да е натрупал стаж 27 г.,
от които 2/3 в системата.
Според последното пред-
ложение на управляващи-
те от ГЕРБ военните ще
могат да получат 20-те
заплати обезщетение при

27 г. трудов стаж. Пенсия
обаче ще започнат да
получават при навършва-
не на съответната възраст
за пенсиониране според
званията - за сержантите
и младшите офицери 52
г., за старши и висши офи-
цери - 54 години; за лет-
ци, водолази, парашутис-
ти и други специални ка-
тегории - съответно 42 г.
и 44 г. Ангелов обяви вче-
ра, че с въвеждането на
възраст за пенсиониране
ще може да се спестят
около 13 млн. лв. годиш-
но. Увеличението ще
бъде покрито от иконо-
мии и от отпускане на
допълнителни средства
за фонд “Работна запла-
та”, допълни той.

Съюзът на военноинвалидите е гне-
вен на кабинета, защото след многократ-
ни напомняния до всички държавни ин-
ституции до момента няма никакви инди-
кации за стъпки за решаване на пробле-
ма с лекарствата им. Това съобщават от
съюза в писмо до премиера, министъра
на здравеопазването и на отбраната.
Ръководството на съюза за пореден път
настоява искането му да се съгласува с
промените в Наредбата за условията и
реда за получаване и заплащане на ле-
карствени продукти на военноинвалиди-
те и военнопострадалите и актуализира-

ВОЕННОИНВАЛИДИТЕ
ГНЕВНИ НА КАБИНЕТА

ния списък от лекарствените продукти към
него. “Вече цял месец и нещо след изли-
зане на подобната наредба за ветерани-
те от войните, след даденото наше стано-
вище по проект на наредбата, дадени
хора за работна група по проблема, не
сме получили заповед на министъра на
здравеопазването за сформирането на
такава”, пишат в писмото си. Военноинва-
лидите изразиха надежда, че ще бъдат
разбрани правилно и че правителството
ще се отнесе с разбиране. В противен
случай ще поискат оставката на премие-
ра и на правителството.
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отви се обединяване на БДЖ “Пътнически пре-
вози” и Национална компания “Жлезопътна
инфрастуктура” (НКЖИ), прогнозира пред ДУМА
председателят на железничарския синдикат към По данни на синдикатите за деветмесечи-

ето “Товарни презови” имат с 1,5 млн. тона по-
малко превозени товари, бизнеспланът не се
изпълнява и за шестмесечието са на загуба. В
момента дълговете на товарните превози са
114 млн. лв. Според Бунев това предпоставя
приватизацията на дружеството да стане на
много ниска цена и нейното осъществяване е
нецелесъобразно, защото приходите ще бъдат
много малки.

Готвят обединение на
„Пътнически превози” и
НКЖИ

Готвят обединение на
„Пътнически превози” и
НКЖИ

Готвят обединение на
„Пътнически превози” и
НКЖИ

Готвят обединение на
„Пътнически превози” и
НКЖИ

Готвят обединение на
„Пътнически превози” и
НКЖИ Без инвестиции дори и

сливането няма да подобри
състоянието на превозите,
смята Петър Бунев

Г
Мая ЙОВАНОВСКА

КНСБ Петър Бунев. Възможност за обединението
дават нови промени в Закона за железопътния пре-
воз, чрез които се премахва забраната управителят
на железопътната инфраструктура да извършва же-
лезопътен превоз. Това означава, че тоталното раз-
деление, което беше направено през 2002 г. по вре-
ме на царското правителство, ще бъде премахнато.

В друг текст от проектопромените се казва, че се
създава възможност НКЖИ да стане и превозвач.
Когато управител на железопътна инфраструктура е
и железопътен превозвач, той трябва да отдели смет-
ките си за дейността като управител на железопътна-
та инфраструктура от сметките си за дейността като
железопътен превозвач, пише още в проектодоку-
мента.

Много европейски железници не приеха да има
разделение. Такива са най-добрите - германската и
австрийската. Те останаха холдинги и разделиха
дейностите само счетоводно, както изисква европей-

ската директива. Нашата позиция винаги е била про-
тив разделението, защото това само влошава състо-
янието на железницата, коментира Бунев. Според
него разделението е създало напрежение в желез-
ницата.

Ако обединението се случи, то ще доведе до
подобряване на оперативното ръководството и на
състоянието на железниците, прогнозира синдика-
листът. Сега например диспечерите на НКЖИ въоб-
ще не ги интересува какво се случва в пътническия
влак, началникът на гарата, който е към НКЖИ, няма
никакво отношение към пътническите превози, раз-
каза Бунев. Според него подобрение ще има от глед-
на точка на обслужване и на информираност на кли-
ентите. Но дори и обединението едва ли ще подобри
състоянието на пътническите превози без инвести-
ции, заяви той. И при обединяването “Пътнически
превози” ще продължат да плащат такса на НКЖИ.

Ако промените станат факт, това ще даде възмож-
ност средствата, които получават НКЖИ и БДЖ да
бъдат управлявани по-рационално и правилно, за-
яви генералният директор на НКЖИ Милчо Ламб-
рев, цитиран от money.bg. Сега “Пътнически прево-

Синдикатите:

Моментът е неподходящ
за продажба на „Товарни
превози”

зи” плащат големи наеми на “Холдинг БДЖ” и това
затруднява сериозно финансовото състояние на на-
ционалния превозвач, посочи още Ламбрев. Пред-
седателят на Съвета на директорите на “Холдинг
БДЖ” Владимир Владимиров отказа коментар с
аргумента, че все още е рано да се коментират
подобни промени. Такава е и позицията на предсе-
дателя на транспортната комисия в парламента Иван
Вълков.

Собствениците на заведе-
ния продължават да искат от-
мяна на пълната забрана за
тютюнопушене в тях, каза
пред журналисти Благой Ра-
гин - президент на Българска-
та хотелиерска и ресторанть-
орска асоциация (БХРА), пре-
даде БТА.

Асоциацията и други орга-
низации на собственици на
различни видове заведения
са изпратили открито писмо
до премиера Бойко Борисов
с искане за промени в Зако-
на за здравето, където е по-
сочена тази забрана. Забра-
на за пушене се въведе в
България по време на неби-
вала от 90 години икономи-
ческа криза и без предвари-
телна информационна кампа-
ния от страна на държавата,
посочи Рагин.

Собствениците на заведе-

Дана РУСЕВА

Приключваме летния сезон с 5 до 7% ръст
на туристите спрямо миналата година, съобщи
председателят на Регионалната асоциация на
хотелиерите и ресторантьорите за Североиз-
точна България Димитър Димитров. Браншът
обаче няма да отчете ръст на приходите зара-
ди по-високите цени на ресурсите, които се
използват в туризма. Повиши се цената на еле-
нергията, поскъпнаха такса “Смет”, данък “Сгра-
ди”, хранителните продукти, а не можем да по-
искаме по-висока цена на пакетите заради
кризата и заради предварителното договаряне

С 25% намалял оборотът
на заведенията след
забраната за пушене

Собственици на хотели и заведения, сред които Хилда Казасян,
заедно с президента на БХРА Благой Рагин (вляво), предупредиха,

че забраната за пушене може да прати още 34 хил. души
на трудовата борса

ния предлагат връщане на
стария режим - половината
от площта в тях да е за непу-
шачи.

Ресторантьорите изчисли-
ли, че след влизането на за-
браната в сила от 1 юни тази
година оборотите били нама-
лели поне с 20-25%. Ако тази
тенденция се запази, браншът
ще освобождава персонал,
като на трудовата борса може
да излязат още 34 хиляди души,
заявиха от асоциацията. БХРА
изчислили, че забраната ще
намали приходите в държавата
с 228 млн. лв., в това число 12
млн. лева по-малко от осигуров-
ки, 60 млн. лв. по-малко от ДДС
и от намаляване на данък пе-
чалба със 144 млн. лева. Ресто-
рантьорите предлагат да има
заведения за пушачи и непу-
шачи, които да са с различен
данъчен режим.
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Туристите - повече, печалбата - не
на част от тях, коментира Димитров. Той отбе-
ляза, че през следващата година засега не се
планира увеличение на цените за почивка и
посъветва резервациите за лятото да се правят
още през януари и февруари, когато пакетите
се продават с до 30-процента отстъпка.

Къмпингуването ще става все по-важно за
развитието на туризма по добруджанското Чер-
номорие, прогнозира браншовикът. Проблемът
там е свързан с това, че почти всички къмпинги,
които са основно в община Шабла, попадат в
земи от горския фонд. Добре е базите да бъдат
прехвърлени на общините, които имат желание
да ги развиват, смята Димитров.

По предварителни данни
през август 2012 г. ин-
дексът на промишленото
производство, изчислен от
сезонно изгладените данни,
нараства с 1,0% в сравне-
ние с юли, сочат данните на
НСИ.
През август 2012 г. кален-
дарно изгладеният индекс
на промишленото производ-
ство регистрира ръст от
2,0% спрямо съответния
месец на 2011 година.
Спрямо юли 2012 г. е
регистрирано увеличение в
преработващата промишле-
ност - с 1,1%, докато в
производството и разпреде-
лението на електрическа и
топлоенергия и газ и в
добивната промишленост е
отчетено намаление от 0,7%.
По-значителен ръст спрямо
предходната година в
преработващата промишле-
ност се наблюдава при
производството на машини
и оборудване с общо и
специално предназначение -
с 20,6%, ремонта и инстали-
рането на машини и оборуд-
ване - със 17,9%, производ-
ството на електрически
съоръжения - с 13,4%, и при
производството на лекарст-
вени вещества и продукти -
с 8,4%, а намаление е
отчетено при производство-
то на текстил и изделия от
текстил, без облекло - с
28,8%, производството на
основни метали - с 23,0%, и
при производството на
химични продукти - с 16,6%.

Търговията на дребно
без промяна през август

През август 2012 г. оборотът в раздел търговията на дребно
(без търговията с автомобили и мотоциклети) по съпоставими
цени запазва равнището си от предходния месец, сочат предва-
рителните данни на Националния статистически институт (НСИ),
огласени вчера. Изчислен въз основа на календарно изгладени
данни той е с 0,9% над равнището на същия месец от предход-
ната година. Оборотът през август 2012 г. спрямо юли нараства
в търговията на дребно с текстил, облекло, обувки и кожени
изделия - с 1,5%, и с храни, напитки и тютюневи изделия - с 0,4%.

Същевременно по-съществено намаление е регистрирано в
търговията на дребно чрез поръчки по пощата, телефона или
интернет - с 4,0%, и с по 1,5% - при фармацевтичните и меди-
цински стоки и в търговията с битова техника, мебели и други
стоки за бита. В сравнение с август 2011 г. обаче  оборотът в
търговията на дребно чрез поръчки по пощата, телефона или
интернет нараства с 5,8%, с автомобилни горива и смазочни
материали - с 5,4%, с фармацевтични и медицински стоки - с
4,9%, с компютърна и комуникационна техника - с 4,5%, и  с
храни, напитки и тютюневи изделия - с 2,5%. Спад е регистри-
ран в търговията на дребно с битова техника, мебели и други
стоки за бита - с 11,0%, с текстил, облекло, обувки и кожени
изделия - с 10,0%, и с разнообразни стоки - с 6,2%.

Индексът на тържищните
цени (ИТЦ) леко се понижи
през миналата седмица до
1,430 пункта, съобщават от
Държавната комисия по стоко-
вите борси и тържищата
(ДКСБТ). През март нивото на
ИТЦ достигна най-висока стой-
ност - 1,540 пункта, в средата
на юли се понижи до 1,297
пункта.

Оранжерийните домати
поскъпват с 1,3 на сто и се
търгуват по 1,61 лева за кило-
грам. Оранжерийните краста-
вици поскъпват с 8,75% до 0,95
лева за килограм. Зелените
чушки поевтиняват с 1,3% до
0,79 лева за килограм на едро.
Цената на червените чушки
обаче се повишава с 3,7% до
1,13 лева за килограм на едро,

1% ръст в
промишленото
производство

Основни храни поскъпват
а на зелето се понижава със
17,6% до 0,75 лева за кило-
грам. Картофите поскъпват с
4,9% до 0,64 лева за килограм.

Гроздето поскъпва с 2,2 на
сто до 1,39 лв. за килограм, а
цената на лимоните се пони-
жава с 11,9 на сто до 2,60 лева
за килограм. Захарта се търгу-
ва на едро по 2,06 лева за
килограм. Брашното тип “500”
увеличава цената си с една
стотинка и се продава по 0,97
лева. Яйцата се търгуват сред-
но по 0,24 лева за брой на едро.
Кравето сирене поскъпва с
0,4% и се продава по 4,87 лв./
кг, а кашкавалът тип “Витоша” -
по 10,15 лв./кг. Олиото се търгу-
ва средно по 2,91 лева за
литър. Каймата поскъпва с 0,6%
и се предлага по 5,07 лева.
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В периода до 13 октомври 2012 г. времето ще се задържи стабилно с
минимални температури от 8 до 10 С, а максималните стойности няма да
надвишават 22 С. През втората половина на седмицата се очакват кратко-
трайни превалявания.

НОВИНИ

МИНИСТЕРСТВО НА
ЗЕМЕДЕЛИЕТО И ХРАНИТЕ

Експерти от Международния
съвет по зърното (IGC) в сеп-
темврийския си в доклад значи-
телно намалиха прогнозата за
световното производство на
пшеница и царевица.

Според експертите глобал-
ното производство на царевица
ще се намали много повече,
отколкото беше прогнозата в
доклада от месец август. Това
се дължи главно на негативно-
то въздействие на горещото и

Световното производство на пшеница и царевица значително спада
сухо време върху реколтата в
Европа. Най-тежката суша от
половин век в Съединените
щати, както и горещото и сухо
време в южната част на Европа
и Украйна, доведоха до нама-
ляване на добивите.

Производството на цареви-
ца ще падне до 833 млн. тона
през 2012-2013 пазарна годи-
на срещу 875 милиона тона
произведена през миналия се-
зон. Общият размер на добива

на царевица в ЕС ще бъде ра-
вен на 55 млн. тона. Оценката
през изминалия месец е била
по-висока - 59,9 млн. тона.

Цените на царевицата се
увеличиха с 49%, започвайки от
средата на месец юни на Чи-
кагската стокова борса. На 10
август цената на царевицата до-
стигна до рекордните 8,49 до-
лара за бушел (25,4 кг). Търсе-
нето вероятно ще намалява,
като се имат предвид оскъдно-

то предлагане и високата цена
на царевицата. В този случай
както фуражното, така и проми-
шленото използване трябва да
намалеят, твърдят анализатори.

Прогнозата за световното
производство на пшеница през
2012-2013 г. е намалена спрямо
миналия месец с 5 милиона тона,
до 657 млн. тона. Сухото време
нанесе сериозни щети на рекол-
тата в региона на Черно море.
Това е основната причина за ко-

ригиране на оценката надолу.
През миналия сезон фермерите
са събрали рекордна реколта в
размер на 696 млн. тона.

Световното производството
на соя може да достигне 256
млн. тона през този период.
Това представлява увеличение
от 8% спрямо показателите от
предишния сезон, тъй като
възстановяването в Южна Аме-
рика компенсира лошата рекол-
та в САЩ.

За последните 10 години глобал-
ният пазар на биопродуктите се е
увеличил 3 пъти. Към настоящия мо-
мент той се оценява на стойност
около 60 млрд. дол., докато през
2000 г. пазарът е бил на стой-
ност около 8 млрд. дол. Почти
половината от биопродукти-
те се консумират в САЩ и
Канада. Това са и най-го-
лемите пазари в света. ЕС
потребява близо 40 на
сто от биопродукци-
ята в света.

В последните го-
дини се отчита ръст на
вноса в САЩ на органич-
ни продукти от Европа. За
това допринася взаимното
признаване между САЩ и ЕС
на сертификатите за доказване на биологичния произход на стоките, който
влезе в сила от 01.06.2012 г.

Нараства производството и консумацията на биопродукти в Азия (Япо-
ния, Южна Корея). Китай вече има програми за държавно насърчаване на
производството и експорта на биопродукти. Китай изнася основно в САЩ
и ЕС следните биопродукти: бобови култури, зърнени култури, ядки, зелен-
чуци, чай. За 10 години експортът се е увеличил 100 пъти, достигайки в
момента около един млрд. дол. Програма за насърчаване на производство-
то и експорта има и Индия. Чрез биоземеделието се цели да се създадат
устойчиви доходите на дребните фермери.

Най-много сертифицирана площ за биоземеделие има в Австралия, Ки-
тай, Аржентина и САЩ. През последните години ЕС също форсира разви-
тието на биоземеделието и предлагането на биопродукти - храни, фарма-
цевтични изделия и т.н.

Делът на земята, използвана за отглеждане на биокултури, в ЕС се е
увеличил от 3,6% през 2005 на 5,1% през 2010 г. Най-голям е този дял в
Австрия - 17,2%, и в Швеция - 14,3%. Сред новите държави-членки лидер е
Естония с дял на земите, ползвани за боиоземеделие - 12,8%. Като положи-
телна тенденция в тази насока през последните години се налагат Франция,
Полша и Испания. Ако се запазят тези темпове на развитие на биоземеде-
лието в ЕС, е възможно скоро съюзът да заеме глобални лидерски позиции
по дял на биоземеделието. Независимо от растящото производство в ЕС на
биопродукти и тук, както в САЩ, има недостиг, който се покрива с внос. На
глава от населението най-голямо търсене на биопродукти в ЕС има в Дания
и Австрия, където около 10% от потребителите консумират предимно такива
продукти. Расте делът на потребителите на биопродукти и в Германия, Фран-
ция, Италия, Испания. Особеност на пазара на ЕС е сравнително равномер-
ното разпределение на търсенето между основните групи биопродукти.

Приблизително по 25 на сто от производството на биопродукти се пада на
плодовете и зеленчуците (пресни и преработени) и на месото и месните
изделия. Млякото и млечните изделия заемат 17% от пазара, 14% се пада на
зърното и зърнените храни и оставащите около 20% на другите биопродукти
- какао, кафе, чай, мед, вино, фармацевтика.

Усвояването на средствата по мярка 214 “Агроекологични плащания” към
ПРСР в България е на почти нулево ниво, като разплатените средства са
едва 8 на сто от предвидените 300 млн.евро в периода 2007-2013 г. През 2011
г. у нас има регистрирани 911 биоговеда, а в Естония - 22,5 хиляди. През
същата година няма регистрирана нито една млечна крава по този показа-
тел, докато в Полша са регистрирани 19 хиляди. У нас са регистрирани общо
161 свине, а в Унгария - около 4 хиляди. Най-добър показател имаме при
овцете - около 7 хил. на брой. В края на 2010 г. са регистрирани 21 прера-
ботватели на биоплодове и зеленчуци, а в Чехия - 45. Ние имаме само 5
регистрирани преработватели на мляко и само 1 на месо. През 2011 г. стра-
ната ни е произвела 144 тона биосирене, а Полша - 1200 тона.

През следващата финансова рамка ЕК предвижда още повече средства да
се отделят за биоземеделието, но при тези правила и ред на усвояване на
средствата едва ли ще имаме по-голям успех от текущия програмен период.

От 15 октомври 2012 г. до месец януари 2013 г. за сектор “Живот-
новъдство” ще бъдат изплатени средства в размер на 138 млн. лв. Освен
това на животновъдите ще бъдат отпуснати кредити в размер на 10 млн.
лв. във връзка с тежкото положение в сектора поради неблагоприятните
климатични условия. Средствата ще бъдат гласувани от Управителния
съвет на ДФ “Земеделие”. Според представители на МЗХ плащанията на
брой овце (кози) ще бъдат в диапазона от 40-42 лв./глава животно.

Предстои на следващото заседание на ДФЗ да се вземе решение и
за разсрочването на предоставените на сектор “Животновъдство” кратко-
срочни кредити за срок от една година. Условията за разсрочване на
кредитите са стопаните да възстановят дължимата лихва преди подаване
на заявлението за разсрочване.
НАЦИОНАЛЕН ГАРАНЦИОНЕН ФОНД

Пет одобрени проекта по ОП “Рибарство” са получили гаранции от
Националния гаранционен фонд /НГФ/. Фондът издава гаранции по креди-
ти, отпуснати от банки на кредитополучатели, за осъществяване на проек-
ти в сектор “Рибарство”, както и контрагаранции по гаранции на банки за
авансови плащания по проекти, одобрени за подпомагане по Оперативна
програма за развитие в сектор “Рибарство” 2007-2013 г.

Гаранциите са издадени на:
“ШАТО” ООД за модернизация и разширяване на 2 мидени полета за

производство на култивирана черноморска мида - в района на нос “Св.
Агалина” и в района на бухта “Мириус”; “БЛЕК СИЙ МЪСЪЛС” ЕООД за
реализация на проект за закупуване на подвижна техника за обслужване
на съоръженията за отглеждане на черна мида в Черно море и оборудва-
нето й с машини за първична преработка на готовата продукция; “МОР-
СКИ ДАРОВЕ” ООД за разширяване на съществуваща подводна ферма
за производство на култивирани черноморски миди в акваторията на Черно
море, Каварненския залив - нос Чиракман, както и разширяване на ико-
номическите дейности и възможностите за получаването на алтернативни
доходи чрез използването на естествената среда за производство на
черноморски миди; “ИХТИО 2008” ООД за проект за реконструкция и
модернизация на пъстървово стопанство - град Пещера.
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ерманският канцлер Ангела Меркел
днес ще посети Атина за първи път
от началото на гръцката криза през
2009 г. Меркел ще бъде охранявана

Снимка БГНЕС

Докато в Люксембург течеше срещата на Еврогрупата, протестен митинг срещу антикризисните мерки на правителството
се проведе пред гръцкото министерство на финансите. В знак на протест пенсионери запалиха флага на Европейския съюз

Меркел подкрепя Гърция

Г
Визитата на германския канцлер в
Атина предизвика вълна от протести

от над 6 хил. полицаи, тъй като визитата
й ще бъде придружена от публични про-
тести. Много гърци смятат германския
канцлер за олицетворение на мерките
за икономии. Тя е държана отговорна за
поисканите от Гърция зашеметяващи
съкращения в замяна на двата пакета
със спасителна финансова помощ.

По повод визитата премиерът Андо-
нис Самарас каза: “Ние ще я посрещнем
по подобаващ начин като лидер на вели-
ка сила и приятелска страна”. Профсъю-
зите обаче виждат нещата по различен
начин. Те свикаха демонстрации срещу
“неолибералните политики на Меркел и
ядрото на ръководството на ЕС”. Ради-
калната лява партия Сириза планира
протестна акция срещу визитата. Край-
нодясната партия пък планира да отиде
пред германското посолство, за да про-
тестира срещу “превръщането на Гърция
в германски протекторат”.

Срещата е риск. Ако има хаос, то тя
само ще подчертае за германската об-

щественост, че Гърция е изгубена кауза.
Ангела Меркел обаче си прави сметки.
Тя дава знак, че иска Гърция да остане в
еврозоната. Канцлерът заглуши герман-
ските политици, които в началото на ля-
тото казваха, че не се страхуват от
гръцкото излизане от еврозоната, комен-
тира BCC.

“Посещението е символично много
важно. То явно показва, че Меркел няма
да изостави Гърция, въпреки че нещата
не вървят много добре за тях”, казва
Карстен Бързешки, водещ европейски
икономист в Ай Ен Джи.

Посещението на Ангела Меркел в
Атина е знак на “уважение” и “призна-
телност”, според германския външен
министър Гидо Вестервеле. Опозицията в
Германия призова канцлерката ясно да
покаже “солидарност” с гърците. Посе-
щението на канцлерката е “акт на благо-
дарност към гръцкото правителство, кое-
то е под силен натиск заради своята
политическа реформа”, заяви министърът
в интервю за таблоида “Билд”.

Думата “солидарност” бе отправена и
от ръководителя на либералите, които
участват в коалиционното правителство,

Райнер Брюдерле, обикновено на по-
твърди позиции по отношение на Атина.
Пътуването на Меркел е “ясен знак за
нашата солидарност към Гърция”, каза
той пред в. “Велт ам Зонтаг”.

Вчера гръцкото радио “Скай” съобщи,
че Атина ще получи следващия транш от
спасителния заем след още едно засе-
дание на Еврогрупата. Позовавайки се
на източници от тройката кредитори - ЕС,
ЕЦБ и МВФ, ДПА посочи, че целта на
преговорите на тройката с гръцкото пра-
вителство е те да бъдат финализирани
до 15 октомври, така че на срещата на
върха на ЕС на 18 октомври да бъде
представено споразумението пред евро-
пейските партньори. Цитирани от атин-
ския в. “Катимерини”, източници от
гръцкото финансово министерство смятат,
че освен вчерашното най-вероятно ще
има още едно извънредно заседание на
Еврогрупата, което ще бъде свикано в
края на месеца, за да бъде отпуснат
траншът на Гърция до 20 ноември.

Междувременно стана ясно, че Холан-
дия подготвя компаниите си за излизане
на Гърция от еврозоната. Холандски дип-
ломати в Гърция са помогнали на холанд-
ски компании да подготвят извънредни
планове, подобни на тези при природни
бедствия, в случай че Гърция напусне ев-
розоната.

Водещите профсъюзи на
Испания отправиха призив
към национална стачка на
14 ноември и протести в
цяла Европа. Това стана в
края на неделните анти-
правителствени демонстра-
ции в испанската столица и
още 56 испански градове
на масови протестни акции,
организирани от големите
синдикални обединения и
150 обществени организа-
ции, влизащи в “Обедине-
ното общество”  против
правителствения проект

Шиния Яманака от Япония
и Джон Гурдън от Великобри-
тания са тазгодишните носи-
тели на Нобеловата награда
за медицина за основопола-
гащата им работа в областта
на стволовите клетки. С тази
награда стартира 111-ата
Нобелова седмица, която
завършва на 15 октомври с
огласяването на Нобеловия
лауреат за икономика.

Двамата учени получават
наградата “за откритието си,
че зрели клетки могат да

Почти 90% от шотланд-
ските домакинства полу-
чават повече от държав-
ния бюджет, отколкото
допринасят чрез данъци.
Това се дължи на “про-

90% от шотландците живеят на държавна издръжка
гнилата система” на
държавното подпомагане,
пише вестник “Дейли
Телеграф”.
Рут Дейвидсън, водач на
Консервативната партия в

Шотландия, заявява, че
според официалните
данни само 283 080
домакинства в страната -
12% от общия брой,
плащат по-високи данъци,

отколкото получават в
сферата на обществените
услуги. Според нея
социалните разходи
съставляват 50% от
разходите на Шотландия.

От Мадрид призоваха за
общоевропейски протест

за държавния бюджет за
2013 година.

По оценки на организа-
торите на демонстрациите в
тях са взели участие повече
от 200 хиляди души. Най-
голямата протестна акция се
проведе в Мадрид. Там в
центъра на града излязоха
повече от 70 хиляди души,
за да протестират срещу
икономическата политика
на испанското правителство.
Те поискаха и провеждане-
то на референдум по въпро-
сите на тази политика.

Присъдиха Нобеловата
награда за медицина

бъдат препрограмирани, за
да бъдат мулти-потентни”, се
казва в съобщението. Джон
Гурдън работи в Института
Гурдън в Кеймбридж, докато
Шиния Яманака е професор
в Университета в Киото в
Япония.

Заради икономическата
криза тази година Нобело-
вата фондация е намалила
премията за всяка награда от
10 на 8 млн. шведски крони
(1,2 млн. долара или 930 хил.
евро).

Снимкa ПРЕСФОТО/БТА

Лондон поема курс на
бюджетни икономии

Заради размера на своя
държавен дълг Великобритания
ще се придържа към курс на
бюджетни икономии през след-
ващите няколко години, включи-
телно и ако управляващата
партия се смени. Това заяви
финансовият министър Джордж
Озбърн, който обяви нов пакет
с данъчни облекчения в размер
на 500 млн. паунда, но отхвърли
предложението за въвеждане на
данък “имения”.

Паметник на
Хасан Прищина
издигат в Чаир

Паметник на албанския герой
Хасан Прищина ще бъде издиг-
нат в скопската община Чаир,
писа македонският “Утрински
весник”. От партията на Али
Ахмети не са искали да коменти-
рат и са изтъкнали, че това е
инициатива на общината. Хасан
Прищина е албански политик,
който преди Първата световна
война имал важна роля в албан-
ското движение за независи-
мост.

Удвоиха мощността
на „Северен поток”

Вчера бе пусната в експлоа-
тация втората линия на “Севе-
рен поток”. Така мощността на
газопровода ще се удвои и го-
дишно през него ще преминава
до 55 милиарда кубически мет-
ра гориво. Газопроводът с
дължина 122 хил. км преминава
по дъното на Балтийско море
от Русия и стига до Германия.

Тежка катастрофа
в Египет

Египетски военен автомобил
се е преобърнал в планински
район на Синайския полуостров,
при което са загинали най-мал-
ко 19 войници, предаде Асоши-
ейтед прес. Броят на ранените
е най-малко 48. Пътните злопо-
луки в Египет са често явление
заради лошите пътища и сла-
бия контрол по спазването на
правилата за движение.

Пореден сирийски
обстрел по турски
град

Анкара отвърна с удари по
позиции на сирийски части, след
като войници на Дамаск обст-
реляха отново турски граничен
град вчера следобед. Напреже-
нието между двете съседки ес-
калира през изминалата седми-
ца, когато при сирийско нападе-
ние загинаха петима турски
граждани.

Работници от мебелния завод
в Янгон, Мианмар,

протестираха срещу
незачитането на правата им на труд
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го Чавес бе преизбран за президент с
54,42% на изборите във Венецуела. Той из-
превари предизвикалия го опозиционен
лидер Енрике Каприлeс, съобщи Национал-
ната избирателна комисия. Фойерверки из-

Венецуела отново
заложи на Чавес
Венецуела отново
заложи на Чавес
Венецуела отново
заложи на Чавес
Венецуела отново
заложи на Чавес
Венецуела отново
заложи на Чавес
Още в първата си реч след обявяването на изборните
резултати президентът протегна ръце към опозицията,
призовавайки към национално единство

Хиляди привърженици на президента Уго Чавес празнуваха преизбирането му

Снимкa БГНЕС

У
бухнаха над Каракас, малко след като председателят
на комисията обяви, че Чавес печели изборите, докато
опонентът му Каприлeс събра 44,97% от гласовете.

В реч пред хиляди свои ликуващи поддръжници от
балкона на сградата на президентската си резиденция

Мирафлорес Чавес изпя националния химн и обеща да
бъде по-добър президент. Той нарече победата си “иде-
ална” и протегна ръка към опозицията, призовавайки
за национално единство в разделената страна. “Да
живее Венецуела! Да живее братството!”, извика
развълнувано левият лидер, който спечели нов шестго-
дишен мандат след близо 14 години на власт. “Искам
да включа всички, дори части от опозицията”, посочи
облеченият в червена риза Чавес след най-добрия
резултат на опозицията досега на избори срещу леви-
цата.

Размахвайки меча на героя от войните за независи-
мост на Венецуела Симон Боливар, венецуелският пре-
зидент обеща да продължи социалистическата рево-
люция, която отблъсна опонентите му в страната и в
чужбина. “Венецуела ще продължи своя поход към де-
мократичен социализъм на XXI век. Обещавам да бъда
по-добър президент, отколкото бях в тези няколко го-
дини”, заяви Чавес.

Като ръководител на страната с най-голям износ на
петрол в Южна Америка Уго Чавес изгради своята по-
пулярност благодарение на многобройни социални про-
грами в здравеопазването и образованието. Оттогава
той се радва на всеобщото уважение на бедните класи
и непрекъснато повтаря, че е върнал тяхното “достойн-
ство”. Извън страната той е образец, но и щедър дари-
тел на редица латиноамерикански ръководители от ле-
вицата. Пламенен радетел за единството на Латинска
Америка, той изгради структури за регионална интег-
рация и създаде стратегически съюзи с Русия, Китай
или Иран, като не пропуска да изрази подкрепа на
оспорвани ръководители като либиеца Муамар Када-
фи, иранеца Махмуд Ахмадинеджад или сириеца Ба-
шар Асад. В същото време обаче, коментират негови
противници, проявява прагматизъм, като например
никога не прекъсна износа на петрол за САЩ въпреки
лютите си критики срещу “американския империализъм”.

Британският в.”Гардиън” отбелязва, че изборната
активност е била на рекордно високо ниво - 80,4%. В
навечерието на изборите изданието обобщи, че избор-
ният резултат във Венецуела може да разклати светов-
ната петролна политика, тъй като Чавес обеща да уве-
личи производството на петрол и да намали зависи-
мостта си от американския пазар, като удвои износа на
суров петрол за Азия. Венецуела планира също да
построи петролопровод през Колумбия и Тихия океан,
който може да намали цената и времето за пренос за
петрола до Китай и други азиатски пазари. Според
цитирано от вестника проучване на “Бритиш петро-
лиъм” тази година Венецуела е номер едно в света по
доказани петролни запаси, изпреварвайки Саудитска
Арабия. Венецуела има 10 процента повече петролни
резерви от Саудитска Арабия и 18 на сто от общите
световни запаси.

идерът на коалиция “Грузинска мечта” Бидзина
Иванишвили огласи на пресконференция състава на
новото правителство, който ще предложи за одобре-
ние на новия парламент, предаде ИТАР-ТАСС. Самият
Иванишвили ще заеме поста министър-председател.
За министър на отбраната той предлага Иракли
Аласания, зам.-министър на отбраната през 2004 г., а
през 2006-2008 г. посланик на Грузия в ООН. За
министър на вътрешните работи е предложен Иракли
Гарибашвили, бивш дългогодишен ръководител на
благотворителния фонд “Карту”, създаден от Иваниш-
вили. Външнополитическото ведомство се предвижда
да бъде оглавено от Майя Панджикидзе, бивш посла-
ник на Грузия в Германия и в Холандия.
За председател на парламента “Грузинска мечта”
предлага Давид Усупашвили, лидер на Републикан-
ската партия, която е част от коалицията. Първото
заседание на висшия законодателен орган в Грузия,
избран преди седмица, се очаква на 20 или 21
октомври. Депутатите се предвижда да гласуват за
председател и зам.-председатели на парламента.
Резултатите от пълното предварително преброяване
показват, че “Грузинска мечта” получава 83 места в
150-членния парламент, а бившата управляваща
партия “Единно национално движение” на президента
Михаил Саакашвили - 67 места. Възможни са незна-
чителни промени в това съотношение, след като ЦИК
огласи окончателните данни, което трябва да стане
най-късно на 20 октомври, уточнява ИТАР-ТАСС.

Л
Избраният за премиер на Либия Мустафа

Абу Шагур трябва да се оттегли от поста,
след като Националното събрание не одоб-
ри за втори път в последните три дни пред-
ложен от него състав на правителството. 125
депутати отказаха да подкрепят предложе-
ното “кризисно правителство”. 44 бяха за, 17
се въздържаха. Депутатите съобщиха наме-
рението си да дадат отново доверието си на
досегашното преходно правителство на Аб-
делрахим Ал Киб. Според вътрешния пра-
вилник на парламента след двукратното
отхвърляне на предложено правителство
трябва да бъде избран нов премиер.

Няколко минути преди гласуването Шагур
предложи десетчленен “кризисен кабинет”
без географски или политически представи-
телства на министрите.

“Първото правителство не бе съвършено
и бихме могли да го обсъдим и да преразг-
ледаме, но изискванията на депутатите са
нереалистични. Някои искаха министерства
специфични за техния регион, единият от по-
литическите блокове поиска 11 министерст-
ва, другият - девет. Аз няма да се откажа от
моите принципи и убеждения”, каза още
Шагур, давайки да се разбере, че е бил “из-

Последният комунистиче-
ски лидер на СССР Михаил
Горбачов е бил етнически
македонец от Пиринска Ма-
кедония. Това твърдял на
младини настоящият прези-
дент на РМакедония Георге
Иванов.

В последния си брой ма-
кедонското списание “Фокус”
публикува интересно интервю

Иванишвили огласи състава
на новото правителство

Според македонския президент
Горбачов бил етнически македонец

с кмета на скопската община
Карпош, Стевче Якимовски.
Кметкът твърдял, че на мла-
дини днешния президент на
страната е бил “голям наш
патриот и обединител”, който
говорил, че “дори Горбачов е
македонец, от Пиринския
дял”, отбелязва полуиронич-
но македонското електронно
издание “ПлюсИнфо”.

Либия влезе в правителствена криза
нудван” от членове на парламента и полити-
ческите блокове. “Политическите партии ре-
шиха да оттеглят доверието си”, добави той
при представянето на правителството, като
се позова на слуховете за споразумение
между двете основни партии - съперници:
Съюзът на националните сили (първа парла-
ментарна сила) на Махмуд Джибрил, и исля-
мистката партия. Двете партии ще се спора-
зумеят за формиране на правителство на на-
ционалното единство, оглавявано от незави-
симо лице.

В четвъртък националното събрание, ко-
ето е най-висшата политическа институция в
страната, отхвърли първоначалното предло-
жение на Абу Шагур “анблок”, без да гласу-
ва министрите един по един, както се изиск-
ва от правилата. Министър-председателят на
Либия се изправя пред трудната задача за
обединяване на представители в правител-
ството от регионите и на различни тенден-
ции в страната. Либия е изправена пред
големи предизвикателства в областта на си-
гурността, като новото правителство не може
да създаде силна централна власт поради
съществуването на множество въоръжени
милиции.
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Свят

 Днес на практика вие сте най-
старото издателство на Русия. И все
пак защо през 20-те години е била
създадена “Млада гвардия”?

- Ръководството на страната пре-
красно е разбирало, че една от главни-
те причини на революцията е било
невежеството на основната част от
населението, особено младежта. През
1908 г. сп. “Вестник воспитания” прогно-
зирал, че общата грамотност ще бъде
достигната чак след 280 години. През
1914 г. от хиляда наборници 600 не са
умеели да пишат и четат. Дори такъв
противник на съветската власт като

Бледото представяне на
президента Барак Обама
на първия предизборен
дебат в САЩ разтревожи
европейските столици,
където макар и неофици-
ално се надяват той да
бъде преизбран. Въпреки
че до изборите на 6
ноември може да се
промени много и че меж-
ду Обама и републикан-
ския му съперник дотога-
ва ще има още два деба-
та, социологическите
проучвания, направените
веднага след първия им
дуел, показаха, че
несъмнено Ромни е спече-
лил. Според светкавично
изследване на Си Ен Ен
67 процента от зрителите
смятат бившия губернатор
на щата Масачузетс за
победител, а само 25
процента сочат за такъв
Обама. Онлайн бук-
мейкърът “Интрейд” нама-
ли шансовете за преизби-
ране на демократа от 74
на 66 процента.

Къде се дяна
фаворитът?
Къде се дяна
фаворитът?
Къде се дяна
фаворитът?
Къде се дяна
фаворитът?
Къде се дяна
фаворитът?

Европа е разтревожена от силното
представяне на Ромни в дебата

Европа, където
лидерите и финан-
совите служители
през последните 2
години и половина
работиха в тясно
сътрудничество с
администрацията
на Обама, търсей-

Снимка БГНЕС

Люк БЕЙКЪР тия. Водещият испански всекид-
невник “Паис” изтъкна факта, че
Испания е била единствената
европейска държава, спомена-
та от Ромни, и че създаденият й
от републиканеца негативен
имидж контрастира с похвалите
на Обама от кампанията през
2008 г. за испанската политика
в областта на възобновяемите
енергийни източници. “Испания
никога не е била споменавана
в кандидатпрезидентски дебат
като символ на провал”, тъжно
отбеляза лявото издание.

Политически коментатори
във Франция и Германия изра-
зиха учудване от слабото пред-
ставяне на Обама и казаха, че
изборите може да се окажат
много по-оспорвани от очаква-
ното. “Обама показа липса на
желание да бъде президент и
това може да му изиграе лоша

шега като кандидат-президент”,
написа либералното германско
списание “Шпигел”. “Сега вече
е ясно, че за да влезе пак в
Белия дом, американският пре-
зидент се нуждае от маратонки,
а не от джапанки”. Френският
“Монд” беше също толкова из-
ненадан от нетипично слабото
представяне на Обама. “Къде се
дяна фаворитът?”, попита то на
първа страница с подзаглавие:
“Обама се провали на първия
си телевизионен дебат срещу
хапливия Ромни”.

Неофициално мнозина дип-
ломати от ЕС не крият, че искат
демократът да бъде преизбран;
не е тайна, че много европейски
страни, без значение дали са
управлявани от десноцентрист-
ки или левоцентристки правител-
ства, са много по-близо до демо-
кратите, що се отнася до соци-
алната и данъчната политика,
околната среда и редица
външнополитически въпроси.
Обама се опита да се възползва
от това в миналото. При подго-
товката на срещата на страните
от Г-8 през май в Кемп Дейвид
служители от Белия дом здраво
притиснаха европейските си ко-
леги да подкрепят политически-
те инициативи на Обама, казват
участници. “Сякаш се очакваше

всички от Г-8 с изключение на
Русия и Япония да станат част
от кампанията за преизбиране
на Обама”, каза тогава за Рой-
терс началникът на кабинета на
един от европейските лидери.

През последните месеци Ва-
шингтон упражнява и дискретен
натиск върху Европа за необхо-
димостта да се избягват големи
сривове в дълговата криза пре-
ди изборите, отчасти за да не
пострада и американската ико-
номика, казаха за Ройтерс ня-
колко служители от ЕС. Лидери-
те на Стария континент имат
сериозни основания да се под-
чинят; те също искат да държат
рискованата политически криза
под контрол, както и да разши-
рят деловите си отношения с ад-
министрацията на Обама, създа-
дени през последните четири
години. “Европейците като цяло
са разтревожени от евентуално
президентство на Ромни”, каза
Ян Техау, директор на “Карнеги-
Европа”. “Не че не го харесват,
но има много политически съвет-
ници неоконсерватори, които
може отново да заемат длъжно-
сти, ако Ромни стане президент,
а това буди безпокойство у мно-
го от европейските лидери. “Тен-
денцията е да се придържаш към
това, което познаваш и с което

си работил”, каза той за Ройтерс.
Пък и Ромни не се е поста-

рал особено да се хареса на
Стария свят. През юли, когато бе
на посещение във Великобрита-
ния преди олимпиадата, той се
усъмни в готовността на Лондон
да бъде домакин на Игрите, а
няколко дни по-късно в Израел
разкритикува палестинската кул-
тура, което беше осъдено от
мнозина. Един от съветниците на
Ромни в “Работната група за
Европа” е британецът Найл Гар-
динър, който бе сътрудник на
бившата министър-председател-
ка на Обединеното кралство
Маргарет Тачър, а сега работи
за консервативната фондация
“Херитидж” във Вашингтон. В ко-
ментар, поместен миналия ме-
сец във в. “Вашингтон таймс”, той
определено се изказа мрачно за
Европа, заявявайки, че конти-
нентът е в необратим упадък и
че европейската интеграция е
била зле замислена и зле осъ-
ществена. “Европейският проект

се разпада, давейки се в море
от дългове и ръководен от бюро-
крати в Брюксел, които нямат
никакво чувство за отговорност
към демокрацията “, написа той.

Схващанията от този род на
хора от кръга на Ромни предиз-
викаха раздразнение в Европа и
засилиха надеждите той да се
провали в битката за Белия дом.
Обама все още има преднина в
социологическите проучвания,
включително във всекидневния
сондаж на Ройтерс(Ипсос). Той
води пред Ромни с 47 срещу 41
процента - разлика, която се за-
пази сравнително стабилна от
средата на септември насам.
Имайки предвид, че до изборите
остават само 32 дни, република-
нецът все още трябва да направи
голям скок, за да измести Обама,
но още две силни представяния
на дебатите могат да насочат ко-
лебаещите се избиратели към
неговия лагер. В Европа лидери-
те наблюдават внимателно и са
готови да превъзмогнат резерви-
раността си към Ромни, ако се
наложи. “Макар да сме естестве-
но предразположени към прези-
дентите демократи, ще приемем
следващия американски прези-
дент, който и да е той”, каза дип-
ломат в Брюксел. “Просто трябва
да се справим с това”.

В
ки решение на дълговата криза
в еврозоната, бяха особено
стреснати и объркани от това, че
Ромни посочи страдащата от
голям бюджетен дефицит Испа-
ния като пример за зле управля-
вана икономика. “Ромни прави
аналогии, които не се основават
на действителността”, заяви ис-
панският външен министър Хосе
Мануел Гарсия-Маргальо пред
журналисти след заседание на
неговата десноцентристка пар-

През октомври 1922 г. се ражда
първото руско издателство “Млада
гвардия” като кооператив, работещ
в условията на НЕП (нова икономи-
ческа политика)... Разговаряме с
генералния директор на “Млада
гвардия” Валентин Юркин.

Книгостроители

Павел БАСИНСКИЙ

философа Иван Илин, е признавал: “Ру-
сия рухна преди всичко заради неве-
жеството си”. Необразованият човек
остава извън политиката, извън актив-
ното участие в делата на новото обще-
ство. Между другото, това трябва да
разберем и днес.

 С други думи - задачата на
издателството е било просвещаване
на младежта?

- Да. Много бързо обаче “Млада
гвардия” става и едно от най-големите
литературни издателства. Именно в
списанието “Млада гвардия” през май
1932 г. започва публикуването на про-
изведението на Николай Островски
“Как се каляваше стоманата”. Пак в
издателството романът излиза вече като
книга. Издаването на художествена ли-
тература продължава дори по време на
войната. През цялото военно време
издателството остава в Москва и нито
за ден не е прекъсвало работа... В след-
военните години “Млада гвардия” от-
крива стотици таланти - Василий Шук-

шин и Валентин Распутин, Василий
Белов и Владимир Крупин, Евгений Ев-
тушенко и Андрей Вознесенски... Про-
сто не може да се изброят всички.

 Любимото дете на “Млада гвар-
дия” си остава легендарната пореди-
ца “Жизнь замечательних людей” (“Жи-
вотът на великите хора” - бел. ред.),
която наскоро отпразнува 120-годиш-
нината си. Как се получи, че детето
е по-голямо от родителя?

- През 1890 г. Флорентий Павлен-
ков обявява създаването на биограф-
ска поредица, която веднага предиз-
виква голям читателски интерес. Идея-
та на Павленков да обхване историята
на човечеството чрез биографиите на
великите хора се оказала грандиозна
и новаторска. Първата световна война,
революцията, Гражданската война оба-
че прекъсва живота на поредицата.
Появява се реална опасност тя да заги-
не. Спасението идва в лицето на Мак-
сим Горки. След негова среща с гене-
ралния секретар на ЦК на ВЛКСМ
(съветския комсомол - бел. ред.) Алек-
сандър Косарев през 1938 г. предлагат
на издателството “Млада гвардия” да
стане приемник на делото на Флорен-
тий Павленков.

 Какви са основните проблеми
на книгоиздаването днес?

- За две пазарни десетилетия сред-
ните тиражи в Русия намаляха 20-30
пъти. Днес тиражите до 500 (!) екземп-
ляра са почти половината от федерал-
ното книгоиздаване. До 90-те години

средният тираж на книгите на “Млада
гвардия” беше 100 хил. екземпляри. И
ще ви припомня, че това беше проза
на световно ниво: Астафиев, Солоухин...
Днес тиражите от 100 хил. са 1 (!) про-
цент, и няма да говорим каква литера-
тура е това. Руската книга губи просве-
тителската си функция, отстъпвайки
пред масово тиражираното “четиво”. И
изобщо руското пространство е “обез-
книжено”. Над 80% от книгите се изда-
ват в Москва и Петербург и тук се четат.

Средно книгата у нас струва 400
рубли (близо 10 евро - бел. ред.), а най-
евтината водка - 125 рубли (3 евро). И
ето го резултатът - на глава от населе-
нието при нас се падат 3-4 книги и 36
бутилки водка! А в Япония например се
падат 11 книги. Наскоро участвахме в
панаир на книгата в Ню Йорк и видях-
ме колко мощно се развива американ-
ската книгоиндустрия, въпреки всички-
те разговори, че Америка не е страна,
в която се чете.

И нека сме реалисти. Това е резул-
тат не само на икономическите преоб-
разования, но на обществената и
държавната апатия по отношение на
сериозната, полезната, необходимата
книга. Много сериозно е предупрежде-
нието на Ирина Одоевцева: “Само де-
градацията на обществото може да
изхвърли литературата в покрайнините
на живота. Високоразвитото общество
ще издигне книгата и четеното на най-
видното място. Четенето е необходимо
като религия”.
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Интервю
Найден Найденов:

Останах заради
момчетата
Трябва да запазим климата във волейболния тим, за да продължим
да радваме народа, казва помощникът на Камило Плачи

Интервю на
Георги АРГИРОВ

НАЙДЕН НАЙДЕНОВ бе старши треньор на националния отбор по волейбол
за мъже, който направи фурор на Олимпиадата в Лондон през лятото и се
нареди четвърти в света. След края на Игрите ръководството на волейбол-
ната ни федерация предложи на Найденов договор за следващите 2 години,
но като помощник-треньор. Новият старши треньор пък е неговият доско-
рошен помощник Камило Плачи. Найден Найденов остава и старши треньор
на шампиона Марек Юнион Ивкони - Дупница.

Â Áúëãàðèÿ âîëåéáîë ñå
ïðàâè ñ åíòóñèàçúì
âìåñòî ñ ïðîôåñèîíàëèçúì
‘

‘

 Г-н Найденов, обяви-
ха ви за помощник-тре-
ньор на националния от-
бор. Какви са параметри-
те и задълженията ви по
новия договор?

- Договорът ми е за
следващите 2 години с оп-
ция за удължаване с още
2. Финансовите му условия
ще спестя.

 Ще продължите ли
да бъдете старши тре-
ньор на Марек Юнион Ив-
кони?

- Да, естествено. Това
бе едно от условията, по
които говорихме с ръковод-
ството на федерацията.
Някъде чух коментари, че
като старши треньор не
мога да бъда едновремен-
но в националния и да водя
клубен отбор. Но аз съм по-
мощник, така че няма да
има проблеми да съвмес-
тявам и двете длъжности.
Всеки човек иска да се
развива в професията си,
аз не правя изключение.
Една непредвидена пауза
в кариерата на когото и да
било неминуемо води до
застой в професионалното
развитие на играчи и тре-
ньори.

 Какво ще бъде
спортно-техническото
ръководство на мъжкия
национален отбор по во-
лейбол?

- Камило Плачи ще
бъде старши треньор, аз
ще съм помощник. Може би
ще наемем италианец за
анализатор, ще вземем и
двама българи. Но още не
сме уточнили тези неща.

 Преди Олимпиадата
бяхте старши треньор на
отбора, сега ще сте по-
мощник...

- Както се казва, такъв
е животът! Явно в България
можеш да очакваш всичко.
Казах го и когато обявих,
че оставам в отбора дори
като помощник, че го пра-
вя най-вече заради момче-
тата. Състезателите страш-
но много държаха да оста-
на в отбора, за да можем
да запазим този колектив.
Затова и взех това реше-
ние - заради волейбола и
заради момчетата.

 Сега от дистанция-
та на времето и след
като емоциите отминаха,
каква е вашата равно-
сметка и оценка за пред-
ставянето на отбора в
Лондон?

- Двата месеца бяха
много тежки и същевремен-
но много щастливи в моя
живот. В началото, когато
поех отбора, имаше много
неща за промяна. Опитах
се да накарам момчетата
да разберат, че всички
имаме една цел - добро
представяне в Лондон. А
това се прави само с един
много добър колектив в
един колективен спорт.
Когато има колектив, кога-
то момчетата мислят по
един и същ начин, нещата
неминуемо се случват. Рад-
вам се, че успях да постиг-
на това нещо.

 Как успяхте да по-

стигнете този колектив?
- Аз вярвах и продължа-

вам да вярвам в тях. Това
доверие е взаимно - и иг-
рачите вярват в мен. Вече
4-5 години съм в отбора,
изградил съм си някакво
име. Успях да им вдъхна
някакво спокойствие, да ги
убедя, че за мен всички са
равни и всеки може да иг-
рае, когато се налага.

 Според вас как се
отрази отсъствието на
Матей Казийски и Андрей
Жеков в онзи момент по
някакъв начин на отбора?
Липсата или наличието на

големи звезди, или добри-
ят колектив е по-важен
за победи? Въобще как
оценявате тяхната
постъпка?

- Всеки си има собстве-
но мнение и право на из-
бор. Аз не мога да комен-
тирам тяхната постъпка -
така се решили, така са
постъпили.  След тяхното
отказване отборът трябва-
ше да разбере, че и без
тях има сили, за да играе
на ниво. Никой не може да
каже, ако те бяха с нас,
какво щяхме да постигнем
с отбора.

 Заговори се, че Ка-
мило Плачи ще се опита
да върне Казийски и Же-
ков отново в отбора.

- Това е негово право
като старши треньор на от-
бора. Аз вече казах, че за
мен по-важното е да се за-
пази този климат в отбора.
Дали с двамата или без тях
не е толкова важно.

 Уточнена ли е вече
програмата на отбора
като лагери, подготовка,
мачове?

- В средата на месеца
чакам Камило в България.
Тогава ще седнем на спо-
койствие и ще говорим по-
подробно за тези неща.

 Собственикът на
Марек Юнион Ивкони

Ивайло Константинов се
явява като опозиция на
сегашното ръководство
на БФВ. Вие в ролята си
на помощник-треньор на
националния отбор един
вид “работите” и за инж.
Данчо Лазаров. Как смята-
те, че ще завърши този
сблъсък?

- Не искам да взимам
отношение по този въпрос.
Бъдещето ще покаже как-
во и как ще се случи. Аз си
гледам моята работа.

 Миналия сезон ста-
нахте шампион с Марек
Юнион Ивкони, какви са
очакванията ви за новия?

- В подготовката набля-
гахме на физическата под-
готовка. Участвахме на три

турнира и се представихме
във възходяща светлина.
Готови сме за новия шам-
пионат.

 Какво може да очак-
ват волейболните запа-
лянковци от Марек Юни-
он Ивкони през новия се-
зон?

- След като станахме
шампиони, е напълно ес-
тествено да се опитаме да
защитим трофея. Тимът ни
е от млади състезатели
като предпочетохме да за-
пазим българското присъ-
ствие. Привлякохме само
Костадин Гаджанов. Целта
ни е да запазим шампион-
ската си титла и да се пред-
ставим достойно в Шампи-
онската лига. Искаме мом-
четата ни да усетят какво е
да играеш европейски во-
лейбол и това да им позво-
ли да израснат като игра-
чи. Наистина конкуренция-
та в родното първенство
тази година ще бъде доста
по-голяма. 7-8 тима са на
едно ниво, ще има повече
конкуренция и повече ин-
тересни мачове. Съперни-
ците ни направиха сериоз-
на селекция и подготовка,
така че няма да ни е никак
леко.

 Все пак станахте
шампиони след служебна
победа над Пирин Балкан-
строй Разлог във финала.
Това май вгорчи титлата
ви?

- Не, не мога да кажа,
че ни я вгорчи. Ние пока-
захме в първите два фи-
нални мача, че играем мо-
дерен европейски волей-
бол с млади момчета. С
играта си показахме, че
заслужаваме да станем
шампиони. Бях сигурен, че
при един трети мач на не-
утрален терен щяхме да
спечелим. Но обстановка-
та в Разлог беше ненор-
мална според мен.

 Казахте неутрален
терен, а Марек Юнион Ив-
кони ще играе мачовете
си в Шампионската лига
на неутрален терен в Са-
моков поради липса на
подходяща зала. Как това
ще се отрази на играта
на отбора?

- Малко е сложно. Зна-
ете, че е едно да се играе
пред родна публика, в род-
ния град, съвсем друго е да
се играе в друг град. Надя-
вам се, че публиката в Са-
моков ще напълни залата
и ще ни подкрепя в мачо-
вете. Убеден съм, че ще
има и много дупничани,
които ще ни подкрепят. Все
пак отбор от Дупница ни-
кога не е играл подобни
международни волейболни
мачове.

 Има и други отбори
от региона, а и не само
от Югозапада, които мо-
гат да ви създадат грижи
през новия сезон...

- В Разлог работят мно-
го сериозно във волейбо-
ла. Радвам се, че и в Бла-
гоевград ще има волейбо-
лен отбор, макар и във вто-
рия ни ешелон. Там има
доста добра база за раз-
витието на волейбола,
дори националният отбор
бе там на лагер преди Иг-
рите в Лондон. Отборите
на Левски Волей, ЦСКА,
Габрово, Бургас и Монтана
имат много добри играчи и
всеки може да се бори за
титлата през новия сезон.

 Като професиона-
лист, каква оценка бих-
те дали на тази тенден-
ция? Еднакво силни ли са
отборите в българското
първенство или еднакво
слаби? Въобще какво е ни-
вото на българския волей-
бол в момента?

- За българските стан-
дарти се оформя едно доб-
ро първенство. Всички зна-
ят, че повечето волейбол-
ни национали играят в чуж-
бина. Условията в България
са много тежки, това също
е всеизвестен факт. Надя-
вам се с нашия успех от
Лондон нещо да променим,
при това в положителна
насока. Защото еуфорията
ще отмине, ще дойде сиво-
то ежедневие на българ-
ската клубна мизерия.
Спонсорите са много мал-
ко, отборите са много зле,
ДЮШ също липсват. Дано
с тези успехи малко да по-
раздвижим нещата, защо-
то според мен в момента я
караме повече на ентуси-
азъм, отколкото на профе-
сионализъм. Няма сериоз-
ни инвестиции във волей-
болните клубове, а това не
говори добре за българ-
ския волейбол.

 Какво можете да ка-
жете за Радостин Стой-
чев и отношенията му с
част от ръководството
на БФВ?

- Не искам да влизам в
този спор.

 Наближава обаче из-
борът за Треньор и От-
бор на годината. Смята-
те ли, че имате място
сред победителите?

- Да. И аз, и отборът се
представихме добре на
Олимпийските игри. Дано
хората, които гласуват в
тези анкети, го оценят.

Снимка БГНЕС
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Магистрали...
за интелект

Виновното минало
на Младенов

9
Датата

СВЕТОВЕН ДЕН НА ПОЩАТА. На 9 октомври
1874 г. в Берн, Швейца-
рия, е учреден Всемирни-
ят пощенски съюз (ВПС).
През 1969 г. в Токио се
провежда конгрес на ор-
ганизацията и тогава 9
октомври е определен за
Световен ден на пощите.
През 1947 г. ВПС получава статут на специали-
зирана междуправителствена организация на
ООН. Днес страните членки на съюза са 192 с
над 700 хил. пощенски служби и над 130 млн.
пощенски служители. България става член на
ВПС на 1 юли 1879 г.

1892 - РАЖДА СЕ ИВО АНДРИЧ, НАЙ-ЗНА-
ЧИМИЯТ  ПИСАТЕЛ НА БИВША ЮГОСЛА-
ВИЯ (УМИРА 1975 Г.).

Учи във философския фа-
култет на университета в За-
греб, във Виена и в Ягелон-
ския университет в Краков.
От 1919 г. е чиновник в Ми-
нистерството на вероизпо-
веданията в Белград и уча-
ства активно в литературния
живот на столицата. Следва
успешна дипломатическа
кариера, започнала от миси-
ята във Ватикана. Работи в Марсилия, Париж,
Мадрид, Брюксел, секретар е на постоянното
представителство на Кралство Югославия към
Обществото на народите в Женева, началник на
политическия отдел на МВнР, пълномощен ми-
нистър и извънреден посланик в Берлин (1939-
1941). След войната е председател на Съюза на
писателите на Югославия, зам.-председател на
Дружеството за културно сътрудничество със
СССР. През 1947 г. става член на Президиума
на Народното събрание на НР Босна и Херцего-
вина. През 1961 г. получава Нобеловата награ-
да за литература. Автор на книгите “Мостът на
Дрина”, “Травнишка хроника”, “Госпожица”,
“Жената от слонова кост”, “Любов в градчето”,
“Ден в Рим” и др.

1967 - УБИТ Е ЕРНЕСТО ЧЕ ГЕВАРА, АР-
ЖЕНТИНСКИ РЕВОЛЮЦИОНЕР, ПОЛИТИК И
ДИПЛОМАТ (Р. 1928 Г.). Един

от ръководителите на кубинска-
та революция. Заема различни
важни постове в правителст-
вото на Куба - президент на
националната банка, главно-
командващ на кубинските
революционни въоръжени
сили и дипломат, като по
същото време пише някол-
ко теоретични труда за ре-
волюцията и партизанската
борба. През 1965 г. се отказва от кубинското си
гражданство и всичките си постове в държава-
та и напуска Куба. Съдбата го отвежда най-
напред в Конго, а след това в Боливия, където
се опитва неуспешно да помогне на революци-
онната партизанска борба и да разпали нови
социални революции. Две години по-късно е за-
ловен от ЦРУ при специална военна операция и
убит. Тленните му останки са открити едва след
30 години и пренесени в Куба.

1997 - БЪЛГАРИЯ ПОДПИСВА РАМКОВАТА
КОНВЕНЦИЯ ЗА ЗАЩИТА НА НАЦИОНАЛ-
НИТЕ МАЛЦИНСТВА. Подпис под документа

в Страсбург сла-
га президентът
Петър Стоянов.
Рамковата кон-
венция за защи-
та на национал-
ните малцинства
е приета от Ко-
митета на минис-
трите на Съвета
на Европа на 10 ноември 1994 г. Процесът на
подписването й започва на 1 февруари 1995 г.,
а влиза в сила на 1 февруари 1998 г. Рамковата
конвенция е първият юридически обвързващ
многостранен документ, посветен на защитата
на националните малцинства в общ план. Него-
вото предназначение е да конкретизира прав-
ните принципи, които държавите се зaдължават
да спазват, за да осигурят защитата на нацио-
налните малцинства.

2004 - НА ПЪРВИТЕ ДЕМОКРАТИЧНИ ИЗБО-
РИ В АФГАНИСТАН ЗА ПРЕЗИДЕНТ Е ИЗ-
БРАН ХАМИД КАР-
ЗАЙ. Роден е на 24

септември 1957 г. в
Кандахар. Той е сред
водещите политически
фигури в страната след
отстраняването на ре-
жима на талибаните. От
края на 2001 г. ръководи преходното управле-
ние, от 2002 г. е временен президент. След про-
ведените избори става президент на Афганистан.

Интересно - откога да
те питат за родителите ти
е “комунистически заго-
вор”? Или пък откога
въпрос за миналото на
собствения ти баща мина-
ва в графата “комунисти-
ческа конспирация”? Мис-
ли в точно този стил обяви
външният министър Нико-
лай Младенов в сутреш-
ния блок на една телеви-
зия. Той не само си изпус-
на нервите, а дори кресна
на водещите, че нямат
никакво право да го питат
за миналото на родители-
те му, защото ставали част
от схеми и се държали
като комунисти.

Ти да видиш! Значи
политическият аристократ
не иска да мърси устата
си с нормални думи за
това какви са били него-
вите родители. От какво
толкова има да се сраму-

ва? Защо се облива в сту-
дена пот и избухва в
крясъци от поставянето на
тази тема?

Всъщност Николай
Младенов го питат и той
дължи отговор не толкова
за баща си - висш дипло-
мат през социалистическо
време и деец на Първо
главно на ДС (почтено
занимание, впрочем!), а за
себе си - защото отстоява
политическа линия на то-
тален реваншизъм, луст-
рация и преследване на
същите хора, към които
принадлежи баща му. От-
говорът за родителите би
ни помогнал да си дадем
сметка за това какво пред-
ставлява самият Николай
Младенов като личност,
доколко е последователен
във вътрешната си моти-
вация и дали всъщност
цялата му идея за управ-
ление не е само нагажда-
чество или тийней-
джърски бунт срещу авто-
ритета на баща му. От кой-
то авторитет впрочем той
е черпил блага с пълни
шепи.

Има синове, които мо-
гат да се срамуват от ба-
щите. Уви, животът е пока-
зал, че може да има хора,
които се срамуват от де-
дите си, ако са били гадо-

ве или престъпници - това
е тъжно, но е извинимо.
Но да се срамуваш от
миналото на баща си, за-
щото това ще вгорчи на-
стоящата ти кариера, е
отвратително. Това е пре-
дателство към всички мо-
рални принципи, върху
които се гради едно об-
щество. Това е безогледен
егоизъм. Човекът обаче не
съществува сам, във ваку-
ум и заради това не може
да избяга от своите роди-
тели, както една държава
не може да избяга от сво-
ето минало. И няма нужда
да бяга.

 Вината, която предиз-
виква истерии у Николай
Младенов и взривява мас-
ката на дипломата у него,
е вината на цялата държа-
ва, която се опита да де-
монизира миналото, и то
за едното нищо. Сега са-
танизацията се връща об-
ратно и като бумеранг
засяга тези, които я създа-
доха. Живо чудо е, че
министърът не взе да тро-
ши чаши в телевизионно-
то студио и да пищи, че му
е била направена комуни-
стическа магия с прокля-
тие.

Хиляди хора в страна-
та бяха натискани да “из-
питат срам” за своето ми-

нало и за миналото на
своите роднини - същото,
което построи съвремен-
на България. 20 години
именно обвиненията за
това минало са основна
разменна монета в
българската обществена
мизерия. Тези, които сега
грабят труда на поколения
българи, се държат като
прокурори с дълги пръсти
и изкривени от злоба
лица. Николай Младенов
е един от хората, които са
създатели на тази зловон-
на и злокобна атмосфера.
Сега може да се види
какво създадоха. Реално.
На него няма как да му
бъде простено.

Днес сянката на винов-
ното минало стигна до
тези, които вдигнаха цяла-
та истерия - заради на-
деждата да се скрият, да
мимикрират, да се пред-
ставят за “нови” чисти
съвести и неопетнени
лица. Заради това заслу-
жават всеки миг от своите
истерии. И от своето стра-
дание.

Това е. Комунистичес-
ка конспирация няма. Има
банална мерзост. Има
потъпкване на морал за-
ради келепир - политиче-
ски и всякакъв.

Баща му да го съди.

През отминалите по-
чивни дни в София се
проведе пореден форум
на изложение “Световно
образование”. Залите и
фоайетата на хотел Ше-
ратон се пръскаха по
шевовете от многолюдна-
та тълпа на  вглъбени в
сметки родители и възбу-

дено суетящи се тий-
нейджъри (17-18-годиш-
ни), изправени пред един
от най-отговорните избо-
ри в живота си. Над 60
европейски университета
бяха представени от 82
свои отговорници по при-
ема, които рекламираха
и разясняваха на млади-
те българи как да станат
част от академичната им
общност, как е организи-
ран животът в студентски-
те кампуси, какви
възможности има за реа-
лизация след завършва-
не на образованието. Без
натрапчив медиен шум и
без  задължителното на-
шенско рязане на ленти
пред очите на странич-
ните наблюдатели беше
дадена зелена светлина
на безчет магистрали -
не от така любимия на
правителството асфалт, а
на магистрали за инте-
лект.

След 5 години Европа
ще има нужда от 700 000

специалисти по природни
и точни науки според из-
числения на експертите
на ЕК. Днес вече се усе-
ща остър недостиг на
медицински кадри и ин-
женери. Правителствата
на европейските държа-
ви се състезават за всеки
студент и инвестират в
програми за обучение,
специализации и обмен,
за да посрещнат предиз-
викателствата на все по-
бързо променящия се свят
и отговорят на натиска за
конкурентоспособност,
идващ от Азия и Америка.

Великобритания на-
пример предлага на
българските кандидат-
студенти обучение на
цени от 3500 паунда (ма-
кар в каталозите да са
указани суми от 8000-
10000 паунда) на година,
защото страната ни е
член на ЕС. За онези,
чиито семейства нямат
възможност да плащат
таксите, са предвидени

студентски кредити, кои-
то се връщат след започ-
ване на работа, но не от
първия месец, а когато
заплатата надмине 21
000 паунда годишно.
Таксите в Австрия са сим-
волични, в Германия има
в някои провинции, а в
Дания обучението е без-
платно.

Като най-голямо до-
стойнство на универси-
тетите освен модерната
материална база, включ-
ваща оборудвани лабо-
ратории (дотам, че някои
разполагат със собствен
хангар със съвременен
самолет за провеждане
на тестове и упражне-
ния) и осигурени практи-
ки във водещи компании,
специалистите по при-
ема сочат възможността
за реализация в светов-
ни гиганти след за-
вършването. Да се учуд-
ваме ли, че децата ни са
“пленени” от чутото, а и
от онова, което виждат

на страниците на чужди-
те университети в интер-
нет. Трябва ли да се из-
ненадваме, че най-доб-
рите ученици на Бълга-
рия, лауреати на между-
народни олимпиади, още
преди да вземат дипло-
мата за средно образо-
вание, са поканени за
студенти в чужбина. Как-
то и че след завършва-
нето си “там” не мислят
да се връщат.

Никак не отговаря на-
шето правителство на
това предизвикателство. С
голи призиви “Да върнем
младите” не става нищо.
Държавата дори не знае
и не се интересува колко
са и къде учат български-
те студенти в чужбина. А и
освен вакантни места за
овчари, ГЕРБ май нищо
смислено не предложи на
младите за мандата си.
Други са магистралите, ко-
ито ги привличат и които
ги отдалечават все пове-
че от България.

Анатолий СТАНКУЛОВ
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Наука

Ловци на „лоши” гени

Велиана
ХРИСТОВА

а отношението
на нашата дър-
жава към здра-
веопазването в
момента ласкави
думи трудно се
намират. Имаме
обаче всички
шансове то да

България се нареди сред петте
водещи държави в областта
на медицинската геномика
и скрининга на рака

точат с месеци. Освен това с
него се анализират голям брой
гени, определящи появата на
тежки и широко разпростране-
ни у нас заболявания. И голям
брой изменения в туморите,
което не е възможно с досе-
гашните технологии. Според
най-новите проучвания при
вече възникнало заболяване
като структура един тумор
няма еднакъв геном в целия си
вид и затова биопсията не
може да ни даде представа за
неговата и на метастазите ген-
на структура. Затова дори доб-
ро лекарство за химиотерапия
може да престане да действа.
С новата технология може да
се определи кое лекарство ще
е най-подходящо за дадения
пациент. С такава апаратура
за геномен скрининг в момен-
та разполагат само Германия,
Великобритания, Холандия и
Швейцария.

От 12 години усилията на
екипа на Драга Тончева са
насочени главно към меди-
цинската геномика, особено
на ракови заболявания. В на-
уката се знае, че голяма част
от раковите заболявания имат
наследствен характер, т.е. че
има определени гени, които
се предават на поколението и
създават у него предразполо-
женост към болестта. При око-
ло 10% от пациентките с рак
на гърдата например заболя-
ването е наследствено. Пре-
даването на “лошия” ген не
означава, че носителят му не-
пременно ще се разболее, но
има риск някакви обстоятел-
ства да “отключат” туморното
заболяване. Затова са от из-
ключително значение ранна-
та диагностика и профилакти-
ката, обяснява проф. Тончева.
По думите й генетичните на-
рушения на рака определят
как ще се развие туморът,
колко е агресивен, какъв е
изходът за пациента. Затова
познаването им е от изключи-
телна важност. Според проф.
Тончева бъдещето в борбата
с това най-страшно заболява-
не принадлежи на генетиката.

Разбира се, модерната тех-
нология не се появява у нас на
гола поляна. Години на упорит
труд, на изследвания и експе-
рименти върху раковите нару-
шения и генните промените в
туморите са били необходими,
за да постигне проф. Драга
Тончева своя международен
авторитет в тази област. Тя
развива ново направление в
медицинската наука у нас -
геномната медицина, а в така-
ва модерна област дори много
добър екип не може да работи
самостоятелно, без връзка и
обмен на информация и резул-
тати с други научни центрове
в Европа и света. Постигнати
са наистина забележителни
резултати в изследванията,
голяма част от които са
свързани със сътрудничество с
Токийския геномен център в
Япония. За първи път микрочи-
повете са измислени и въведе-
ни в практиката в Швейцария
преди 10-ина години, българ-
ският екип е вторият, въвел
тази технология в изследвани-
ята си. Геномната медицина е
приоритетна тема за водещи-
те изследователски екипи по
света, включването ни в евро-
пейските изследвания е висо-

ко признание за българската
генетична школа, подчертава
проф. Тончева.

Тя е доктор по медицина и
доктор на биологическите на-
уки. Завършила е Медицин-
ския факултет на ВМИ. Специ-
ализирала е в Неапол, Лондон,
Москва, Токио. В Националния
геномен център за социално
значими заболявания под
ръководството на проф. Тонче-
ва работят млади учени, които
са специализирали във воде-
щи институти в Япония, Герма-
ния, Англия, САЩ и Швейца-
рия. Тази генетична школа
включва 33-мата докторанти
на Драга Тончева, 50 магист-
ри и над 40 чуждестранни сту-
денти (от Япония, Тайланд,
Германия, Франция, Италия,
Португалия, Испания, Гърция,
Чехия, Латвия, Украйна, Пол-
ша, Румъния, Македония,
Сърбия), участващи през лет-
ните месеци в научни проекти.

В геномния център са уста-
новени също генетични изме-
нения при деца с малформа-
ции, с изоставане в умственото
развитие и с аутизъм. Нашите
учени са открили над 260 нови
генетични варианти, водещи
до заболявания, част от които

са включени в международни
база данни; участвали са в
разкриването на нови меха-
низми за развитие на шизо-
френията и на неизвестни гени
за предразположеност към
психиатрични разстройства.
Със съвременните микрочипо-
ви технологии те описват мо-
лекулните образи на различ-
ни злокачествени тумори и
разкриват неизвестни до мо-
мента “кандидат-гени” за раз-
работване на нова атакуваща
терапия на рака на яйчника и
рака на щитовидната жлеза.

Проф. Тончева е организи-
рала генетична лаборатория в
болница “Токуда” по лична
покана на д-р Токуда, който е
емблематична личност за ме-
дицината в Япония. Тя ръково-
ди и лаборатория “Геномика” в
клиника “Малинов” - единстве-
ната у нас и в Източна Европа
за цялостен геномен анализ на
различни заболявания.

Преди година ДУМА писа и
за едно на пръв поглед нео-
чаквано приложение на меди-
цинската геномика - проф. Тон-
чева и нейна докторантка уча-
стваха в мащабно проучване
за генетичния статус на съвре-
менните българи. Екипът дока-
за категорично, че българско-
то население няма тюркски
произход, с което опроверга
писанията, появили се в някои
учебници по история напос-
ледък.

Малко се говори и малко
се знае в България за може-
щите наши учени. Не става
медийна сензация фактът, че
една българска изследова-
телка е съавтор в 7 моногра-
фии, 12 учебници и учебни
помагала, ръководила е 64
проекти по международно
сътрудничество с геномни
центрове в Япония, Англия,
Германия, Австрия, Швейца-
рия, Италия, както и 41 наци-
онални проекта. Била е пока-
нен лектор в 8 чуждестранни
университети и институти.
През 2010 г. проф. Тончева
получи националната награ-
да “Питагор” на МОМН за
утвърден учен в областта на
биомедицинските науки. И
още нещо - тя е автор на 210
статии (над 150 са в автори-
тетни международни научни
издания). Впечатляващото
обаче е, че тези трудове са
цитирани 3031 пъти, почти
всичките цитати са от чужди
автори. Това означава, че
всяка нейна публикация е ци-
тирана средно 14 пъти в све-
товната литература - нещо,
което не се среща всеки ден
в научната дейност у нас.
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рочитането на цялата информация за човешкия геном
предизвика истинска революция в медицината. Всеки
ден вече се откриват нови гени за предразположеност
и нови маркери за генна диагноза и прогноза на тежки

З
възвърне истинския си смисъл
и да престанем да го възприе-
маме единствено като болно-
лечение. Това твърди проф.
Драга Тончева - изледовател-
ката, с чиито усилия България
се нареди сред петте водещи
държави в света във високотех-
нологична област, каквато е
медицинската геномика.

Проф. Тончева от 2000 г.
ръководи Катедрата по меди-
цинска генетика в Медицин-
ския университет в София, ко-
ято тази година чества 40-го-
дишнината от основаването си.
Тя завежда единствения у нас
Национален геномен център
за социалнозначими заболява-
ния, основан от нея през 2006
г. с подкрепата на фонд “Науч-
ни изследвания” на МОМН.
Сега България вече разпола-
га с апаратура, с която може
да се прави прецизна диагно-
стика на вида на тумора и да
се определя лечение, подхо-
дящо конкретно за дадения
пациент. Апаратът се нарича
геномен секвенатор, при него
се използват т.нар. микрочипо-
ве или биочипове, които са
приложен резултат от разви-
тието на биотехнологиите в по-
следните години. За разлика
от използваните досега техно-
логии секвенаторът дава ре-
зултати много бързо - за 1-2
дни, докато с познатите досе-
га методи изследванията се

Проф Драга Тончева:

През 2000 г. никой не можеше да си
представи, че ще се мерим с лидерите

ППППП Снимка Авторката

заболявания. Развитието на новите технологии отваря вратите
на геномиката в медицината.

Нито един български учен за съжаление не е участвал в
разработването на най-значимия и мащабен проект “Човешки
геном”. През 2000 г. никой в България не можеше да си пред-
стави, че имаме сили да се мерим с водещи геномни центрове
по света. Сега вече това е факт.

В нашия център се изследва геномът на пациентите и са откри-
ти генетичните причини и молекулни механизми на болести, които
често имат фатален край. Бяхме високо оценени от международно
жури от елитни специалисти от ЕС и той е включен в Национал-
ната пътна карта на научната инфраструктура на България.

Сега медицината у нас разполага с мощни средства за
доказване на диагноза чрез геномни изследвания. Не само
при ракови заболявания. Тези анализи се използват също за
разкриване на генетичните причини за редки болести при но-
вородени; за скрининг за генетични аномалии при ембриони,
получени ин витро, още преди да бъдат върнати в утробата на
майката; за изследване на генетични нарушения при възраст-
ни със заболявания като инфертилитет, внезапна сърдечна
смърт, атеросклероза, хипертония, неврологични заболявания,
диабет тип II, метаболитни болести, вродена катаракта, глухота
и пр. Можем да се радваме, че вече има български учени и в
един от най-силните международни консорциуми за изучаване
на генома на шизофреници.
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На фокус

Проф.
Кръстьо
ПЕТКОВ

Политическа мегаломания
марка „BG”: поглед отвън

П
рез последните сед-
мици управляващи-
ят “елит” в България
полетя в небесата.
Така метафорично

Джафкането на софийските управници се възприемаше
доскоро със снизхождение, сега се приема с презрение
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бих определил опитите на гру-
па шефове на ГЕРБ да на-
ставляват и заплашват държа-
ви с доказана геополитичес-
ка тежест и дълговечни кул-
турно-исторически традиции.
Имам предвид изявите на
президента Плевнелиев в
САЩ, изцепките на вицепре-
миера Дянков срещу Русия,
ултимативния език на вън-
шния министър Младенов
спрямо Холандия и Сирия.
Тонът беше зададен с попу-
лярните препоръки на преми-
ера Борисов към ЕС да свали
заплатите и пенсиите до рав-
нището на българските и така
да преодолее дълговата кри-
за!

По времето, когато се слу-
чиха тези словесни “подви-
зи”, бях в чужбина. Имах
възможност да наблюдавам
реакциите на международни
експерти и влиятелни полити-
ци по повод на странните
изявления на българските им
партньори. “Странни” е меко
казано. Точната дума, която
характеризира техните по-
стъпки, е “мегаломания”.

Американските
уроци на

Плевнелиев!

При неотдавнашното посе-
щение в САЩ българският пре-
зидент е отправил амбициозни
послания към американската
нация. Едното е чрез телевизи-
онния канал CNBC; другото е
пред специализирана аудито-
рия в Харвардския университет.
В интернет съобщенията и две-
те изяви бяха анонсирани като
“уроци”! Тоест, държавният гла-
ва на миниатюрната балканска
държава България преподава
материя, която следва да се
заучи и приложи от су-
пердържава - геополитически
играч номер едно, който дели
първо-второ място в световните
класации по икономическа мощ
(наред с Китай).

Сама по себе си подобна
амбиция изглежда направо
грандоманска и би трябвало да
притесни гостите и домакините.
Но когато целта е да се прави
реклама, не може да става дума
за каквито и да е притеснения.
Скромността може да краси
мъдрия човек, но не и ентусиа-
зирания политик.

Плевнелиев и неговите
съветници са съчинили цял па-
кет от препоръки към американ-
ските си приятели как да управ-
ляват държавата, икономиката
и бизнеса. В Харвард - водещ
интелектуален център на САЩ,
е поднесена една изстрадана
поука на българска земя: един-
ственият път за бързо излизане
от кризата е бюджетната ста-
билност (каквато вече била по-
стигната в България!). “Прераз-
пределяме само толкова, кол-
кото произвеждаме” - такова е
обяснението защо сме държа-
вата с най-ниски заплати и пен-

сии в ЕС. С тези откровения
българският гост вероятно е
искал да внуши на нацията,
която до момента е натрупала
над 14 трилиона долара държа-
вен дълг, че икономиите са май-
ката на успеха.

Пред аудиторията на CNBC
е дадена друга спасителна ре-
цепта: да се въведе плосък
данък по подобие на българския
и да се прекратят всякакви опи-
ти за прогресивно облагане на
доходите (защото умъртвявали
предприемаческата активност
на богатата класа).

На първата рекомендация
на българския президент няма
да се спирам - просто не си за-
служава. А и ще обидя читате-
лите със сериозна икономичес-

ка подготовка. Те си дават смет-
ка, че няма как една национал-
на икономика - периферна
жертва на финансовите трусо-
ве, да служи като пример за
друга, която е първи епицентър
(сиреч генератор) на продължа-
ващата пета година глобална
криза. Ще оставя без коментар
и косвения намек, че за разли-
ка от американците, българите
получавали нищожни възнаг-
раждения, но търпели в името
на финансовата стабилност (в
САЩ ако един политик пре-
поръчва свиване на доходите и
потреблението, има нулеви
шансове да бъде избран!).

Рецептата с етикет “плосък
данък” няма как да я подмина.
Фактът е направо потресаващ:
строителният предприемач
Плевнелиев предписва чудо-
дейно лекарство не на някакъв
случайно попаднал пациент, а
на държавата, в която преди 27
години се е родила концепция-
та за пропорционалния данък
(за бащинство на идеята пре-
тендират професорите Хол и
Рябушка). Знаменателно е, че
седмица по-късно на телевизи-
онния двубой между Барак Оба-
ма и Мит Ромни темата за
данъчния модел беше централ-
на. Нито един от двамата пре-
тенденти за президентския пост
в САЩ обаче не се позова на
българския опит. Може би, за-
щото са разбрали, че пред ми-
лионната телевизионна аудито-
рия на CNBC г-н Плевнелиев е
поднесъл фалшиви доказател-
ства.

Нека се обърнем към стати-
стиката. Не е вярно заявеното
от господин президента, че при-
ходите в бюджета са се пови-

шили благодарение на плоския
данък. При данъка върху дохо-
дите на физическите лица има
незначително увеличение на
постъпленията с 1,1% през 2011
г. в сравнение с последната
година преди въвеждането на
плоския данък (2007); през
същия период делът на корпо-
ративния данък в общите при-
ходи е намалял с цели 2,4% !

Американците, за разлика от
нашего брата българина, не са
лековерни люде и умеят да си
правят сметката. Вероятно са
погледнали отчетите на Евро-
стат и са се убедили, че високи-
ят гост от Балканите ги въвежда
в заблуждение.

По подобен начин реагира
на новината и професорът по
сравнителни финанси от Хар-
вардския университет Бруно
Серги, с когото бяхме панелис-
ти на международен семинар в
Киев, посветен на плоския
данък. Колегата следеше с не-
вярващ поглед онази част от
моята презентация, в която се
коментираше фактът, че ние,
българите, сме претенденти за
наставници в най-сложната и
противоречива област на стра-
тегическото програмиране: ек-
спериментите с данъчните мо-
дели и техните модификации.
Наложи се да цитирам първо-
източниците, за да го убедя, че
историята с уроците на Плевне-
лиев на американска земя наи-
стина се е случила. После я
възприехме откъм хумористич-
ната й страна....

Аферата
„Белене”

Тя има две страни: публична

(явна) и задкулисна (тайна).
Първата вече не е новост: след
като месеци наред българското
правителство по думите на Иван
Костов ходеше напред-назад,
най-после обяви, че се отказва
от проекта за изграждане на
втора атомна централа. После-
два логична реакция от руска
страна: насрещен иск за 1 ми-
лиард евро неустойки за поръ-
чаните реактори и друго обо-
рудване.

Тогава дойде изненадата:
финансовият министър Симеон
Дянков предупреди руснаците,
че щял да ги... напляска. После
разясни, че и преди ги е пляс-
кал! Тези факти са вече широко
известни.

Не е ясно обаче как малога-
баритният Дянков ще натупа
могъщата Рус! Нито е физичес-
ки възможно. Остава да възпри-
емем заканата в метафорична
форма. Или пък, следвайки нео-
фройдистките теории, да при-
емем, че наблюдаваме харак-
терна проява на компенсатор-
ни реакции. Доказано е, че ако
дадена личност страда от ком-
плекс за малоценност, тя се
стреми да го превъзмогне чрез
агресии, нетипични за нормал-
ното човешко поведение. Често
подобни девиантни реакции са
породени от сексуални пробле-
ми и смущения. В новата си кни-
га социалният философ Славой
Жижек характеризира тези ак-
тове като либидно провокира-
ни...

Както подобава на една ве-
лика сила, Русия не обърна вни-
мание на смешните словесни
храбрости на г-н Дянков. Офи-
циална Москва остави без по-
следствие и обвиненията на

премиера Борисов във веролом-
ство (очевидно заимствани от
сталинския военен лексикон).
Моя скорошна среща с група
руски експерти (икономисти,
юристи, политолози) ме убеди,
че шумотевицата, която вдигна-
ха топполитиците в София не е
впечатлила влиятелните факто-
ри в Русия. Намекът на Борисов,
че Путин можел да има пробле-
ми при своето планирано посе-
щения в София т.г. беше контри-
ран от второстепенен чиновник,
чисто протоколно и с безпощад-
на яснота: руският премиер
изобщо не бил включвал в ка-
лендара си подобна визита!

Дотук с невъздържания език
и дипломатическите гафове.
Оказа се, че джафкането на со-
фийските управници срещу “ве-
роломната” Русия е служило
като димна завеса за една от-
давна договаряна далавера: из-
земването на проекта “Белене”
от държавен контрол и предо-
ставянето му на един все още
нероден картел; в него руски,
български и прочее мистериоз-
ни частни инвеститори щели да
си поделят замесената баница.
Скандалът е грандиозен, осо-
бено след като в интернет изле-
зе информация, че българският
премиер още преди месеци е
знаел за замислената “врътка”.

Напразни останаха призиви-
те на финансовия консултант
Емил Хърсев да се пази ано-
нимността на капитала. Когато
е почтен, той сам охранява сво-
ите интереси и тайни; ако
изпълзява от инвестиционния
ъндърграунд, засегнатите дър-
жави и международните инсти-
туции са длъжни да  демаски-
рат неговия произход. Така че
сакралният въпрос за аферата
“Белене” не е как да бъде фор-
мулирано питането към народа
в предстоящия референдум, а
кой лапа тлъстите комисиони.

Ултиматумите
на външния
министър

Толкова наперен фукльо
като г-н Младенов отдавна не
сме имали в българската дип-
ломация. За има няма година
този архаичен натовец с яки ко-
мунистически родови корени
успя да конфронтира България
със Сирия и половината араб-
ски свят (в резултат на което из-
живяхме първия терористичен
акт на българска територия).
Набеденият дипломат не спря
дотук: паралелно с колегата си
Дянков нападна Холандия за-
ради упорития й отказ да под-
крепи влизането на България в
шенгенската зона.

Холандците изглежда се
стреснаха от атаката и оттегли-
ха подкрепата си за национа-
листическата партия и управля-
ващата коалиция. Изборните
резултати в тази страна обаче
създадоха нов, още по-сложен
проблем пред българската дип-
ломация, която от две-три годи-
ни насам не си мери приказки-
те, нито премисля инициативи-
те. Министър Младенов и сие ще
трябва да се молят на  прези-
дента на ПЕС Сергей Станишев
да уговори новото ляво-центри-
стко правителство в Хага да
смекчи позицията си към Бълга-
рия. Което би било чиста проба
капитулация срещу идейните
врагове на ястребите в ГЕРБ.

Шамарите
на Мишо

Сагата на рапъра Мишо
Шамара и неговия сподвижник
Сарафа вече е известна извън
границите на България.
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Позиция

Проф. Алеко БИЧЕВСКИ

Зад ъгъла

Ò‚Ó·Ó‰ÌÓÚÓ ÒË ÓÚ ‡ıÂÓ-
ÎÓ„Ë˜ÂÒÍË ‡ÁıÓ‰ÍË Ò ¡Ó-
ÊË‰‡ ƒËÏËÚÓ‚ ‚ÂÏÂ
ÓÚÂ˜ÂÒÚ‚ÂÌËˇÚ ÙËÌ‡ÌÒÓ‚

ÔÓÎËÚËÍ‡ ‰‡ Á‡‰Û¯‡‚‡ ‰Â·ÌËˇ Ë ÒÂ‰ÌËˇ ·ËÁÌÂÒ), ÚÓÈ
Á‡ÔÓ˜‚‡ ‰‡ ÒÂ Ì‡Ô˙‚‡ ‰‡ ‡Ê‰‡ ‚ÒÂ ÌÓ‚Ë Ë ÌÓ‚Ë Ë‰ÂË.
≈‰Ì‡ ÓÚ ‰Û„‡ ÔÓ-ÂÍÒˆÂÌÚË˜ÌË, ÔÓ-ÌÂÎÂÔË Ë ÔÓ-ÌÂÔË-
ÎÓÊËÏË. “Û ˘Â ÏÂÒÚË ÏËÌËÒÚÂÒÚ‚‡Ú‡ ÓÚ —ÓÙËˇ ‚ –ÛÒÂ,
 ‡ÒÔË˜‡Ì Ë ‰Û„Ë ÍËÚÌË Í˙Ú˜ÂÚ‡ Ì‡ Ó‰ËÌ‡Ú‡, ÚÛ ‰Û„Ó
ÌÂ˘Ó.  ‡Í‚ÓÚÓ Ò˙ÌÛ‚‡, Ë Ì‡ ÒÛÚËÌÚ‡ ‚Â‰Ì‡„‡ ÒÂ Á‡ı‚‡˘‡
‰‡ „Ó ÂÍÒÔÂËÏÂÌÚË‡ ‚˙ıÛ ÒÂ‰ÂÏÚÂ ÏËÎËÓÌ‡ ÓÔËÚÌË
·˙Î„‡ÒÍË ÏË¯ÍË. “ÓÈ Ú‡Í‡ Ë ÌÂ ÒÂ Â ÓÚ˙ÒËÎ ÓÚ ÔÂ‰Ë¯-
Ì‡Ú‡ ÒË ÏÂÒÚÓ‡·ÓÚ‡ ‚ —‚ÂÚÓ‚Ì‡Ú‡ ·‡ÌÍ‡, Í˙‰ÂÚÓ „ÓÎˇÏ‡
˜‡ÒÚ ÓÚ ÔÓÙÂÒËÓÌ‡ÎÌËÚÂ ÏÛ ÓÚ„Ó‚ÓÌÓÒÚË Ò‡ ·ËÎË ‰‡
ÔËÎ‡„‡ ‡ÁÌÓÓ·‡ÁÌË ÙËÌ‡ÌÒÓ‚Ó-ËÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍË ÚËÍÓ-
‚Â ‚˙ıÛ ‡ÁÌË ÚÛÁÂÏˆË ÓÚ ÒÚ‡ÌË ÓÚ ÚÂÚËˇ Ë ˜ÂÚ‚˙ÚËˇ
Ò‚ˇÚ. “‡Í‡ ÓÚ ‰ÛÏ‡ Ì‡ ‰ÛÏ‡, ÓÚ Ë‰Âˇ Ì‡ Ë‰Âˇ, ƒˇÌÍÓ‚
ÒÚË„Ì‡ Ë ‰ÓÚ‡Ï, ˜Â ÏËÌ‡Î‡Ú‡ ÒÂ‰ÏËˆ‡ Ò˙‚ÒÂÏ ÒÂËÓÁÌÓ
ÔÂ‰ÎÓÊË ÏËÌËÏ‡ÎÌ‡Ú‡ ‡·ÓÚÌ‡ Á‡ÔÎ‡Ú‡ ‚ ‡ÁÎË˜ÌËÚÂ
Â„ËÓÌË Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇ ‰‡ ·˙‰Â ‡ÁÎË˜Ì‡, ËÎË Í‡Á‡ÌÓ ÔÓ
Ì‡Û˜ÌÓÏÛ - ‰ËÙÂÂÌˆË‡Ì‡.

¬ ÒÚ‡ÌË Ò ÙÂ‰Â‡ÎÌ‡ ÙÓÏ‡ Ì‡ ÛÔ‡‚ÎÂÌËÂ ÚÓ‚‡ Â
‚˙ÁÏÓÊÌÓ Ë ‰ÓË Ì‡ ÌˇÍÓË ÏÂÒÚ‡ ‚Â˜Â ÔËÎÓÊÂÌÓ. ÕÓ
ÚÂÁË ÒÚ‡ÌË ËÏ‡Ú ÙÂ‰Â‡ÎÌË Ô‡Î‡ÏÂÌÚË, ÙÂ‰Â‡ÎÌË Ô‡-
‚ËÚÂÎÒÚ‚‡, ÙÂ‰Â‡ÎÌ‡ ‰‡Ì˙˜Ì‡ Ë ÒÓˆË‡ÎÌ‡ ÔÓÎËÚËÍ‡. ÕÂ˘Ó,
ÍÓÂÚÓ Ì‡ ÚÓÁË ÂÚ‡Ô Û Ì‡Ò ‚ÒÂ Ó˘Â ÌÂ ÒÂ Ì‡·Î˛‰‡‚‡ Ë
ƒˇÌÍÓ‚ Ó˜Â‚Ë‰ÌÓ „Ó Â ÔÓÔÛÒÌ‡Î. œÓÔÛÒÌ‡Î Â Ë ÚÓ‚‡, ˜Â
Â„ËÓÌËÚÂ, ÍÓËÚÓ ˘Â ÔÓÔ‡‰Ì‡Ú ‚ ÁÓÌ‡Ú‡ Ì‡ ÔÓ-ÌËÒÍ‡Ú‡
ÏËÌËÏ‡ÎÌ‡ Á‡ÔÎ‡Ú‡, Ò˙‚ÒÂÏ ÂÁÓÌÌÓ ˘Â ÔÓËÒÍ‡Ú Ë ÔÓ-
ÌËÒÍ‡ ˆÂÌ‡ Ì‡ ÚÓÍ‡, „‡Á‡, Ô‡ÌÓÚÓ, ·ÂÌÁËÌ‡, Ì‡ÙÚ‡Ú‡,
ı‡ÌËÚÂÎÌËÚÂ ÔÓ‰ÛÍÚË, ÎÂÍ‡ÒÚ‚‡Ú‡. » ÔÓÌÂÊÂ ÚÓ‚‡, ‡Á-
·Ë‡ ÒÂ, ÌˇÏ‡ Í‡Í ‰‡ ÒÚ‡ÌÂ, ÚÓ ÂÙÂÍÚ˙Ú ÓÚ ƒˇÌÍÓ‚Ëˇ
ÂÍÒÔÂËÏÂÌÚ ÌÂ ÏÓÊÂ ‰‡ ·˙‰Â ‰Û„, ÓÒ‚ÂÌ Û‚ÂÎË˜ÂÌ‡Ú‡
ÏË„‡ˆËˇ ÓÚ ÔÓ-·Â‰ÌËÚÂ ‡ÈÓÌË Í˙Ï ÔÓ-·Ó„‡ÚËÚÂ. ¡Â‰ÌËÚÂ
Â„ËÓÌË ˘Â ÒÚ‡Ì‡Ú Ó˘Â ÔÓ-·Â‰ÌË, Ú˙È Í‡ÚÓ ÌËÍÓÈ Ò‚ÂÒÚÂÌ
Í‡‰˙, ËÌ‚ÂÒÚËÚÓ ËÎË ÙËÏ‡ ÌˇÏ‡ ‰‡ ËÒÍ‡ ‰‡ ‡·ÓÚË Ú‡Ï.
 ÓÂÚÓ Ô˙Í ˘Â Û‚ÂÎË˜Ë ÒÓˆË‡ÎÌÓ-ËÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍËˇ ‰ËÒ·‡-
Î‡ÌÒ ‚ ÒÚ‡Ì‡Ú‡, ÍÓÈÚÓ Ë ÒÂ„‡ ÌÂ Â Ï‡Î˙Í.

¬ÏÂÒÚÓ ÚÓ‚‡ ÔÓ-‰Ó·Â Â ¬ÂÎËÍËˇÚ ÂÍÒÔÂËÏÂÌÚ‡ÚÓ ‰‡
ÔÂ‰ÎÓÊË ÏËÌËÏ‡ÎÌ‡ ˜‡ÒÓ‚‡ ÒÚ‡‚Í‡, Í‡ÍÚÓ Â ‚ ·ÂÎËÚÂ
‰˙Ê‡‚Ë. “Ó„‡‚‡ ÌËÒÍÓÍ‚‡ÎËÙËˆË‡ÌËÚÂ ‡·ÓÚÌËˆË ‚ „ÎÛ-
ı‡Ú‡ ÔÓ‚ËÌˆËˇ ˘Â ‡·ÓÚˇÚ ÛÒ˙‰ÌÓ ÔÓ 10 Ë ÔÓ‚Â˜Â ˜‡Ò‡,
Á‡ ‰‡ ÒË ‰ÓÍ‡‡Ú ÔËÎË˜ÌË ‰ÓıÓ‰Ë. ¿ÍÓ ËÒÍ‡ ÔÂ‰ÔËÂ-
Ï‡˜ËÚÂ ‰‡ ÒÂ Á‡‚ÚÂÍ‡Ú Ï‡ÒÓ‚Ó Í˙Ï ÒÂ‚ÂÓÁ‡Ô‡‰ÌËˇ Ë
‰Û„ËÚÂ ËÁÓÒÚ‡Ì‡ÎË ÏÂÒÚ‡ Ì‡ Ì‡¯‡Ú‡ Ú‡ÚÍÓ‚ËÌ‡, Ì‡È-‰Ó·-
Â ˘Â Â ‰‡ Ì‡Ï‡ÎË ‰‡Ì˙ˆËÚÂ Ú‡Ï, ‡ ‚ —ÓÙËˇ ‰‡ „Ë Û‚ÂÎË˜Ë.
“Ó„‡‚‡ ÏÓÊÂ Ë ‰‡ ËÏ‡ ÌˇÍ‡Í˙‚ ÂÙÂÍÚ. ≈‰Ì‡ ÙËÏ‡, ÍÓˇÚÓ
Ó˜Â‚Ë‰ÌÓ Â ÔÂ‰ Ù‡ÎËÚ ‚ ÒÚÓÎËˆ‡Ú‡, ÏÓÊÂ ‰‡ Â¯Ë ‰‡
ÔÓÂÏÂ „Î˙ÚÍ‡ ‚˙Á‰Ûı ‚ ÀÓÏ.

¿ÍÓ ÔËÛÏËˆ‡Ú‡ Ò ‡ÁÎË˜Ì‡Ú‡ ÏËÌËÏ‡ÎÌ‡ Á‡ÔÎ‡Ú‡ Ì‡
ƒˇÌÍÓ‚ ÒÂ Â‡ÎËÁË‡, ˘Â ÔÓÒÚ‡‰‡Ú ÒÂËÓÁÌÓ Ë ‰ÂÔÛÚ‡-
ÚËÚÂ. «‡˘ÓÚÓ ÎÓ„Ë˜ÌÓ Â Ì‡Ó‰ÌËÚÂ ÔÂ‰ÒÚ‡‚ËÚÂÎË, ÍÓËÚÓ
ÔÂ‰ÒÚ‡‚Îˇ‚‡Ú Ò‚ÓËÚÂ ËÁ·Ë‡ÚÂÎË ÓÚ Ì‡È-·Â‰ÌËÚÂ ‡ÈÓÌË,
‰‡ ÔÓÎÛ˜‡‚‡Ú ‰‚‡ Ô˙ÚË ÔÓ-Ï‡ÎÍÓ ÓÚ ÍÓÎÂ„ËÚÂ ÒË ÓÚ —ÓÙËˇ
Ì‡ÔËÏÂ. —Ú‡ÚËÒÚËÍ‡Ú‡ ÔÓÍ‡Á‚‡, ˜Â ÒÂ‰Ì‡Ú‡ „Ó‰Ë¯Ì‡
Á‡ÔÎ‡Ú‡ ‚˙‚ ¬Ë‰ËÌ, ‰‡ Í‡ÊÂÏ, Â 5422 Î‚., ‡ ‚ —ÓÙËˇ - 10
547 Î‚. ÕÓ ‚˙‚ ¬‡ˆ‡, ÍÓˇÚÓ Ò˙˘Ó Â Ì‡ ÒÂ‚ÂÓÁ‡Ô‡‰,
ÒÂ‰ÌËÚÂ ‰ÓıÓ‰Ë Ô˙Í Ò‡ 6540 Î‚. “Ó‚‡ ˘Â ÓÚ‚ÓË ËÁÍÎ˛-
˜ËÚÂÎÌÓ ÏÌÓ„Ó ‡·ÓÚ‡ Ì‡ Ô‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌÓÚÓ Ò˜ÂÚÓ‚Ó‰ÒÚ‚Ó,
‰ÓÍ‡ÚÓ Ì‡Ú‡Ï‡ÌË ‚˙ÁÌ‡„‡Ê‰ÂÌËˇÚ‡ Ì‡ Ì‡Ó‰ÌËÚÂ ËÁ·‡-
ÌËˆË Ú‡Í‡, ˜Â ‰‡ Ò‡ ÔÓÔÓˆËÓÌ‡ÎÌË Ë ÒÔ‡‚Â‰ÎË‚Ë.

¬ÒÂ Ô‡Í ‰Ó·Â Â, ˜Â ËÏ‡ Ó˘Â ‡ÁÛÏÌË ıÓ‡ Ë Ó„‡-
ÌËÁ‡ˆËË ‚ ¡˙Î„‡Ëˇ Ë ÓÒÚ‡Ú‡ ËÏ Â‡ÍˆËˇ Ó·Â˘‡‚‡, ˜Â Ë
ÔÓÂ‰Ì‡Ú‡ ·ÂÁÛÏÌ‡ Ë‰Âˇ Ì‡ ‡ÏÂËÍ‡ÌÒÍÓÚÓ ‚ËˆÂ ËÏ‡ ÏË-
ÌËÏ‡ÎÂÌ ¯‡ÌÒ ‰‡ ÏËÌÂ. ¿ÍÓ Ó·‡˜Â ÏËÌÂ, ÚÓ ÚÓ„‡‚‡ Ò‡ÏÓ
ÒÎÂ‰ 5-10 „Ó‰ËÌË ÒÚ‡Ì‡Ú‡ ÌË ˘Â ÒÂ ÔÂ‚˙ÌÂ ‚ ÚÂËÚÓ-
Ëˇ Ò 10-15 „ÓÎÂÏË „‡‰‡, Á‡„‡‰ÂÌË ÓÚ ‰ÂÒÂÚÍË ıËÎˇ‰Ë
ÍËÎÓÏÂÚ‡ Ô˙‚ÓÍÎ‡ÒÌ‡ ÔÛÒÚÓ¯. œÛÒÚÓ¯, „ÓÚÓ‚‡ Á‡ Á‡ÒÂÎ-
ÌËˆË. ¿ÍÓ ÌˇÍÓ„‡ ÍËÚ‡ÈˆËÚÂ Ì‡ÔËÏÂ Â¯‡Ú ‰‡ ÒÂ ‡ÁÒÂÎ-
‚‡Ú ËÁ ≈‚ÓÔ‡, ÚÂ ˘Â ÓÒÚ‡Ì‡Ú ÏÌÓ„Ó ‰Ó‚ÓÎÌË. “Ó„‡‚‡ ‚
ÁÌ‡Í Ì‡ ·Î‡„Ó‰‡ÌÓÒÚ ÏÓ„‡Ú ‰‡ ‚‰Ë„Ì‡Ú Ë Â‰ËÌ Ô‡ÏÂÚÌËÍ
Ì‡ ƒˇÌÍÓ‚. “‡Í‡ ˘Â ÒÂ Â‡ÎËÁË‡ Ë ÔÂ‰ÒÍ‡Á‡ÌËÂÚÓ Ì‡
¡ÓÊË‰‡ ƒËÏËÚÓ‚, ÍÓÈÚÓ ÔÂ‰Ë ‰‚Â „Ó‰ËÌË ÒÂ Á‡Â˜Â, ˜Â
Â‰ËÌ ‰ÂÌ ˘Â ·˙‰Â ËÁ‰Ë„Ì‡Ú Ô‡ÏÂÚÌËÍ Ì‡ —ËÏÂÓÌ ƒÂÌÍÓ‚
ƒˇÌÍÓ‚ ÔÓ ·˙Î„‡ÒÍËÚÂ ÁÂÏË.

Дянков и
българските

опитни мишки

В
ÏËÌËÒÚ˙ —ËÏÂÓÌ ƒˇÌÍÓ‚ ÒÂ ÓÚ-
‰‡‚‡ Ì‡ ÔÓÙÂÒËÓÌ‡ÎÌË ÂÍÒ-
ÔÂËÏÂÌÚË. » ÔÓÌÂÊÂ ‚
‰˙Ê‡‚‡Ú‡ Ô‡Ë ÌˇÏ‡ (·Î‡„Ó-
‰‡ÂÌËÂ ÓÒÌÓ‚ÌÓ Ì‡ ÌÂ„Ó‚‡Ú‡

рез периода 2006-2009 г. пен-
сиите се индексираха всяка го-
дина с около 10%, а минимал-
ната заплата се покачваше с

Обещаваното
повишение на
пенсиите и
минималната
заплата
играе ролята
на кебапчета
и бира, с
които се
подкупва
електоратът

П

Йордан
СЪЕВ,
д-р по
икономика
и история

Предизборни
подаяния

15%. Така една средна пенсия от 200
лв. през 2006 г. достигна до 266 лв.
през 2009 г. При това за Коледа се
даваха добавки от 50 до 150 лв. Ре-
стрикционерът Дянков анатемоса
подобно “разточителство”. За 3 г.
пенсиите замръзнаха, въпреки че
растящите цени на стоките и услуги-
те направо изгаряха малкото левче-
та в пенсионерския портфейл и те се
топяха по-бързо от ланския сняг. В
същото време минималната заплата
се увеличи с 30 лв., но понеже тя
стана облагаема, реалното повише-
ние е с 14 лв.

И ето, като че ли настъпи краят на
рестрикциите. Просто няма как, за-
щото наближава предизборно вре-
ме, а пенсионерите и нискозаплате-
ните работници са избиратели. Бой-
ко Борисов обяви, че ГЕРБ няма да
провежда предизборна кампания, но
точно такава цел има обявената
предстояща индексация. Обещавано-
то повишение на пенсиите и мини-
малната заплата играе ролята на ке-
бапчета и бира, с които се подкупва
електоратът по време на избори. Но
вместо за кебапчета и бира от фонда
на ГЕРБ, който е формиран от
държавната субсидия за партиите,
по-примамливо е той да се съхрани,
и вместо да се харчи от него, да се
обещае увеличение на пенсии и за-
плати от бюджета.

Всъщност пак се стига до евтини
подаяния. Евтините кебапчета и бира,
които се раздават в изборния ден,
сега са заменени от евтини обеща-
ния за повишаване на пенсии и ми-
нимална заплата. Те витаят повече
от месец и ще се напомнят до 1 ап-
рил, когато вероятно, но все още не
съвсем сигурно, ще се осъществят.

Защото отначало се казваше, че уве-
личението ще бъде от 1 януари, а
пък до 1 април могат да се появят
куп причини за отлагането му, още
повече, че това е една лъжовна дата.
Но изглежда за управляващите по-
важното е да се припомня, че пенси-
онерите и нискозплатените работни-
ци ги очаква финансова манна. За
нея ще се споменава и още дълго
след изборите, за да се възхвалява
щедростта на великия премиер. Ако
така стоят нещата, следващата ин-
дексация ще бъде за следващите
избори.

Но нека приемем, че обещанието
ще бъде спазено. Каква е неговата
практическа стойност? Следва да се
отбележи, че след като в продълже-
ние на 3 г. не е правена индексация
на пенсиите, която преди това беше
по 10% годишно, обявената сега за 1
април би следвало да бъде 30%, за
да се получи реална компенсация. Но
тя ще бъде най-много 9,8%, и то за
пенсиите, отпуснати до 2006 г. За тези
след това се намалява и стига до 2,2%.
Така един пенсионирал се през 2012
г. с пенсия от 200 лв. ще получи пови-
шение с 4,40 лв. Да му е честито! Да
се чуди какво ще прави с манната на
Борисов-Дянков. Ако два пъти му се
наложи да отиде на преглед при лич-
ния лекар, за изписване на лекарства
или за получаване на направление,
ще разбере, че и затова не му стига
надбавката. Така надеждата, че с нея
ще си купи 4-5 кофички кисело мляко
не се оправдава.

Подобно е положението и с уве-
личаването на минималната запла-
та. Понеже тя е облагаема, след при-
спадането на данъци и социални
осигуровки нетното увеличение се
изразява с 15 лв., т. е. чистият доход
е 247 лв. С тези нищожни пари хора-
та изхранват семейства! А знаете ли
за какво се правят сега родителски
срещи? За събиране на пари - за
ремонт на класните стаи, на коридо-
рите и тоалетните... Ето това е сегаш-
ната действителност. Такава, каквато
е била по време на турското робство,
когато не сме имали държава и
издръжката на училищата е била
изцяло за сметка на родителите на
учениците.

Сега имаме държава, но положе-
нието е почти същото. Каква е тогава
ролята на държавата? При това дуо-

то Борисов-Дянков непрекъснато обя-
вява, че тя е финансово стабилна и в
това отношение се сравняваме с
Щвеция, Дания и Холандия. Но дока-
то у нас в обезлюдяващите се райо-
ни при по-малко от 50 ученици учи-
лището се закрива, в Швеция в се-
верната част държавата издържа
училища с по 5 ученици. Ако в едно
шведско село има поне 20 жители,
задължително се осигурява с лекар,
зъболекар и медицинска сестра, как-
то и с аптека. У нас има много села
със 120-140 жители, в които няма
нито лекар, нито зъболекар, нито
медицинска сестра, нито аптека. В тях
първо са закрити училището, поща-
та, гарата (спирката) и тук-таме ня-
кои читалища мъждукат. Закрити са
магазините за хранителни стоки и хо-
ремагът. Няма и свестни пътища, по-
ради това фирмите, които доставят
основни хранителни продукти на на-
селението, му ги продават на зави-
шени цени, защото трябва да си по-
крият разходите за амортизация и
скъпите течни горива. При това трудът
на селяните е подложен на повсеме-
стно ограбване от крадци, срещу
които държавата не им осигурява
защита, въпреки че МВР разполага с
56 хил. платени полицаи.

Какво следва от това положение?
След като дългоочакваната индек-
сация на пенсии и минимална за-
плата ще започне от 1 април, дото-
гава трябва да бъде обявен морато-
риум за плащане на задълженията
на гражданите. Но понеже заплати-
те за април се дават в края на този
месец или през следващия, това
означава разсрочване за май. Едва
от този месец трябва да започнат да
текат сроковете за плащане на ме-
стните данъци и такси, на пътни, ав-
томобилни и всякакви други, така че
да се постигне реципрочност. В
същото време трябва да продължи
общественият натиск пенсиите и ми-
нималната заплата да се увелича-
ват поради всеобщото поскъпване
на стоките и услугите. Ако се при-
еме, че обективно цената на 1 л
бензин струва 1,5 евро, не може той
да се плаща на същата от белгиец с
доход от 3000 евро и българин с 200
евро. Та нали, ако не братя, трябва
да сме поне братовчеди с останали-
те жители на ЕС? Засега обаче сме
само далечни бедни роднини.

От стр. 14

Политическа мегаломания марка „BG”: поглед отвън
Противно на плиткоумните и обид-

ни коментари на мнозина форумци,
както и на зле центрираните изявле-
ния по случая на редица политици,
Би Би Си обърна внимание главно
на политическата страна на следст-
вения скандал.

Влиятелната агенция квалифици-
ра действията на българските власти
като.... реминисценция на комунизма!

Ами сега! Как функционерите на
ГЕРБ, скорострелно пребоядисани
като антикомунисти, начело със своя
лидер (настоящ шампион по антико-
мунистическа реторика) ще пре-
глътнат тази плесница? С Би Би Си
дежурната реплика “не следим жълти

издания” никак не върви.
Словесните шамари на рапъра

Мишо са още по-болезнени.
Първо, защото са изречени на

ъндърграунд-жаргон, доскоро запазе-
на марка в общуването на Б.Б. с “про-
столюдието”. Рапърът буквално шоки-
ра разпитващите го журналисти и де-
ликатната публика със своя безпар-
донен уличен език и мигновено отне
шампионската титла на бат’Бойко по
антилитературно говорене. А прякото
обръщение от екрана към ексохрани-
теля “Брато!” със сигурност още дълго
ще стряска нафуканите герберски ли-
дери и техните клакьори.

Второ, защото въпросният Мишо,
самоопределящ се като “просто мом-

че от улицата”, изнесе перфектна
лекция по представителна демокра-
ция на вече школувания в политика-
та премиер Борисов. “Не сме ти
длъжни на теб, а ти на нас, които
гласувахме за ГЕРБ” - тази фраза
заслужава да влезе в политическите
христоматии.

Трето, защото отправи в упор
въпроса: “Как е възможно през ХХI
век да търсите сметка на автори на
текстове и песни?” Отговорът се на-
лага от само себе си: в България
няма ненаказано свободно слово,
щом застрашава еднопартийния ав-
торитарен режим. Доскоро тази исти-
на беше известна на просветената
част от българското общество. Мишо

Шамара я направи достояние на де-
мократичния свят и върна част от до-
стойнството на българите.

Заключение: ако частно лице
страда от мегаломания, това засяга
само него и околните. Когато публич-
ни/политически фигури се самовъзна-
сят в небесата, става дума за опасна
болест. Защото политиците са избра-
ни да представляват нацията и са от-
говорни пред нея, щом накърняват
образа й в чужбина.

Преди дни попитах отговорен
функционер от Европейската народ-
на партия как се отнася официален
Брюксел към България. Отговорът
беше убийствен: “Преди - със сниз-
хождение; сега - с презрение!”
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Мнение

Снимка Мариета ТОМОВА

Снимка БГНЕС

Една съдба - несигурно настояще, неясно бъдеще

Ниски и замразени доходи, растящи цени, безработица
и липса на социална политика - това е България в

последните три години

Левият
проект
БСП може и трябва да бъде модерна партия, отчитаща новите
реалности и възможности за устойчиво развитие на обществото

Ч

Иван НОНЧЕВ

етиридесет и осмият конгрес
на БСП вече е минало. Соци-
алистическата партия се ока-
за на висотата на потребнос-
тите и изискванията на насто-

ящия етап на развитие на България и
света. Главното е записано в политиче-
ските резолюции на конгреса: “Нашата
заявка за алтернатива е ясна - левият
проект за социална държава.” И още:
“Необходими са ни идеи и политики за
днешния и утрешния ден, които да от-
говарят на потребностите и стремежи-
те на хората за по-добър живот и по-
добро бъдеще.” Позволявам си да из-
кажа моя прочит на тези постановки.

Отдясно наляво

Основателно се акцентира на левия
проект за развитието на обществото.
Той има същностни и съдържателни
страни, различни от действащия в мно-
го страни десен проект. Идеологичес-
ката  основа на десния проект е неоли-
берализмът или  пазарният фундамен-
тализъм, възприет и прилаган в раз-
лична степен от партии и коалиции, на-
ричащи се  десни, в много държави -
Великобритания, Германия и др., вкл. и
България. Той надценява и фетишизи-
ра капиталистическата система, изгра-
дена върху частната собственост върху
средствата за производство, развитата
пазарна икономика с присъщите й за-
кони и механизми, функциите на пари-
те като капитал, ненамесата на държа-
вата в икономиката и индивидуализма.

Реалната практика на неолиберал-
ното развитие на капиталистическата
система изостри до крайност присъщи-
те й противоречия: задълбочиха се ико-
номическите кризи; засилва се деструк-
тивната  роля на финансовия и кредит-
ния капитал; увеличава се масовата и
хронична безработица; нараства ножи-
цата на социалните неравенства и в
развитите страни, и между тях и изо-
станалите държави; нарастват разходи-
те за въоръжаване и воденето на  вой-
ни, които унищожават ресурси и уби-
ват хора; увеличават се негативните ре-
зултати от човешката  дейност върху
природата и околната среда,  застра-
шаващи живота на човечеството. Това
даде  основания на много изследова-
тели да направят извод, че причините
не са в отделни грешки на  фирми и
банки, на политици и държави, а са
присъщи на системата.

Обективният процес на развитието
на  производителните сили и съпро-
вождащите ги промени в обществените
отношения обусловиха прогресивното
развитие на обществото. Но вече

започва залезът на
капиталистическата

система

Той намира израз и в изострянето
на всички присъщи й противоречия, и
в появата и съзряването на обективни
явления и процеси, на промени, харак-
терни за нов, посткапиталистически

свят. Влияние на тези процеси оказва,
от една страна, внедряването в практи-
ката на новите постижения на науката,
най-вече информационно-комуникаци-
онните технологии. От другата страна
е ролята на държавата, която законо-
дателно може да подпомага и негатив-
ните, и позитивните процеси, осигуря-
ващи прогресивното развитие на об-
ществото.

В периода на залеза на капитализ-
ма протичат и процеси, обуславящи
значими промени в икономиката и со-
циалната сфера: движение на капита-
ли и работна сила, увеличаване на про-
изводителността на труда; засилва се
ролята на държавата в икономиката и
пр. Опознаването и съзнателното
въздействие върху всички обективни
процеси съдействат за прогресивното
развитие на  обществото в посока из-
граждането на нов, посткапиталистиче-
ски свят.

Всяко икономическо мероприятие и
всяко техническо или технологично но-
вовъведение, съпроводено с промени в
заетостта, доходите, жизненото равни-
ще, е и силно социално. Всяка инвести-
ция за добив от природни ресурси, в
построяването на ТЕЦ, АЕЦ, ВЕИ оказ-
ва въздействие върху природата и
околната среда, в която живее човекът.
По-нататъшното прогресивно развитие
на  обществото изисква със силата на
обективна  необходимост да се държи
сметка за единството на  икономичес-
кото, социалното и екологичното раз-
витие. Това е доловено от специалните
изследвания на ООН и ЕС и се възпри-
ема като теза за устойчивото развитие
на обществото.

Устойчивото развитие на общество-
то предполага устойчивото икономиче-
ско развитие, непрекъсвано от иконо-
мически кризи; устойчиво социално
развитие, водещо до

намаляване на социалните
неравенства

и постепенното им преодоляване; ус-
тойчиво екологично развитие, съхра-
няващо природата, подобряващо окол-
ната среда. Устойчивото развитие на
обществото (УРО) е безалтернативна

Второ. По постигането на устойчиво
социално развитие: а/ Осигуряването на
пълна заетост с трудови доходи, позво-
ляващи нормално  възпроизводство на
работната сила, вкл. чрез  намаляване
на работното време и в освободеното
време да се наемат нови трудещи се. б/
Целенасочена дейност по процеса на
уеднаквяване на съдържанието и ха-
рактера на труда на заетите в различ-
ните сфери и дейности, съдействащ за
преодоляването на социалните нера-
венства и за  увеличаване на социал-
ното време. в/ Промени в разпределе-
нието и преразпределението на но-
восъздадената - добавената, стойност
и в отделните предприятия и фирми, в
страната чрез  известните механизми,
осигурявайки задържане нарастването
на високите доходи и постепенно   уве-
личаване на най-ниските, ниските и
средните доходи, водещи до

повишаване на доходите

на всички социални слоеве и намаля-
ване, а в бъдеще и преодоляване, на
социалните неравенства и бедността.
г/ Настойчива дейност по получаване,
повишаване и подобряване качеството
на образованието и квалификацията на
населението. д/  Решително подпома-
гане процесите на създаване на доб-
роволни обединения, съюзи по приме-
рите на ЕС, БРИКС, Евразийския съюз
и др. като фактори за  ускоряване раз-
витието, за предотвратяване и  изключ-
ване на войните от живота на човече-
ството.

Във функционирането и прогресив-
ното развитие на обществото участват
с труда си почти всички заети в произ-
водството на продукти, стоки и услуги -
като самостоятелно наети, работодате-
ли, наемни трудещи се, и в домашното
стопанство и са заинтересовани от осъ-
ществяването на процесите на УРО.

Устойчивото развитие е форма на
движение, което променя сегашното
състояние, а темповете, посоката на
това движение са предопределени от

съществуващите условия и предпо-
ставки. Реалните процеси на промени,
оказващи влияние на функциониране-
то на капиталистическата система в
досегашния й вид, са и фактори на
осъществяването на промени към УРО,
водещи до историческото, икономиче-
ското и социалното изживяване на  ка-
питалистическата система и замяната
й с нов свят, коренно различен от нея
- без икономически  кризи, с пълна
заетост, с хора с високо образование
и квалификация, с изживени социални
неравенства, разполагащи с до-
статъчно свободно време за всестран-
ното си развитие, с производство на
достатъчно продукти за потребление
от всички, изключващ войните и пре-
насочващ сегашните  огромни военни
разходи за прогреса на  обществото.

Левите движения и партии, възпри-
ели УРО, действащи съгласно негови-
те изисквания, се утвърждават като та-
кива не на статуквото, а на  прогре-
сивното развитие на обществото към
нов, посткапиталистически свят, което
ги прави модерни леви формации, от-
читащи новите реалности и възможно-
сти на сегашното и бъдещото разви-
тие на обществото. БСП може и тряб-
ва да се развива и  утвърждава като
такава партия. Тези промени имат зна-
чимост на визия за бъдещото разви-
тие на   обществото, на идентификаци-
онни черти, на стратегически цели и
ориентири за всекидневна  практиче-
ска дейност.

Действията на левите партии про-
тив десните политики по конкретните
въпроси, когато са в опозиция, и за
леви политики, когато са на власт, са
за устойчиво развитие на обществото.
Да си спомним написаното от ненад-
минатия изследовател на обществено-
то развитие и капитализма Карл Маркс:
“Буржоазният период от историята е
призван да създаде материалната база
на новия свят.”(1)

(1) Ã‡ÍÒ  ., ≈Ì„ÂÎÒ ‘., »Á·‡ÌË ÔÓËÁ-
‚Â‰ÂÌËˇ. “ÓÏ Ô˙‚Ë. —., ¡ œ, 1950 „.

стратегия през настоя-
щия век.

УРО все повече се
осъзнава като обектив-
на потребност, изисква-
ща целесъобразни дей-
ствия на  фирмите, дър-
жавата, неправителст-
вените организации,
цялото общество. По ре-
ализирането на УРО
вече се извършва мно-
гостранна дейност и в
ООН, и в ЕС, и в много
страни по света, които
разработват свои стра-
тегии за устойчиво раз-
витие. Главното в пове-
чето от тях са целена-
сочените мерки за
притъпяване и преодо-
ляване на негативните
явления и процеси, за
утвърждаване на пози-
тивните. Възможните
насоки на дейност са
към няколко по-важни
обективно протичащи
процеси и назрели про-
блеми.

Първо. Съвременни-
те информационно-ко-
муникационни техноло-
гии и методи на  мате-
матическите и др. науки,
новата форма на капи-
тализма и новият модел
на икономиката позво-
ляват да се осъществи
непрекъсвано от кризи
устойчиво икономичес-
ко развитие.
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Култура
очаквайте

одишната изложба на
Дружеството на худож-
ниците в Добрич се от-
крива на 10 октомври от

Литературна среща
в читалище
„Добри Чинтулов”

Най-ново испанско кино показва
Институт Сервантес София
Най-ново испанско кино показва
Институт Сервантес София
Най-ново испанско кино показва
Институт Сервантес София
Най-ново испанско кино показва
Институт Сервантес София
Най-ново испанско кино показва
Институт Сервантес София

Среща с литературния кри-
тик Георги Пенчев  ще  се състои
на 11 октомври в 17.30 ч. в са-
лона на НЧ “Добри Чинтулов”, кв.
“Дианабад” в София, бул. “Никола
Габровски” 55. Темата е разговор
за българския исторически ро-
ман. Слово ще произнесе поетът
Драгомир Шопов, научи ДУМА от
Марина Тончева.

Народният хор
на ВТУ с отличия
в Италия

Народният хор към Педагоги-
ческия факултет на Вели-
котърновския университет “Св.
св. Кирил и Методий” спечели
сребърен диплом и бронзов ме-
дал в Международния хоров кон-
курс в град Римини, Италия,
съобщи БТА. В конкурса са уча-
ствали 50 състава, разпределе-
ни в пет категории. Универси-
тетският народен хор с ръково-
дители диригента доц. Митко
Димитров и вокалната педагож-
ка Ана Борисова са се предста-
вили в категорията фолклор и
госпъл, заедно с още 14 форма-
ции от 11 страни. Това е първа
международна изява за хора, в
чийто състав влизат студенти
и преподаватели от Вели-
котърновския университет.

Детски конкурс за
авторска приказка

Дирекция “Култура” на Сто-
личната община в партньорст-
во с Регионалния инспекторат
по образованието - София, ор-
ганизира втори Национален
детски конкурс за авторска
приказка “Ще ти разкажа при-
казка”. Конкурсът е част от
Календара на културните съби-
тия на Столичната община и
се реализира в подкрепа на
кандидатурата на София за
Европейска столица на култу-
рата - 2019 г. Темата е свобод-
на и може да участват деца в
две възрастови категории: 9-
12 години и 13-15 години. Всеки
автор може да изпрати приказ-
ка (до три печатни страници),
в пет екземпляра, в запечатан
плик, като приложи лични данни
(трите имена, дата на ражда-
не, град, точен адрес, училище
и телефон за връзка). Награди-
те (за двете възрастови гру-
пи) са първа - лаптоп, втора -
мобилен телефон, трета - мо-
билен телефон, поощрение -
книги. Творби ще се приемат до
15 ноември включително, до
17 ч., в деловодството на ди-
рекция “Култура” или изпрате-
ни по пощата (важи пощенско-
то клеймо) на адрес София 1000,
пл. “Славейков” 4, ет. 4, Дирек-
ция “Култура”, За конкурса “Ще
ти разкажа приказка”. Награж-
даването на победителите и
представянето на сборника с
творбите им ще се състои през
януари 2013 г.

Ангел Томов - роден
преди 100 години

Дружеството на художниците
в Добрич отдава почит на един
от своите основатели

път участва през 1951 г. в
изложбата на художниците-
самодейци в Добрич. На вто-
рата изложба в града през
1953 г. се представя с твор-
бите “Добруджанско стадо” и
“На полето”. Участва в наци-
онални изложби в София,
Силистра, в окръжните екс-
позиции на групата на худож-

ниците, както и в Общите ху-
дожествени изложби “Земя-
та и хората”, които се про-
веждаха в Добрич. Основна
тема в произведенията му е
родният град, някогашният
Добрич, който художникът
изобразява с обич и ностал-
гия. През 1989 г. в галерията
в Добрич бе уредена само-

стоятелна изложба на Ангел
Томов. Художникът умира на
18 април 2001 г.

През 2007 г. с творбите,
които притежава галерията,
се отбеляза 95-годишнината
от рождението на художни-
ка. По този повод изкуство-
ведката Пламена Димитрова
пише: “Ангел Томов като са-
мороден творец успешно
променя и художествено
обогатява своя пластично-
изразен живописен език.
Така естествено той намира
своето място сред художни-
ците на Добрич и получава
свое творческо име, защото
успява в картините си худо-
жествено да предаде емоци-
оналния отглас на събития-
та в своя човешки живот.
Чрез непрекъснатото общу-
ване с натурата, чрез пейза-
жа и неговата интимна стра-
на той се проявява като жи-
вописец, влюбен в родното,
в действителността, която го
заобикаля, и я претворява с
поглед, в който се смесват
миналото и настоящето,
събитията и усещането за
идилична интимност. Затова
ще го запомним и като част
от изкуството на Добрич.”

Г
17.30 ч. в Градската художе-
ствена галерия. Тя е тради-
ционна и вече няколко де-
сетилетия представя на доб-
ричката публика произведе-
нията на различни поколе-
ния от тази творческа общ-
ност, съобщават от екипа.

В рамките на изложбата
се отдава почит по повод
100-годишнината от рожде-
нието на художника Ангел
Томов (1912-2001). Картини
от фонда на галерията при-
помнят за творчеството на
този скромен, тих и усмих-
нат човек, самоук художник,
който е и един от основате-
лите на групата на художни-
ците в града.

Ангел Томов е роден през
1912 г. в Добрич в многодет-
ното семейство на хлебаря
Атанас Томов.  През 1927 г.
завършва прогимназиалното
си образование в българско-
то училище в града и работи
във фурната на баща си, и
така до края на живота си.
Като юноша започва сам да
се учи да рисува. За първи

рт център “Илинден-
ци”, община Струмя-
ни, и СБХ организи-
рат поредица съби-
тия, които ще се про-
ведат на 13 октомври
в с. Илинденци. През
2012 г. фондация “Арт
център “Илинденци” е

Книжовни премиери във
Великотърновския университет

Арт център „Илинденци” представя
новите си инициативи
Арт център „Илинденци” представя
новите си инициативи
Арт център „Илинденци” представя
новите си инициативи
Арт център „Илинденци” представя
новите си инициативи
Арт център „Илинденци” представя
новите си инициативи
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на театрална зала (с около 400 места) и
предстоящото откриване на художестве-
на галерия. Община Струмяни полага
началото на своя галерия с депо и екип,
а “Арт център “Илинденци” подкрепя на-
чинанието, предоставяйки своята тери-
тория за провеждане на творчески пле-
нер, чиито резултати ще са сред първи-

те експонати в галерията.
Междувременно през целия период

2011-2012 г. продължават уникалните
градежи на така наречения Мраморен
град на изкуствата в Скулптурен парк
Илинденци - един проект на скулптора
Иван Русев, водещ началото си от да-
лечната 1995 г.

А

Великотърновският
университет “Св. св. Кирил
и Методий” организира
днес от 12.30 ч. в Универ-
ситетска библиотека пред-
ставяне на българското из-
дание на книгата “Родна-
та Европа” на Чеслав Ми-
лош, превод - Мира Косто-
ва и Маргрета Григорова
(издателство “Междуна-
родно дружество “Елиас
Канети”) и научната моно-
графия “Джоузеф Конрад
Коженьовски. Творецът
като мореплавател” на
Маргрета Григорова
(УИ “Св. Св. Кирил и Мето-
дий”). За книгите ще гово-
рят проф. Пенка Ангелова

един от основните партньори на об-
щина Струмяни в провеждането на
IX международен фолклорен фестивал
“Малешево пее и танцува - От огъня -
огън!” в с. Микрево на 20 и 21 октом-
ври т. г. Този авторитетен форум е под
патронажа на Министерството на кул-
турата на България.

Фондация “Арт център “Илинденци”
съчетава официалното представяне на
основната си творческа акция за тази
година - “Изкуство 2012 - Образи от
камък, цвят и звуци”, с пресконферен-
ция, анонсираща предстоящото издание
на фолклорния фестивал и раждането
на две нови културни пространства на
територията на община Струмяни. За
пръв път пред публика и медии ще бъде
представено осъвремененото читалище
в с. Микрево с неговите напълно обнове-

и проф. Николай Даскалов.
Ще бъде прожектиран до-
кументалният филм “Кон-
рад” на реж. Бохдан Ронч-
ковски.

“Родната Европа” на
Чеслав Милош (носител
на Нобеловата награда за
литература, 1980) излиза
за пръв път на български
език. Това е ключова кни-
га, която разказва за
идентичността на човека
от Източна Европа и за
неговите връзки с евро-
пейската история и култу-
ра, за ролята на литера-
турата и идеологиите.
Книгата излиза със съдей-
ствието на Полския инсти-

тут в София. Научната мо-
нография на Маргрета
Григорова “Джоузеф
Конрад Коженьовски.
Творецът като море-
плавател” е първият
монографичен труд в
България, посветен на
живота и творчеството
на Джоузеф Конрад. В
центъра на вниманието
е необикновената пре-
селническа и морепла-
вателска биография на
автора, връзката между
мореплаване и творчест-
во, значението на полско-
то родословие и памет,
особения характер на ре-
цепцията в родината му.
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Култура

Ш

рителите на 31-вия фес-
тивал за българско кино
“Златна роза” във Вар-
на ще могат да видят в
конкурсната програма
късометражния филм на
режисьора Любомир
Печев “Драсканица”, се-
лектиран на Short Film

азплакани от вълне-
ние, първите звезди
на българската ест-
рада излязоха на
сцената в Борисова-

Ветерани на естрадата предадоха
щафетата на младите

Румяна Коцева с ветераните на естрадата Маргрет
Николова, Ирина Чмихова и Мими Николова

Снимка Студио “АРТЕС”

Р

всички, които са пропуснали
възможността да видят този
концерт на живо, БНТ 1 ще го

излъчи в неделя, 14 октомври,
от 23.30 ч., научи ДУМА от Лео
Богдановски.

та градина, за да благодарят
на учениците от класа по пее-
не на певицата Румяна Коцева
за изпълнението на техните
песни. В концерта “Български-
те евъргрийни от 60-те”, за
който ДУМА писа, прозвучаха
най-популярните хитове от
този период. А достолепните
дами Ирина Чмихова, Маргрет
Николова и Мими Николова
приеха лично аплодисментите
и почитанията на публиката за
своя принос в развитието на
българската популярна музика
и символично предадоха ща-
фетата на младите.

Румяна Коцева успя да осъ-
ществи една изключителна
среща между първото и по-
следното поколение певици
върху моста между тях - вечно
зелените български песни. За

Дипломният филм
на Любомир Печев се
състезава за „Златна роза”

Спектакълът “Аз, Лейди Макбет” с
Елена Петрова ще бъде предста-
вен премиерно на 11 октомври от
19 ч. в “Студио 5”, научи ДУМА
от Александра Димитрова.
Една срещу друга в своето
вътрешно огледало на живо-
та застават две жени. За да
си тръгне само една. Защото
по-силна от живота е само
смъртта. Не, не на тялото, а
на духа. Да бъдеш само
това, което си, е все едно да
бъдеш. Нищо.
Един спектакъл за силата на
духа изпълнява Елена Петрова
под ръководството на Николай
Георгиев и с участието на актьо-
рите Георги Арсов, Димитър Димит-
ров, Николай Андреев, музикантите от
“Рандъм стейшън” (вокал, соло китара, бас
китара, ритъм китара, барабани). Сценичният дизайн е на
художника Мишо Лалов, хореографията е на Петя Йосифова.
Билетите са по 12 лв. и се продават онлайн
www.eventim.bg, www.ticketstream.bg, www.ticketplus.bg и в
“Студио 5” преди началото на събитието.

Елена Петрова е Лейди
Макбет в „Студио 5”
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Макбет в „Студио 5”
Елена Петрова е Лейди
Макбет в „Студио 5”
Елена Петрова е Лейди
Макбет в „Студио 5”

Късометражната

лента, показана в

Кан, има прожекция

утре на фестивала

във Варна

Снимки “4XFILMS”

З
Павел Попандов

и режисьорът
Любомир Печев
на снимачната

площадка на
“Драсканица”

Любомир Печев, който завършва НАТ-
ФИЗ при акад. Людмил Стайков, и е
финансиран от Националния филмов
център, Американската фондация за
България и продуцентската компания
“4XFilms”, която е копродуцент.

“Драсканица” разказва как система-
та потиска индивидуализма у хората
още от най-ранна възраст и всяка про-
ява на различие, талант или силен
характер се възприема като опит за
бунт срещу установените правила, спо-
деля режисьорът. Той и сценаристката
Александра Генова поднасят темата по
лек и забавен начин в абсурдно ко-
мични ситуации. Продуцентката Миле-
на Калева обясни, че на фестивала в
Кан, където лентата е била показана,
зрителите са останали очаровани от
актьорите. Имаме страхотни актьори,
достойни за възхищение не само зара-
ди таланта им, но и заради това, че не
се страхуват да се доверят на млади
режисьори и да работят с тях, смята
Калева.

“Драсканица” ще се състезава за
наградата “Златна роза” заедно с още
9 късометражни филма.

Сorner на фестивала в Кан тази година.
Прожекцията е на 10 октомври от 16 ч.
в зала 1 на ФКЦ, научи ДУМА от про-
дуцентката Милена Калева.

Историята на 5-годишния Пепи, кой-
то се заключва в склада в детската
градина и отказва да комуникира с
възпитателите си, събира на екрана
любими български актьори като Татяна
Захова, Янина Кашева, Павел Попан-
дов, Искра Донова и Нина Димитрова.
Те се опитват да накарат детето да
излезе, като единственият ключ, който
имат, е нарисуваната от него спирала
с точка в средата. Партнира им 8-го-
дишният Константин Костов, който е в
една от централните роли в снимания
у нас турския сериал “Ездачи”.

Филмът е дипломен за режисьора

МАРИЯ ИЛИЕВА ЗАПИСВА ДУЕТ С
ТОНИ КАРЕЙРА И ЛОНДОНСКИЯ
СИМФОНИЧЕН ОРКЕСТЪР

Мария Илиева прави
дует с португалската ме-
газвезда Тони Карейра.
Двамата записват песен-
та тези дни в Париж под
съпровода на Лондон-
ския симфоничен ор-
кестър, научи ДУМА от
“Стерео стая”.

Тони Карейра е една
от най-обичаните и про-
давани звезди на пазара
за латино музика. Кон-
цертите му пълнят голе-
ми стадиони и концертни
зали в Португалия, както
и парижката зала “Олим-
пия”. Има 15 издадени
албума, всеки от които е
мултиплатинен. През
2013 г. Тони Карейра от-
белязва 25 години музи-
кална кариера със сбо-
рен албум от най-голе-
мите си хитове, оркестри-
рани от Лондонския сим-
фоничен оркестър. За
една от най-красивите си

Шон Пол задава въпроса “How Deep Is Your
Love?” в музикалното видео, продуцирано от
Старгейт, към новия си сингъл с участието на
американската арендби и денс певица Кели
Роуланд. “How Deep Is Your Love” е сингъл от
петия студиен албум на изпълнителя “Tomahawk
Technique”, в който са и изключително успеш-
ните хитовете “Got 2 Luv U”, “She Doesn’t Mind”
и “Touch The Sky”. Шон описва албума като сме-
сица на поп музика с денс ритми. Скоро след
излизането му в Щатите на 18 септември Шон
Пол може да се похвали с номинации за Соул
трейн ауърдс в категорията Best Caribbean
Performance, Мюзик ъв блек ориджин ауърд за
Best Reggae Act и Европейските музикални награ-
ди на Ем Ти Ви за Best World Stage. Номинациите
са последните в поредицата от отличия “Грами” и
Американските музикални награди в списъка на
ямайския изпълнител, чийто актуален албум се
озова на върха на класациите по целия свят. В
момента, в разгара на своето американско турне,
Пол има продадени над 10 милиона албума по
света след изгряването му на музикалната сцена
през 2000 г. със “Stage One”. Шон Пол е и автор на
дизайна за обложката на “Tomahawk Technique”,
който е на музикалния пазар у нас от “Орфей
мюзик”, научи ДУМА от Милена Крумова.

балади - “Primeiro Grande
Amor”, Тони избира Ма-
рия Илиева за дуетна
партньорка.

Тони Карейра и Ма-
рия Илиева се запозна-
ват по време на между-
народния фестивал “Top
of The Top” в Полша, къде-
то двамата участваха.
Португалецът е пленен от
изпълнението на Мария и

лично я кани да запишат
дует заедно. “Primeiro
Grande Amor” е на порту-
галски език, като Мария
изпълнява своята част на
английски. Припевът, в
който пеят заедно с Тони
Карейра, е на португал-
ски, поради което българ-
ската поп дива специал-
но е ходила на уроци по
произношение.
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Новият албум на Шон Пол е на
върха на световните класации
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о четете скоро

В РИТЪМА НА
ЗАБАВЛЕНИЕТО

Жив     т

Прозрение
Песимистът оплешивява, а опти-
мистът става по-аеродинамичен...

ВАЛЕРИ КУЛИНОВ, футболист
ВЕСЕЛИН ЦАНКОВ, юрист
ГЕОРГИ ВАСИЛЕВ, футболен треньор
Епископ ПЕТКО ХРИСТОВ,
католически духовник
ЗЛАТОМИР ЗЛАТАНОВ, писател
КАЛИН ПЕХЛИВАНСКИ, футболист
МАРИЯ СТЕФАНОВА, актриса
НЕДКО МИЛЕНОВ, футболист
ПЕНКО ГОСПОДИНОВ, актьор
Проф. ДИМИТРИНА ГЮРОВА,
режисьор
ЯНКО СТАНОЕВ, писател

ÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍ

ÊÀËÅÍÄÀÐÊÀËÅÍÄÀÐÊÀËÅÍÄÀÐÊÀËÅÍÄÀÐÊÀËÅÍÄÀÐ

9
Св. праведен прао-

тец Авраам и неговият
племенник Лот († 2000 г. пр. Хр.).
Св. апостол Яков Алфеев - от Дванадесет-
те апостоли, брат на ап. Матей (I)

Авраам (на еврейски език - “баща на
множество”) е старозаветният патриарх -
родоначалник на народа, избран от Бог да
съхрани истинската вяра, и с когото Той
сключил завет (Бит. 11:26). Най-важните
епизоди от Свещената история, които са
свързани с Авраам, са явяването на три
ангела в Содом и жертвоприношението на
Исаак, сина на Авраам - един от предоб-
разите на Новозаветната жертва на Гос-
под Иисус Христос.
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онкурсът за български киноре-
портер е вече в разгара си, а
новото, голямо име, което се при-
съединява към инициативата, е

Êèíîêîðåñïîíäåíò
ñå òúðñè ñ êîíêóðñ
Уилям Дефо ще се превъплъти в главните
роли на трите филма-победители

проект с продуцентската ком-
пания на Кевин Спейси. В спе-
циално предизвикателство, от-
правено към нашата страна,
Trigger Street за първи път ще
приеме един специален пра-
теник на снимачната си пло-
щадка в Лос Анджелис, както
и на трите премиери в Ню
Йорк, Москва и Йоханесбург.

Надпреварата за кино-
репортер е ексклузивна
и се провежда само у
нас. Официалната стра-
ница на конкурса вече е
отворена за заявки. За да спечелят сво-
ето място на снимачната площадка в Лос
Анджелис и да присъстват на трите све-
товни премиери, участниците трябва да

убедят журито, че са истински киномани.
Необходимо е да представят свое ви-
део-ревю за филмите-победители в ми-

налогодишния конкурс Jameson First
Shot. Бъдещият кореспондент тряб-
ва да вижда повече от очевидното,
да притежава богата кинокултура
и да поднесе гледната си точка в
атрактивна форма. Основно и
задължително изискване е всеки

участник да е навършил 25 годи-
ни. За всичко останало се изисква

вдъхновение, желание и
въображение.

Големият победител
ще получи изключител-
ната възможност да се
срещне с Дана Брунети
- изпълнителен директор

на Trigger Street Productions, както и да
вземе интервюта от самите Кевин Спей-
си и Уилям Дефо. Повече информация
за конкурса има на jfs.btv.bg.

Оригиналната скулптурата на
Марк Куин “Кариатида”, изобразя-
ваща супер модела Кейт Мос в
сложна йога поза, облечена в трико
и с червени устни, ще бъде прода-
дена на търг на аукционна къща
“Бонъмс” в Лондон на 11 октомври.
Уникалната творба се оценява на
между 50 000 и 70 000 паунда
(80 000-110 000 долара).

Младият британски художник
определя Кейт Мос като неподвла-
стна на времето икона и я нарича
неговата най-голяма муза. “Тя е
съвременната версия на Сфинкса.

Американският илюзионист
Дейвид Блейн oтново шокира
света, след като реши да се
подложи на изпитание със силен
електрически ток с напрежение
1 милион волта. Зрителите, които
присъстват лично на опасната
каскада в Ню Йорк, могат да
контролират силата на тока, който
се произвежда от трансформатор.

-годишният британец Бенедикт
Хорсбург, който в момента живее
в Германия, стана победител в
19-ото състезание по приготвяне
на овесена каша, което се про-
вежда всяка година. Шотландско-
то селце Карбридж събра за
оригиналната надпревара десетки
специалисти от цял свят. На
финала останаха 16 претенденти.
Всички те показаха пред журито
колко добре могат да сварят
каша от традиционни съставки:
овесени кълнове, вода и сол.

ационалната комисия за борба
с трафика на хора организира
звезден концерт, който ще се
проведе на 13 октомври от

Изобретената в
престижния Масачу-
зетски технологичен
институт жилетка поз-
волява на потребите-
лите на социалната
мрежа фейсбук да се
прегръщат, независи-
мо на какво разстояние
се намират един от
друг. Любопитното при-
способление, предста-
вено преди няколко
дни на сайта на дизай-

Илюзионист издържа
на 1 милион волта
Илюзионист издържа
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на 1 милион волта
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на 1 милион волта
Илюзионист издържа
на 1 милион волта

По време на шоуто Блейн няма
да се храни и да спи и ще пие
вода чрез тръбичка от специален
съд. Фокусникът нарече номера
“най-амбициозният проект в
кариерата ми”.
При предишното си екстремно
изпълнение Блейн вися надолу
с главата в продължение на
60 часа.

ПЛОВДИВЧАНИ
ГРАБНАХА ПРИЗА
ЗА НАЙ-ДОБРА
УЧИЛИЩНА ГРУПА

Младите музиканти “Downer Kill” от Пловдив
бяха избрани за най-добра училищна група на
четвъртия пореден конкурс “Голямо междуча-
сие”, организиран от “D2”. Освен обявената го-
ляма награда - продуциране и запис на песен в
професионално студио, победителите ще засне-
мат и видеоклип. “Downer Kill” са група от една
година и са в състав: Ирина Пачаманова (18 г.)
- вокал, Любомир Георгиев (17 г.) - вокал, Еми-
лиян Арнаудов (16 г.) - китара/цигулка, Звездо-
мир Михалев (16 г.) - китара, Йоан Латровалиев
(16 г.) - бас, Христо Момиров (16 г.) - барабани.
Конкурсното парче на бандата “Потопен” е по
музика на Емилиян Арнаудов и текст на Ирина
Пачаманова и Любомир Георгиев.

Музикантите от “D2” бяха толкова впечатле-
ни от представянето на младите групи, че реши-
ха да дадат повече призове. “Fatal Fracture” от
София и “Voltage” от Дупница получиха специ-
ални награди - продуциране и запис на песен в
професионално студио. Група “Chained Roze”
грабна приза на Music Space - 10 часа студийно
време и карта за 50% отстъпка в Toxity Studio за
следващата година.

Победителите “Downer Kill”

ШАМПИОН ПО
ГОТВЕНЕ НА ОВЕСЕНА
КАША БЕ ИЗБРАН
В ШОТЛАНДИЯ

45

Жилетка за прегръдки от разстояние
сближава интернет маниаците

нерката Мелиса Кит
Чоу, бе окачествено
като “преносимо сред-
ство за социално об-
щуване”. Дрехата се
напомпва за конкрет-
ния потребител всеки
път, когато дадена
публикация в социал-
ната мрежа получи от-
зив “Харесва ми”.

Жилетките позво-
ляват чрез фейсбук по-
требителите да се

прегръщат въображае-
мо въпреки физическо-
то разстояние, обясни
идеята на своя продукт
Чоу, възпитаничка на
Школата по дизайн в
Харвард. Освен това,
когато някой интернет
маниак изпрати “пре-
гръдка”, получателят
може да му я върне,
като притисне своето
“преносимо средство за
социално общуване”.

ЗВЕЗДИ ПЕЯТ
СРЕЩУ ТРАФИКА
НА ХОРА

Когато хората се връщат назад към
нашето време, тя ще бъде архетип-
ният образ, точно какъвто Луис
Брукс беше през 20-те години на
миналия век”, заяви Куин. Скулпту-
рата “Кариатида” е създадена през
2008 г. и макар да е част от серия,
включваща 7 творби, тя е единстве-
ният екземпляр с червени устни.

Произведението на Марк Куин
“Микрокосмос (Сирена)”, което също
изобразява Кейт, бе продадено за
$100 000 на търг на аукционна къща
“Сотбис”. Скулптурата беше израбо-
тена от 10 кг 18-каратово злато.

Скулптура на Кейт Мос
се продава за $100 000
Скулптура на Кейт Мос
се продава за $100 000
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се продава за $100 000
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се продава за $100 000
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се продава за $100 000

Н
16 ч. на откритата сцена в Борисо-
вата градина. Входът е свободен за
всеки, който иска да чуе любимите
си български изпълнители и едно-
временно с това да научи повече
за явлението “трафик на хора”.
На лятната сцена в Борисовата
градина ще се качат “D2”, “Оста-
ва”, “Gravity Co.”, Милена Славова,
“FYELD”, “Ginger Groove” и цигу-
ларката от “Good Music Society”
Бояна Желязкова.
Повече информация може да се
намери на интернет страницата
www.antitraffic.government.bg.

К
Уилям Дефо. След брилянтната актьор-
ска игра на Кевин Спейси в първото из-
дание на надпреварата, сега звездата от
“Взвод” и “Сянката на вампира” ще се
превъплъти в главните роли на трите
филма-победители. Кевин Спейси пък ще
заеме позицията на Креативен дирек-
тор на продукциите. Именно в тази зве-
здна компания ще попадне и един ща-
стливец от България - кинорепортерът
на Jameson First Shot.

Конкурсът е за сценарист и режи-
сьор на късометражен филм, който дава
възможност на трима автори от Русия,
САЩ и Южна Африка да осъществят своя
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Памет

енерал-майор Борис Радев
Ганев е роден на 2 юли 1902
г. в село Лозница, Никопол-
ска околия. Израства в се-
мейството на даскал Ради,
участвал цели 5 години във

Простреляно небе
Иван ПЕТКОВ

110 години от рождението на един незаслужено
позабравен български летец - генерал Борис Радев Ганев

та с искане да се оправи положението
или да се освободят от заеманата
длъжност. Такова унизително отношение
е изразено преди всичко към младежи с
леви убеждения. Тази проява се приема
като организиран бунт и те са уволнени
дисциплинарно на 1 май 1931 г. По това
време Борис Ганев е убеден антифашист.

Започва нов период в живота на
младия безработен летец. В края на
декември 1931 г. заминава през Герма-
ния (под предлог, че ще следва там) за
СССР. От декември 1931 г. до 25 октом-
ври 1944 г. Борис Ганев служи в Съвет-
ската авиация, където лети под името
Василий Петров Славчев.

За неговата работа през тези 13
емигрантски години говори следната
информация: инструктор, командир на
ескадрила и началник-щаб на Тамбов-
ското авиационно училище. Тук е награ-
ден с почетен знак затова, че командва-
ната от него ескадрила дълги години
лети без произшествия. Наградата му
връчва лично Михаил Калинин. Начал-
ник на красноярската авиационна група.
Началник-курс за висша летателна под-
готовка в Минерални води и Ташкент. По
време на Великата отечествена война е
инструктор по безопасността на полети-
те в 5 средноазиатски републики, къде-
то осигурява подготовката на хиляди
летци за фронта. На 25 октомври 1944 г.,
след 13 години, се завръща в родината,
изпратен лично от Георги Димитров. Във
ВВС на България му е възложена
длъжността началник учебни заведения
на ВВС на Българската народна армия.
През декември 1946 г. с постановление
на Министерския съвет N8 се създава
Дирекция “Въздушни съобщения” (ДВС)
и за нейн началник е назначен Борис
Ганев. Като такъв работи година и поло-
вина до злокобната дата 30 юни 1948 г.,
когато е зверски убит от бандата на ро-
доотстъпника Станимир Михалакиев при
въздушен тероризъм върху екипажа,
изпълняващ редовни полети по линията
София-Варна-Бургас-София.

Това са сухите данни от биографията
на генерал Борис Ганев. Съдбата му от-
пусна само 46 години. На неговите бойни
колеги Захари Захариев, Кирил Кирилов,
Атанас Атанасов, Август Кабакчиев, Алек-
сандър Дечев, полк. Христо Паков и др.
осигури време да изпълнят напълно своя
дълг към родината и да влязат в авиаци-
онната ни история като първостроители
на следвоенната ни авиация. 64 години
след неговата гибел сегашното поколе-
ние в авиацията не знае почти нищо или
много малко за него.

В периода след промените от 1989 г.
се проявява тенденция за преоценка на
някои моменти от авиационната ни исто-
рия в стремеж да се омаловажи дейност-
та на Борис Ганев и на неговите бойни
другари, работили в СССР.

Гласно и негласно се подхвърлят
оценки и поставят въпроси като: “Та Бо-
рис Ганев е работил за България само 3
години и половина! Да пишат за него и
да го хвалят в Русия, където е минала
по-голямата част от неговия авиационен
живот!”.

“Какво е професионалното ниво на
летеца Борис Ганев и доколко неговата
дейност е професионална и доколко -

политическа?”.
През тази юбилейна година, свърза-

на със 100-годишнината от първия боен
полет на военната авиация, 65-годишни-
ната от първия полет по редовни линии
на БГА и 110-годишнината от рождение-
то на първия ръководител на БГА Борис
Ганев ние сме длъжни да покажем на
българската авиационна общественост от
всички поколения истинския образ на
големия български летец, родолюбец,
антифашист и авиационен ръководител
генерал-майор Борис Ганев. В следващи-
те редове ще се опитам да запълня част
от тази празнота и да дам мнението си по
горепосочените въпроси.

И така, какъв човек и летец бе Борис
Ганев? Ето какво пишат за него негови-
те съвременници:

Ген. Захари Захариев: “С ген. Борис
Ганев съм летял стотици пъти; още като
млад летец в Божурище той се откроява-
ше от нас с летателните си качества.
Изпълняваше всичко с прецизност при
отделните елементи на полета. Имаше
най-чистата техника на пилотиране.
Смел и безстрашен човек. Борис от най-
ранна възраст показа, че е роден за
летец. ...На едно всесъюзно състезание
между авиационните училища на граж-
данския флот на СССР Борис Ганев пе-
чели първа награда по висш пилотаж.
Наложи му се да лети като полярен
летец в условията на дългата полярна
нощ при температура минус 51 градуса
в района на басейна на река Енисей.”

При напускането на авиационното
училище в Тамбов началникът на поли-
тотдела полк. Шаповалов казва: “На не-
гова сметка са записани над 2000 обу-
чени летци, цяла въздушна армия.”

Иван Шивачев, летец-пилот, главен
пилот на ДВС: “Не познавам в живота
по-съвършен човек от Борис Ганев. Сла-
бост не може да му се намери. С благо-
родството си омайваше всеки.”

Цитати като горните мога да
продължа да давам, но и посочените
дотук са достатъчни да се види какъв
човек и летец е Борис Ганев. На опитите
за преоценка на дейността на нашите
летци-антифашисти в годините преди и
по време на ВОВ на СССР ще отговоря
така: групата български летци напускат
България и българската авиация след

дисциплинарно уволнение, защото, като
антифашисти, за тях там няма място.
Целият по-следващ период потвърди
тази истина. Редица от неговите колеги
загинаха в огъна на ВОВ. С това те уча-
стваха на страната на антифашистката
коалиция през ВСВ и те нямат вина за
това, че България се оказа на другата
страна на събитията. За това отговор-
ност носят онези, които подписаха дого-
вора за присъединяване на България
към Тристранния пакт.

Съвременниците на Борис Ганев сви-
детелствуват за желанието му да се сра-
жава за Република Испания и във Вели-
ката отечествена война като боен пилот.
Той няколко пъти лично е отправял на-
стоятелна молба до Георги Димитров за
това, но му е отказано, тъй като е нужен
за подготовката на летци за фронта и за
изграждането на следвоенната българ-
ска авиация.

Борис Ганев като изпълнителен ди-
ректор на ДВС съчетава по блестящ
начин използването на всички поколе-
ния български авиационни специалисти.
Завидна е кадровата политика на Борис
Ганев за единство на всички кадри в
изграждането на българската авиация.
И ето ни в малкия салон на летище Со-
фия. Годината е 1978. В него са летците
от първия випуск, подготвен във ВНВВУ
“Георги Бенковски” за нуждите на БГА.
Те се готвят по отделна програма, в от-
делно звено в отряд Ту-134 с командир
Илия Венев и командир на звено Сте-
фан Вутов. Тук са техните инструктори.
Присъстват част от летците, работели с
Борис Ганев при създаването на БГА. Тук
е съпругата му, дъщеря му.

С пълно болшинство и въодушевле-
ние всички млади летци приеха да носят
името на своя патрон. Впоследствие те
защитиха името му с достойнство и чест.
Вече повече от 3 десетилетия летят в
почти всички големи авиокомпании в
света на почти всички типове самолети.
Посмъртно на Борис Ганев бе присъде-
но високото звание Герой на социалис-
тическия труд.

Това написах за днешното и бъдното
поколение на българската авиация, да
знае и помни своите първостроители и да
защитава името на българския летец така,
както стори това ген. Борис Радев Ганев.

пред него се откриват светли хоризонти
и той постъпва в авиационното училище
като войник-ученик-летец, което
завършва през 1927 г. с отличие и зва-
ние военен пилот-авиатор. Инструктор му
е самият Христо Лазаров. След това
постъпва като летец в бомбардировъчно-
то ято на въздушни войски, където лети
повече от 2 години.

През 1928 г. заедно с други войници
летци със средно образование постъпва
в школа за запасни офицери, която
завършва през 1930 г. Но вместо офи-
церско звание те получават звание фелд-
фебел-школник със статут на летци, но
приравнени към подофицерски чин, по-
ставени в унизително положение по за-
плащане, униформа и обществено поло-
жение. Против това те отправят молба в
знак на протест до Министъра на война-

По време на Втората светов-
на война съветските войски
на 9.09.1944 г. влязоха в
България и я освободиха от
фашизма. Без да политизи-
рам проблема, ще посоча,
че навсякъде в страната
съветските войски бяха
посрещнати братски с цветя
и прегръдки. Една морска
военна част от Суворовския
орден се настанява около
град Поморие.
На 2.11.1944 г. офицерите
майор И. П. Кособукин,
капитан Н. П. Шавтир, ст.
лейтенант Н. С. Савченко и
мл. лейтенант А. Я. Рубцов
решават да се разходят из

Георги АТАНАСОВ града. Движейки се край
брега на морето, обладани от
необичайната за фронтоваци-
те тишина, те се любуват на
хубавото слънце, на веселата
игра на чайките над белите
гребени на вълните. Опитното
око на моряците забелязало,
че недалеч от брега плава
кръгъл предмет. Веднага
установяват, че това е мор-
ска мина, която бурята е
откъснала от котвата и тя се
приближава към брега. В
същото време група деца се
къпят във все още топлата
морска вода. Моряците
бързо слизат на брега и
стъпка по стъпка приближа-
ват опасната находка. Правят
опит да отдръпнат мината на

безопасно място и да я
закотвят, докато пристигнат
сапьорите. Но не успяват.
Идващата голяма вълна
блъска мината в крайбрежен
камък, раздава се взрив и
офицерите загиват. Така те
спасяват живота на децата.
Погребението на съветските
офицери бе на 3.11.1944 г. в
Бургас. Траурната процесия
с телата на загиналите
преминава по улица “Св. св.
Кирил и Методий”, улица
“Антим I”, пристанищния
булевард и по главната
улица “Александровска”.
Бургаското гражданство взе
масово участие с излизане
по улиците и присъединява-
нето им към дългата траурна

процесия. Начело бяха
тленните останки на героите
в ковчези, обвити с червени
ленти “Вечна слава на
героя”, а след тях венците
от съветските войни, бургас-
ката община и други. Присъ-
стваха официални лица на
града и областта начело с
областния директор генерал
майор Димитър Димов,
български офицери, войска
и много граждани. Надгроб-
ни речи произнесоха 4-ма
съветски офицери, предсе-
дателят на Окръжния коми-
тет на Отечествения фронт
Минчо Минчев, а от Работни-
ческата партия Панайот
Яръмов. Съветските герои
бяха погребани до Руския

паметник, издигнат в чест на
Освобождението на Бургас
от турско робство.
При спускане на тленните
останки в гробовете бяха
дадени военни почести и
салютни топовни изстрели,
съгласно устава на Съвет-
ската армия. Подвигът и
героизмът на съветските
офицери не бе забравен от
гражданите на Поморие.
Ръководството на града
установи връзки с близките
на загиналите офицери,
които бяха поканени в
града. Тези срещи се
превръщаха в братска
дружба и любов към героич-
ната постъпка на съветските
офицери.

√ÂÓËÁ˙Ï Ë ˜Ó‚Â˜ÌÓÒÚ Ì‡ Ò˙‚ÂÚÒÍË ÓÙËˆÂË√ÂÓËÁ˙Ï Ë ˜Ó‚Â˜ÌÓÒÚ Ì‡ Ò˙‚ÂÚÒÍË ÓÙËˆÂË√ÂÓËÁ˙Ï Ë ˜Ó‚Â˜ÌÓÒÚ Ì‡ Ò˙‚ÂÚÒÍË ÓÙËˆÂË√ÂÓËÁ˙Ï Ë ˜Ó‚Â˜ÌÓÒÚ Ì‡ Ò˙‚ÂÚÒÍË ÓÙËˆÂË√ÂÓËÁ˙Ï Ë ˜Ó‚Â˜ÌÓÒÚ Ì‡ Ò˙‚ÂÚÒÍË ÓÙËˆÂË

Г
войните за независимостта и обедине-
нието на България, и рано починалата
Иванка, запомнена със своята безкрай-
на доброта, сърдечност и природна ин-
телигентност. Съдбата му определи теж-
ко детство. Едва навършил 12 години,
поема грижата за двете си по-малки
сестри и старата си баба. Завършва ло-
заровинарското училище в Плевен (но
остава цял живот пълен трезвеник). За
кратко време поема по пътя на баща си,
но желанието му да продължи образо-
ванието си го довежда в София, където
работи и учи.

Но къде работа в ония следвоенни
години? Борис постъпва като войник-
доброволец в Първа колоездачна дру-
жина, което му дава възможност да за-
пише Свободния университет. Скоро
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ремето през деня в по-голямата част ще е
слънчево. По-значителна ниска облачност ще
се задържи в крайните източни райони, а
след обяд от югозапад ще се появи средна

и висока облачност. Вятърът ще е слаб от запад, по
черноморското крайбрежие от югоизток. Максимал-
ните температури ще са между 15o и 20o, в най-юж-
ните райони до 22o, в София около 17o. Атмосферното
налягане ще е по-високо от средното за месеца. Над
планините ще е предимно слънчево, след пладне над
Рила и Пирин със средна и висока облачност.
Вятърът вече ще е отслабнал, от запад-югозапад пре-
димно умерен. Ще се затопля. Дневна температура
на 1200 м. н. в. около 13-14o, на 2000 м. около 8o. По
Черноморието ще духа слаб югоизточен вятър. Ще
се задържи с разкъсана ниска облачност, без вале-
жи. Максимални температури около 20o. Вълнението
на морето ще е слабо 1-3 бала.

В Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.52955

GBP
2.45153

CHF
1.61987

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ

През следващите дни температурите слабо щеПрез следващите дни температурите слабо щеПрез следващите дни температурите слабо щеПрез следващите дни температурите слабо щеПрез следващите дни температурите слабо ще
се повишат. Облачността ще е разкъсана, ве-се повишат. Облачността ще е разкъсана, ве-се повишат. Облачността ще е разкъсана, ве-се повишат. Облачността ще е разкъсана, ве-се повишат. Облачността ще е разкъсана, ве-
роятността за валежи е много малка. Минимал-роятността за валежи е много малка. Минимал-роятността за валежи е много малка. Минимал-роятността за валежи е много малка. Минимал-роятността за валежи е много малка. Минимал-
ните температури в повечето места ще саните температури в повечето места ще саните температури в повечето места ще саните температури в повечето места ще саните температури в повечето места ще са
между 6между 6между 6между 6между 6o и 11 и 11 и 11 и 11 и 11o, на отделни места в средата, на отделни места в средата, на отделни места в средата, на отделни места в средата, на отделни места в средата
на седмицата в затворените котловини и вна седмицата в затворените котловини и вна седмицата в затворените котловини и вна седмицата в затворените котловини и вна седмицата в затворените котловини и в
североизточните райони за кратко са възможнисевероизточните райони за кратко са възможнисевероизточните райони за кратко са възможнисевероизточните райони за кратко са възможнисевероизточните райони за кратко са възможни
слаби слани. Максималните температури ще саслаби слани. Максималните температури ще саслаби слани. Максималните температури ще саслаби слани. Максималните температури ще саслаби слани. Максималните температури ще са
предимно между 19предимно между 19предимно между 19предимно между 19предимно между 19o и 24 и 24 и 24 и 24 и 24o.....
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“≈À≈÷
ŸÂ ÛÍÂÔËÚÂ ‚ˇ‡-
Ú‡ ÒË ‚ ÌˇÍÓ„Ó, Í˙Ï
ÍÓ„ÓÚÓ ÒÚÂ ËÏ‡ÎË
ÂÁÂ‚Ë ‰ÓÒÂ„‡.

Œ¬≈Õ
¡ Î ‡ „ Ó Ô  Ë ˇ Ú Ì Ó
ÒÚÂ˜ÂÌËÂ Ì‡ Ó·-
ÒÚÓˇÚÂÎÒÚ‚‡Ú‡ ˘Â
‚Ë ÔÓÏÓ„ÌÂ ‰‡

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
ÕÂ ÒÚÓÈÚÂ ·ÂÁÛ˜‡-
ÒÚÌË Í˙Ï ÔÓ·ÎÂ-
ÏËÚÂ Ì‡ Ó‰ÌËÌË-
ÚÂ ÒË. ƒÂÌˇÚ Â

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
œÂ‰ÒÚÓË ‰‡ ÒÂ
ÔÂ·ÓËÚÂ Ò
ÍÓÌÍÛÂÌˆËˇÚ‡
ÔÓ ÍÓÌÍÂÚÂÌ

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
— ÔÂ‰ËÏÒÚ‚Ó ˘Â
ÒÂ ÓÚÌÂÒÂÚÂ Í˙Ï
ÔÓÙÂÒËÓÌ‡ÎÌËÚÂ
ÒË Á‡‰‡˜Ë, ÓÚ Úˇı

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
ÕÂ ·˙‰ÂÚÂ ÔÂ-
Í‡ÎÂÌÓ ‚ÁËÒÍ‡-
ÚÂÎÌË Í˙Ï ‰Û„Ë-
ÚÂ, ‰ËÒÚ‡ÌˆËˇÚ‡

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
¬ÒÂ ÔÓ-˜ÂÒÚÓ ÏËÒ-
ÎËÚÂ Á‡ ÔÓÏˇÌ‡ ‚
ÊË‚ÓÚ‡ ÒË Ë ÚÓ‚‡
‚Ë ÔÓ‰ÚËÍ‚‡ ‰‡

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
◊Û‚ÒÚ‚ÓÚÓ ‚Ë Á‡
Ò‚Ó·Ó‰‡ ˘Â ·˙‰Â
ËÁÓÒÚÂÌÓ Ë Â
‚˙ÁÏÓÊÌÓ ‰‡ Â‡-

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
¬ ‰Ó·Ó ‡ÁÔÓÎÓ-
ÊÂÌËÂ Ì‡ ‰Ûı‡ ÒÚÂ
Ë Ò˙Ò Á‡ˇ‰‡, ÍÓÈ-
ÚÓ ÌÓÒËÚÂ, ˘Â

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
ƒÓ·Â Â Ë ‚ËÂ ‰‡
ÔÓÍ‡ÊÂÚÂ Ì‡ Ò‚Â-
Ú‡ ‰Ó·ÓÚÓ ÒË
ÓÚÌÓ¯ÂÌËÂ Í˙Ï

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

Ó·˙ÌÂÚÂ ‚ÌËÏ‡ÌËÂ ‚˙ıÛ
ÒÂ·Â ÒË.

ÔÓ‚Ó‰ Ë ‰‡ ÔÓÎÛ˜ËÚÂ Ó˜‡Í-
‚‡ÌËÚÂ ÙËÌ‡ÌÒË.

˘Â Á‡‚ËÒË ‡Á‚ËÚËÂÚÓ Ì‡ ‰Â-
Î‡Ú‡ ‚Ë.

Ú˙ÒËÚÂ ÌÓ‚Ë ‚˙ÁÏÓÊÌÓÒÚË Ë
Â¯ÂÌËˇ.

„Ë‡ÚÂ ÌÂÓ·Ë˜‡ÈÌÓ Ì‡ ÌˇÍÓË
ÔÓˇ‚Ë Ì‡ ÓÍÓÎÌËÚÂ.

ÔÓ‰ıÓ‰ˇ˘ Á‡ ‰ÓÒÚ‡ ‡ÍÚË‚ÌË
‰ÂÈÒÚ‚Ëˇ.

ÍÓˇÚÓ Ì‡Î‡„‡ÚÂ, ‚Ë ÔÂ‚˙˘‡
‚ ÚÛ‰ÌË Á‡ Ó·˘Û‚‡ÌÂ ıÓ‡.

Ì‡Ò˙˜ËÚÂ ÓÍÓÎÌËÚÂ ‰‡ ÔÓ„ÎÂ‰-
Ì‡Ú Ì‡ Ò‚ÂÚ‡ Ò ‚‡¯ËÚÂ Ó˜Ë.

ÌÂ„Ó, ÌÂ Ó˜‡Í‚‡ÈÚÂ Ò‡ÏÓ
ÔÓ‰‡˙ˆË.

¬ŒƒŒÀ≈…
¬ Ú˙ÒÂÌÂ Ì‡ ÔÓ-
ÏˇÌ‡Ú‡, ˘Â Á‡ÒË-
ÎËÚÂ Ó·˘Û‚‡ÌÂÚÓ
ÒË Ò ÌÓ‚Ë ıÓ‡.

ÃÓÊÂ ‰‡ ‡Á˜ËÚ‡ÚÂ Ì‡ ÔËˇÚÂ-
ÎËÚÂ ‚ Á‡ÚÛ‰ÌÂÌËˇÚ‡ ÒË.

06.25 ¬ ˜‡Ò ÎË ÒË:
ÃÓÂÚÓ Û˜ËÎË-
˘Â

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û

Ì‡Ò
09.10 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡

Ò  ÛÎÚÛ‡
10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ Ò Ã‡Ëˇ -

Ï‡„‡ÁËÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË - ÍÓÏÂÌ-

Ú‡ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
13.00 —ÚÛ‰ÂÌË ÒÎÂ‰Ë Ò Õ‡‰ˇ

Œ·ÂÚÂÌÓ‚‡/Ô/
14.15 —ÂÌ “ÓÔÂ - /179 ÂÔËÁÓ‰/
15.25 ¬ËÛÒËÚÂ ‡Ú‡ÍÛ‚‡Ú - ‡ÌË-

Ï‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
15.50 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡

¬‡˜ÍÓ‚‡ - ÚÓÍ¯ÓÛ Ò ‚Ó-
‰Â˘ Ã‡Ú‡ ¬‡˜ÍÓ‚‡

17.05 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚
ÙËÎÏ /3061 ÂÔËÁÓ‰/

17.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.35 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡ - ÂÍÓ

Û·ËÍ‡
18.40  ˙˘‡Ú‡ ÏË Â Ô˙ÎÌ‡ Ò

Ó„ÎÂ‰‡Î‡ - /4, Ô. ÂÔËÁÓ‰/
19.45 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.40 ¡Õ“ Ú‡ÍÒË - ÚÓÍ ¯ÓÛ
20.50 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ - ÔÛ·ÎËˆËÒ-

ÚË˜ÌÓ ¯ÓÛ
22.00 —ÓÙËˇ ƒÂÌÒ ”ËÈÍ: ìœ‡Á-

ÌËÍ˙Ú Ì‡ Ú‡Ìˆ‡î - ‰ÓÍÛ-
ÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ /2 ˜‡ÒÚ/

22.30 »ÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍË ÌÓ‚ËÌË
22.55 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡
23.00 ƒÂÌËÒ Ë ÔËˇÚÂÎË

06.45 ì“‡ÁË
ÒÛÚËÌî -
ËÌÙÓÏ‡-
ˆ Ë Ó Ì Ì Ó
ÔÂ‰‡‚‡-

ÌÂ  Ò  ‚Ó‰Â˘Ë ¿ÌÌ‡
÷ÓÎÓ‚‡ Ë ¬ËÍÚÓ ÕË-
ÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚-
ÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ

11.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î
-  ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò
»‚‡Ì «‚ÂÁ‰Â‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰-
Ì‡ ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /
Ô./

13.30 ìΔÂÌÒÍÓ ˆ‡ÒÚ‚Óî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 5

15.00 ìÕˇÍÓÈ ÚÂ Ì‡·Î˛‰‡-
‚‡î- ÒÂË‡Î, ÂÔ. 46

16.00 ì√ÓÍËÚÂ Ó‰ËÚÂÎË Ì‡
·Ó„‡ÚËÚÂ ‰Âˆ‡î - ÒÂ-
Ë‡Î, ÂÔ. 84

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀ˛·Ó‚ ËÁ‚˙Ì Á‡ÍÓ-

Ì‡î - ÒÂË‡Î, ÂÔ. 16
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌ-

Ú‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ìœÂÔÂÎ ÓÚ  ÓÁËî  -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 127
21.00 ì—Â‰ÂÏ ˜‡Ò‡ ‡ÁÎË-

Í‡î - ÒÂË‡Î, Ò.3, ÂÔ.
3

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî -

‚Â˜ÂÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ
23.30 ìÃÓ‰ÂÌÓ ÒÂÏÂÈÒÚ‚Óî

- ÒÂË‡Î, Ò. 2, ÂÔ. 12
00.00 ìƒÓÒËÂÚ‡Ú‡ ’î - ÒÂË-

‡Î, Ò. 1, ÂÔ. 18, 19
01.50 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./
03.40 ìÕˇÍÓÈ ÚÂ Ì‡·Î˛‰‡-

‚‡î /Ô./ - ÂÔ. 46

06.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -
Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ /Ô/

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî -
ÒÛÚÂ¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

11.25 ì ÎÛ· Õ˛Áî - Ò‚ÂÚÒÍË
ÌÓ‚ËÌË

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
Ì‡ Õ“¬

12.00 ìÃ‡ÎÍË ÊÂÌËî - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ, 2 ÒÂÁÓÌ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ì«‡·‡ÌÂÌËˇÚ ÔÎÓ‰î -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
15.00 ìƒÓÍÚÓ  ÛËÌ ÀÂ˜ËÚÂÎÍ‡-

Ú‡î - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚ-

ÍÓ‚î - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
17.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡ -

“Ë ÒË Á‚ÂÁ‰‡Ú‡!î - Ú‚ ¯ÓÛ
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌ-

Ú‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ¬»œ ¡–¿ƒ⁄– 2012 - Â-

‡ÎËÚË ¯ÓÛ
21.00 ìœ˙ÎÌ‡ ÎÛ‰ÌËˆ‡î - ÍÓÏÂ-

‰ËÈÌÓ Ú‚ ¯ÓÛ
22.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -

Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
22.30 ì¬ÓÂÌÌË ÔÂÒÚ˙ÔÎÂÌËˇî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 6 ÒÂÁÓÌ
23.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
23.45 ¬»œ ¡–¿ƒ⁄– 2012 - Â-

‡ÎËÚË ¯ÓÛ
00.30 ìÃ‡„ÌËÚËÍÓî - Ú‚ Ë„‡
01.45 ìÃÓÏ˜ÂÚ‡Ú‡ Ì‡ œË ƒÊÂÈî

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 2 ÒÂÁÓÌ

�����
�����

 Œ«»–Œ√
¿ÍÓ ÒÚÂ Ì‡ Ô Ú̇, ˘Â
ÒÂ Ì‡ÒÎ‡‰ËÚÂ Ì‡
ÌÓ‚ÓÒÚËÚÂ. ¿ÍÓ ÒÂ
Ì‡Î‡„‡ ‰‡ ÒÚÂ ‚ ÓÙË-

Ò‡, ˘Â ‚Ë ÒÂ Ì‡ÎÓÊË ‰‡ ÔÓ‡-
·ÓÚËÚÂ ‡ÍÚË‚ÌÓ.

�����
����� ☼☼☼☼☼

�����
�����
�����

07.00 ÕÓ‚ËÌË
07.05 ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî
10.00 ÕÓ‚ËÌË
10.15 ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî

œ‡Ë˜ÌË ÔË‰Ó·Ë‚ÍË Ë Ò·˙‰‚‡-
ÌÂ Ì‡ ÊÂÎ‡ÌË  ̌ ‚Ë Ó˜‡Í‚‡Ú.

10.40 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î
11.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚-

ÌÓî
12.05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
13.00 ÕÓ‚ËÌË
13.15 —ÂË‡Î: ìÕ‡ Í‡ˇ Ì‡

Ò‚ÂÚ‡î
14.10 —ÂË‡Î:  ì√Ó‰ÂÊÂÌ

Ô˙ÒÚÂÌî
15.00 Œ˘Â ÌÓ‚ËÌË
15.20 ì¬ÂÏÂ Á‡ Ó·ˇ‰!î
16.00 ÕÓ‚ËÌË
16.15 ì≈‚ÚËÌÓ Ë ıÛ·‡‚Óî Ò

ƒ‡Ëˇ ƒÓÌˆÓ‚‡î
17.10 —ÂË‡Î: ì—Ï˙ÚÓÌÓÒ-

Ì‡ ÒËÎ‡î
19.00 ÕÓ‚ËÌË
19.40 ìƒ‡ ‡Á·ÂÂ¯. ƒ‡

ÔÓÒÚË¯î
20.10 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî
21.00 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
22.00 ¬ÂÏÂ
22.30 —ÂË‡Î: ì≈‰Ì‡ ËÒÚËÌ-

ÒÍ‡ Î˛·Ó‚î
00.30 ì¬Â˜ÂÌËˇÚ ”„‡ÌÚî
01.00 ÕÓ˘ÌË ÌÓ‚ËÌË
01.10 ì√‡‰ÒÍË Í‡Û·ÓËî
01.40 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
02.35 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏ!î
03.25 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
04.15 —ÂË‡Î: ìÕ‡ Í‡ˇ Ì‡

Ò‚ÂÚ‡î
05.05 —ÂË‡Î: ì≈‰Ì‡ ËÒÚËÌ-

ÒÍ‡ Î˛·Ó‚î
06.00 ÕÓ‚ËÌË
06.05 —ÂË‡Î: ì≈‰Ì‡ ËÒÚËÌ-

ÒÍ‡ Î˛·Ó‚î
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ДЖАКПОТИТЕ
ПАК ОЦЕЛЯХА

Джакпотите в игрите на БСТ пак оцеля-
ха и в Тираж №81 в четвъртък, който ще
бъде теглен от 20.30 ч. по БНТ 1, ще се
разиграват общо 4 884 000 лв. Само във II
теглене на 6 от 49 сумата ще достигне 4
336 000 лв. В I ще се разиграват 294 000
лв, а в 6 от 42 - 254 000 лв. Участник от
Карлово пък спечели Опел Астра в играта
Втори тото шанс.

6 от 49
I ТЕГЛЕНЕ:
Числа: 1, 25, 26, 31, 33, 46
I гр. (6) няма
II гр. (5) 10 по 5680,80 лв.
III гр. (4) 1076 по 52,80 лв.
IV гр. (3) 24 026 по 3,30 лв.
ДЖАКПОТ: 263 103,09 лв.
II ТЕГЛЕНЕ:
Числа: 1, 3, 4, 8, 32, 35
I гр. (6) няма
ДЖАКПОТ: 4 130 010,73 лв.

6 от 42
Числа: 5, 14, 25, 31, 37, 40
I гр. (6) няма
II гр. (5) 17 по 866,40 лв.
III гр. (4) 647 по 22,80 лв.
IV гр. (3) 9708 по 2,20 лв
ДЖАКПОТ: 225 283,60 лв.

5 от 35
I ТЕГЛЕНЕ:
Числа: 3, 7, 8, 15, 30
I гр. (5) 2 по 10 147,20 лв.
II гр. (4) 374 по 54,30 лв.
III гр. (3) 9997 по 2,70 лв.
II ТЕГЛЕНЕ:
Числа: 5, 8, 19, 25, 30
I гр. (5) 1 от 20 294,50 лв.
II гр. (4) 341 по 59,50 лв.
III гр. (3) 10 510 по 2,60 лв.

ТОТО ДЖОКЕР
Позиция: 4, 5, 7
Цифра: 7, 3, 6
I гр. (3) няма
II гр. (2) 989 по 21,70 лв.
ДЖАКПОТ:
I гр. 21 510,00 лв.

кратки

Меси - Роналдо 2:2 в 222-рия „Ел Класико”

Вратарят на Реал М Икер Касияс
поздравява аржентинския нападател на

Барселона Лео Меси след дербито,
завършило 2:2 на “Камп Ноу”

Кристиано Роналдо дразни публиката на
Барселона, докато получава поздравления

от аржентинеца Анхел де Мария за
втория си гол

Легендарният баскетболист Ървин “Меджик”
Джонсън гледа от трибуната на “Камп Ноу”

222-рото издание на “Ел Класико”

Лионел Меси и Кристиано
Роналдо нанизаха по 2
гола за Барселона и Реал
Мадрид в “Ел Класико”

№222. Суперсблъсъкът бе от VII
кръг на Примера дивисион, а
звездите на световния футбол
отново показаха, че нямат рав-
ни на себе си. Меси бе точен в
31-а и 61-ата мин., а Роналдо в
23-а и 66-ата. Освен 4-те гола
Барселона и Реал по веднъж
улучиха гредите, а Меси и Ро-
налдо продължават битката за
№1 при голмайсторите, след
като имат по 8 попадения в
първенството. Футболист №1 в
света за последните 3 години
стана първият футболист в ис-
торията на Барселона, който
вкарва 100 гола за клуба на ст.
“Камп Ноу”. Той има общо 177
гола във всички турнири с еки-
па на каталунците. Арженти-
нецът вкарва 2 попадения в
един двубой за 4-ти път този
сезон. До момента Меси е от-
белязал 10 гола в 13 мача за
Барселона срещу Реал в
първенството. Общият му брой
попадения във всичките му
мачове срещу мадридчани е
16, а лидер е почетният прези-
дент на “Кралския клуб” и не-
гов сънародник Алфредо ди
Стефано с 18.

В класирането пък Барсело-
на разделя първото място с

Атлетико с по 19 т., а Реал се
изкачи на 5-а позиция с 11 т.
Двата гранда имат по 2 победи
и 2 равенства в 6-те си
сблъсъка тази година, но Реал
М спечели титлата и Суперку-

пата, а Барса се утеши с Купа-
та на Краля.

“Меси и Роналдо са от дру-
га планета. Исках моят играч
да спечели дербито, но и 2-
мата бяха фантастични. Като

треньор се насла-
дих на играта. По-
лучи се прекра-
сен двубой и по-
бедителят не
беше ясен до
края. Резултатът
е справедлив.
Съдията Карлос
Делгадо Ферей-

ро се справи добре, но допус-
на грешка. Имаше дузпа срещу
Месут Йозил, който също на-
прави силен мач”, заяви трень-
орът на Реал Жозе Моуриньо,
който преди и след мача се по-

здрави с колегата си Тито Вия-
нова.

“Пепе ни обвинява в теат-
ралност? Тогава мога да кажа,
че ударите, които нанесе сре-
щу наши футболисти, могат да
бъдат снимани във филм. Да, цял
филм може да се направи от
тях. След като искаш да комен-
тираш съдиите, обърни внима-
ние на всички ситуации, а не
на тези, които единствено те
интересуват. Вторият гол на
Реал падна, след като Иниеста
бе повален и не беше отсъдено
нищо”, коментира пък Виянова.

тборът на България за-
писа 2 нови победи в
дебютното си участие
на световното първенст-

елекционерът на националния
тим по футбол Любослав Пенев
повика “на пожар” защитниците
на ЦСКА Иван Бандаловски и

О
Бездомните с още 2 победи

во за бездомни хора в Мекси-
ко Сити. Момчетата на селек-
ционера Методи Здравков на-
диграха последователно Анг-
лия с 10:4 и Франция със 7:4.
Така след втория ден на Мон-
диал 2012 българските наци-
онали имат пълен актив от 9 т.
след първите си три мача от
състезанието. В дебютния си
мач националите постигнаха
историческа първа победа
над Хонконг с 5:4.

Дори и да загуби остана-
лите 2 срещи с Германия и
Русия, които се играха късно
снощи, отборът ни почти си-
гурно ще попадне сред най-
добрите 24 състава, които
продължават борбата за тит-
лата. Единственото условие е
националите от “Отбор на на-

деждата” да не получат кар-
тон, тъй като това е най-важ-
ният критерий за определяне
на класирането в групата след
спечелените точки.

Срещу Англия нашите от-
криха рано с гол на Мирослав
Ходжов. След това вратарят
Никола Огнянов спаси дузпа,
но англичаните изравниха.
Борислав Ангелов отново из-
веде нашите напред, а после
тимът ни пропусна дузпа.
Влезлият като резерва Ди-
митър Стоянов вкара за 3:1
преди почивката, а веднага
след нея той отбеляза още 4,
а 3 добави Асен Станков. Ан-
гличаните също реализираха
3 попадения, но отстъпиха с
4:10.

Двубоят срещу Франция
също беше много оспорван в
началото. България поведе с
2 попадения на капитана
Славчо Здравков, второто от

дузпа. Французите бързо из-
равниха, но преди паузата
Здравков отбеляза още 1.
Веднага след нея капитанът
ни беше фаулиран в голова
позиция и реферът показа
син картон на френския
състезател, което автоматич-
но го извади от игра за 2 мин.

Здравков обаче не реализи-
ра отсъдената дузпа. Все пак
националите реализираха
численото си превъзходство
чрез Александър Пантов. По-
сладваха нови 2 гола на ка-
питана Здравков и 1 на Кочо
Михайлов, а французите
върнаха само 2, 1 от дузпа.

Любо викна
двама от ЦСКА
С
Бандаловски и Венков попълниха групата за мачовете с Дания и Чехия

Михаил Венков в групата за световните
квалификации с Дания в петък и в Чехия
идния вторник. В първоначалния списък
на Любо от родния му клуб ЦСКА не
беше предвиден нито един футболист.
Двамата “армейци” обаче получиха по-
виквателни, след като Веселин Минев
беше наказан за 2 мача.Така селекцио-
нерът се нуждае от нови варианти за
крайни защитници.

Бандаловски се завръща в национал-

ния отбор, след като пропусна първите 2
квалификации с Италия (2:2) и Армения
(1:0). Венков пък не е викан в представи-
телния тим от години, но добрите му изя-
ви за “армейците” му донесоха повиква-
телна.

БФС обаче не разкрива каква е при-
чината Минев да бъде наказан. Вероятно
става въпрос за жалба, подадена от Ар-
мения. В 71-ата минута на мача Минев
скочи да защитава фаулирания си брат
Йордан и си размени леки удари с глава
с арменски футболист. Последва и включ-
ване на Николай Михайлов  и сдърпване-
то прерасна в сбиване с участието на

всички играчи. Реферът обаче изгони
само Светослав Дяков, който също е аут
за Дания, и натурализираният “арменец”
Маркос Пицели. Вероятно делегатът е
описал случая, от което е последвало и
наказанието. Освен санкцията, Минев ще
трябва да плати и глоба от 5000 швей-
царски франка, както и още 1000 франка
разноски по откритата в Цюрих дисцип-
линарна процедура срещу него.

Срещата от Група 2 пропуска и ре-
зервният вратар на Манчестър Юнайтед
Андерс Линдегард. Очаква се в София
титулярен страж да бъде Тоньон Андер-
сен от френския Евиан.

Една от контролите на ЦСКА в Сърбия пропадна. Приятелски-
ят двубой с Рад Белград, гласен за петък, няма да се състои, след
като сърбите се отказали. Бившият спортен директор на ЦСКА
Дуци Симонович е бил в основата на уреждането на турнето в
западната ни съседка, което обаче завърши с провал. Стойчо
Младенов реагира бързо и уреди контрола с Ботев Вр за същата
дата от 16.00 ч. в София. “Червените” все пак ще отскочат за ден
до Сърбия и ще играят срещу Раднички Ниш в неделя. Преди
това ЦСКА гласеше проверки с Партизан и Цървена звезда.

ПРОПАДНА ТУРНЕТО НА
„АРМЕЙЦИТЕ” В СЪРБИЯ

ШЕФОВЕ БОЙКОТИРАТ
ЦВЕТАНОВ В ЕТЪР

Шефът на Етър Ендер Дормушев е спретнал бойкот на тре-
ньора Цанко Цветанов след мача от VIII кръг с Локо Пд, завършил
1:1. След края му Цветанов влязъл в съблекалнята и настоял пред
Дормушев да бъде подадена жалба срещу съдията от Кърджали
Димитър Андреев. Причината - ситуацията при гола на гостите.
Според героя от САЩ 1994 е имало нарушение срещу вратаря на
Етър Цветомир Цанков. Изненадващо Дормушев категорично от-
казал да напише жалбата, а минути по-късно обяснявал, че ама-
тьорското управление на Етър се дължи единствено на Цветанов.

Снимки БГНЕС

Близо 50 000 гледали
Левски - Литекс

Почти 50 000 фенове са гледали
мача Левски - Литекс в официалния
сайт на “сините”. Уникалните посе-
щения по време на двубоя са 49
783, като от България те са 45 111.
Резултатите от посещенията са
въпреки липсата на предварителна
информация за излъчване на мача,
като потребителите са наблюда-
вали дербито напълно безплатно.
“Сините” спечелиха с 2:1.
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Стр. 23

гледайте

кратки

ПО ФИЛМ +
ТЕНИС

09.00 Турнир
в Шанхай (мъже)
ПО ЕВРОСПОРТ

КОЛОЕЗДЕНЕ
10.00 Обиколка

на Пекин (I етап)
ТЕНИС

Пропадна
турнето
на ЦСКА
в Сърбия

20.00 Турнир в Линц (жени)
ПО ЕВРОСПОРТ 2

КРИКЕТ
Шампионска лига Туенти20

14.30 Йоркшър - Ува
18.30 Сиалкот - Оуклънд

ТЕНИС
17.30 и 21.30 Турнир в Линц (жени)

Иво Ангелов и Тодор
Скримов номинирани
за почетни граждани
на Перник

Борецът Иво Ангелов (60 кг) и
волейболистът Тодор Скримов са
номинирани за почетни граждани
на Перник. Това съобщи общин-
ският съветник Ненко Темелков.
И двамата са започнали кариера-
та си от Перник. “Въпреки че Иво
се класира 7-и на Олимпиадата в
Лондон, смятаме това за високо
постижение и негови колеги бор-
ци са внесли предложение да бъде
удостоен с почетното звание”,
уточни Темелков. Номинацията
на Скримов е направена от гру-
пата съветници на “БСП и коали-
ция”. Двамата спортисти ще се
конкурират за титлата с пер-
нишката писателка Здравка Ев-
тимова, която е номинирана от
местния клуб на културните
дейци. Общинският съвет ще
избере новия почетен гражданин
на Перник в навечерието на Деня
на града - 19 октомври.

Волейболната лига
стартира в петък

Националните волейболни
първенства при мъжете и жените
стартират в петък. В Суперлига-
та дербито на старта е между
шампиона и Марек Юнион Ивкони
с Нефтохимик в Дупница от 17.30
ч. В 18.00 в София Славия посреща
КВК Габрово. В събота от 18.00 ч.
са срещите Левски Волей - Арда,
Виктория Волей - Пирин Балкан-
строй и Монтана - ЦСКА. При
дамите шампионатът също стар-
тира в петък със срещата Локо-
мотив Сф - ЦСКА в 17.00 ч, а от
18.00 ч. е двубоят Спартак Пл -
Казанлък. В събота пък  в Шумен
Феникс 09 посреща Славия от
17.00 ч., а от 17.30 е дербито
Левски Волей - Марица Пд.

“Девет титли! Направихме го, това е
нещо голямо!”, възкликна френският
пилот на Ситроен Себастиан Льоб, кой-
то стана за девети пореден път свето-
вен шампион в рали сериите WRC.
Французинът си осигури предсрочно да
триумфира с оличието на “Рали Фран-
ция”. Ситроен пък вдигнаха титлата при
конструкторите за осми път. Победата
на Льоб в родния му град Агьоньо му
осигури сбор от 244 т. в класирането и
в оставащите 2 кръга до края на сезона
той не може да бъде изпреварен от
финландеца Мико Хирвонен, който за-
завърши 3-и и има само 173 т. Така в
ралитата в Италия и Испания Хирвонен
и на теория няма шанс да догони съот-
борника си Льоб.

Льоб спокойно може да не участва в
2-те последни, макар и престижни, над-
превари. Той предвижда догодина да
участва само в 4-5 ралита.

“Бях поддържан от феновете през
всичките 4 дни. Искам да им благодаря.
Имаше хора, които очертаваха пътя
навсякъде с флагове. Приятелите ми
бяха в сълзи, аз също бях близо да рух-
на”, добави 38-годишният пилот. Доми-
нацията му в спорта започна в Германия
през 2002 г., когато спечели първата от
общо 75-те си победи в ралита. Първата
му световна титла е през 2004 г. и отто-
гава той неизменно е победител.

Френският пилот Себастиан Льоб (вдясно) и навигаторът му Даниел
Елена поздравяват публиката в Елзас, след като спечелиха “Рали

Франция” и за 9-и път си осигуриха световната титла

Льоб: Девет
титли! Това е
нещо голямо!

Григор Димитров ще иг-
рае с №2 в света Новак Джо-
кович (Сърб) във II кръг на
“Мастърс” турнира в Шанхай
($3 531 600). Първата ни ра-
кета стигна до сблъсък с бив-
шия №1 в света, след като
отстрани Пабло Андухар
(Исп, №36) със 7:5, 6:3 в I кръг.
Двубоят на Гришо с Ноле е
утре на централния корт и ще
бъде излъчен в ефира на
Филм +. За хасковлията това
ще е 3-та среща с представи-
тел на т. нар. “голяма четвор-

Гришо среща Ноле
Димитров ще играе във II кръг на турнира в Шанхай
с №2 в света след успех над испанеца Пабло Андухар

ка” след сблъсъците с Рафа-
ел Надал (Исп) и Анди Мъри
(Вбр) и му липсва само мач
срещу Роджер Федерер
(Швейц, №1).

С класирането си за II кръг
в Шанхай Гришо изравни по-
стижението си от миналия
сезон, когато на старта побе-
ди с 2:1 сета Марсел Илхан
(Тур), но в следващата фаза
отстъпи пред вече пенсиони-
ралия се Анди Родик (САЩ).

Димитров и Андухар за-
почнаха уверено двубоя,

като печелеха лесно сервис-
геймовете си. Въпреки че не
бе особено бърз, сервисът на
испанеца бе отлично пласи-
ран и затрудняваше Гришо
при посрещане. Сетът върве-
ше към съвсем логичен тай-
брек, като при 6:5 за Гришо
Андухар имаше преднина
40:15 и 2 поредни точки към
решителния 13-ти гейм. В
този момент обаче испа-
нецът се разколеба, сбърка
леки топки и Димитров се
възползва, като взе 4 поред-

ни точки и с първия пробив в
мача спечели сета със 7:5 за
50 мин.

Силният край на първата
част го вдъхнови допълнител-
но и той успя рано да пробие
испанеца, за да поведе с 3:1.
После с гейм на О увеличи
преднината си. Така пътят
към победата бе широко от-
крит и нашето момче не го
пропусна.

С успеха Гришо заслужи
$23 000 от наградния фонд и
45 т. за ранглистата, но няма
да добави нови, тъй като има
да защитава точно толкова от
миналогодишното си участие
в най-големия град в Китай.

Волейболният първенец
Марек Юнион Ивкони обяви
целите си официално - запаз-
ване на титлата и поне 2 побе-
ди в Европа. Мениджърът на
дупничани Людмил Найденов
си пожела поне два успеха при
дебюта на тима в Шампионска-
та лига. Пазарджиклията смя-
та, че заради финансовата кри-
за парадоксално родното
първенство ще бъде по-силно.

“Участвахме в три турнира
преди старта на първенството
и във всеки играехме все по-
добре и по-добре. За начало-
то на Суперлигата ще бъдем
готови да покажем това, което
можем. Достойно представяне
в Шампионската лига пък за
нас ще означава, че ще тряб-
ва да победим в няколко мача.
Само с добра игра и без по-
беди, не се получава. Надява-
ме се да спечелим поне 2
мача, а в другите да играем
достойно. Във волейбола за
разлика от другите спортове
от Шампионската лига не се
печелят пари. Ние обаче сме
длъжни да дадем път и
възможност на младите ни
момчета да видят дали могат
да играят европейски волей-
бол. Не е правилно да си иг-
раем само тук и да си мислим,

Женският национален тим по волей-
бол бе избран за “Отбор на месец сеп-
тември” в традиционната анкета на пре-
склуб “България”. Момичетата на Мар-
чело Абонданца бяха предпочетени за-
ради класирането си за финалите на
Евро`2013 след 6 победи от 6 мача. 14
спортни редакции са гласували за во-
лейболистките ни, а 11 гласа получава
националният ни отбор по футбол, кой-
то през септември завърши 1:1 с Ита-
лия и победи с 1:0 Армения в световни
квалификации. Така момичетата изпре-
вариха футболистите за месечния приз,
който заслужиха за 7-и път.

“Постигнахме всичките си цели - кла-
сиране за Гран при и финалите на Евро-
пейското догодина”, коментира помощник
треньорът Димо Тонев. Той обясни, че за
сглобяването на тима са наблюдавани 28
момичета, сред които и волейболистки от
колежанското първенство на САЩ. “В
Америка нещата обаче са сложни, защо-
то след като свършат учебната година,
повечето остават там, за да работят, а
ако дойдат и играят като професионали-
стки за България, губят правото си на ама-
тьори и стипендии. За догодина ще има-
ме два отбора - един за Гран при и друг,
който ще участва в Европейската лига.
Ще има размяна на състезателки между
двете селекции, а след Гран при ще бъдат
селектирани най-добрите за Европейско-
то”, заяви Тонев при награждаването.

Марек Юнион Ивкони иска пак да е шампион
Мариан ВЛАДИМИРОВ

че сме големи играчи,” заяви
Людмил Найденов.  Според
него кризата ще направи род-
ното първенство по-оспорва-
но, защото много от добрите
играчи и дори национали са
предпочели да останат у нас.

Брат му Найден Найденов,
който ще води отбора и тази
година, след като от селекци-
онер “на пожар” за финалите
от Световната лига и Олимпи-

адата в Лондон бе “понижен” в
помощник треньор на нацио-
налния тим, също изрази задо-
волство от повишаване класа-
та ни тима. “Отборът ни е от
млади състезатели, като пред-
почетохме да запазим българ-
ското присъствие. Привлякохме
само Костадин Гаджанов. Цел-
та ни е да запазим шампион-
ската си титла и да се предста-
вим достойно в Шампионската

лига. Искаме момчетата ни да
усетят какво е да играеш ев-
ропейски волейбол и това да
им позволи да израснат като
играчи. Наистина конкуренци-
ята в родното първенство тази
година ще бъде доста по-го-
ляма. 7-8 тима са на едно
ниво, ще има повече конку-
ренция и повече интересни
мачове”, допълни Найден
Найденов.

Братята Найден и
Людмил Найденови са
амбицирани воденият
от тях Марек Юнион
Ивкони да защити
републиканската си титла

Волейболистки
бият
футболистите

Снимки БГНЕС


